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صفحه 3

ایران طی ۹ سال گذشته و طی دوره زمامداری دو رییس جمهوری در ایران 
و آمریکا تحت تحریم های گســترده بانکی، تجاری و نفتی قرار گرفته اســت. 

سرنوشت اقتصاد ایران در این دو دوره چه تفاوتی با هم داشته است؟
گروه اقتصــادی اقتصاد پویا/ در این مدت ایران توســط دو رییس جمهوری 

آمریکا تحریم هــای متفاوتی را تجربه کرد که روش مقابله با تحریم ها توســط 
دو رییس جمهور متفاوت  بوده اســت بطور مثال احمدی نژاد با به وجود آوردن 
بابک زنجانی ها و دور زدن تحریم ها مقابل آمریکا ایستادگی کرد اما روحانی با 

فکر و اینکه راه های اقتصادی مقابل این تحریم ها ایستادگی کرد...

ایــن روزهــا راهکارهای 
جالبی از برخی مسوولان ارایه 
می شود برخی از آنها معتقدند 
که مردم ایران غــذا زیاد می 
خورند ویا برخــی معتقدند 
باید مثل یمنی ها لباس بپوشــند و این آخری هم 
که رییس محتــرم جمهور از مردم خواســت که 
مثل ژاپنی ها روزی 5ســاعت رایــگان کار کنند. 
تا مشــکلات اقتصادی و جنگ اقتصادی برطرف 

شود. 
اینکه مردم باید برنامه هــای اقتصادی خود را 
منطبق با شــرایط اقتصادی تنظیم کنند درست 
اما مسوولان هنوز اعلام نکرده اند که در این شرایط 
خودشان چه برنامه هایی دارند . چگونه باید زندگی 
کنند از چه بخش حقوق هــای نجومی خود می 

گذرند . 
نســخه پیچیدن برای دیگران همیشه ساده 
است اما آیا برخی از آنها که ویلاهای چند میلیاردی 
در بهترین جای شهر ها دارند آیا حاضرند بخشی از 

دارایی خود را صرف رفع  جنگ اقتصادی کنند؟ 
مردم که بیشترشان مالیات پرداخت می کنند 
حق بیمه از حقوقشان کسر می شــود این روزها 
بخاطر تورم حتی از مسافرت های خود نیز کاسته 
اند بسیاری از خانواده های ایرانی این روزها ماهی 
یکبار هم گوشت نمی خورند. داروهای بیمارانشان 
را به چند برابر نرخ قبلی تهیه می کنند بس نیست؟

چرا در این وضعیت و شــرایط اقتصادی دولت 
بجای همدلی با مردم و روحیه دادن حرفهایی می 

زند که همه را نگران می کند .
امروز مهم ترین خواسته مردم رفع مشکلات 
معیشتی و مشــکل بیکاری جوانان است. با رفع 
مشکل بیکاری آسیب های اجتماعی نیز به دنبال 
آن کاهش پیدا خواهد کرد. آسیب های اجتماعی 
مانند طلاق، اعتیاد و ســایر موارد به دلیل مشکل 
اشتغال است. امروز حتی اگر جوانان در کارخانه ای 
مشغول به کار شــوند این نگرانی را دارند که فردا 

روزی به دلیل تعدیل نیرو اخراج شوند.
مسوولان باید به دنبال اشــتغال پایدار و هم 
چنین توســعه پایدار برای مردم باشند.درواقع ما 
باید به سمت توسعه ای پیش برویم که به محیط 
زیســت ضربه نزند. از طرف دیگر پایداری صنعت 
بسیار مهم است. امروز ما کارخانجات متعددی را 
در کشور ایجاد می کنیم اما به دلیل نداشتن بازار 
مناسب و صرفا متکی بودن به بازار مصرف داخل و 
هم چنین نداشتن سرمایه در گردش تعطیل می 
شود. ما باید به سمت اشتغال پایدار حرکت کنیم. 
امروز مهم ترین خواســته مردم وحدت، انسجام و 
همدلی در بین مردم و مسئولان است و زمانی این 
اتفاق خواهد افتاد که مســئولین در عمل با مردم 
باشــند. مردم انتظار دارند مســئولان مانند دهه 
شصت با مردم صادق باشند و اخلاص و ایثارگری 

را در عمل مسئولان ببینند.
 این است که اولین وظیفه هر مسوولی برآورده 
کردن خواسته های بحق و قانونی مردم است و در 
صورتی که موفق نباشــد باید تغییراتی در روش 
هایش بدهد وقتی مســوولان ومدیران بی نقص 
کار کردند حالا نوبت آن می رســد که از مردم نیز 
توقعاتی داشــته باشــد. وقتی بیش از 7۰ درصد 
مشــکلات پیش آمده از ضعف مدیریت هاســت 
چگونه می تواننــد از مــردم بخواهندتغییر رویه 
دهند. وقتی هنوز در زمینه فساد اقتصادی حرکت 
عملی و کاملی از مســوولان مشاهده نشده وقتی 
هنوز هزاران راه نرفته وجــود دارد چگونه از مردم 
بخواهیم کمتر بخورند و بیشتر کارکنند در حالی 
که آقازاده های بسیاری شبانه روز در زندگی های 

لاکچری شان غوطه می خورند.

 مردم همیشه تحمل می کنند
            حسین کریمی 

  

سرمقاله

یادداشت    روز 

حسین درودیان
کارشناس اقتصادی و مدرس دانشگاه
 Inflation( به گزارش خبرگزاری تسنیم، هدف گذاری تورم
targeting( به عنوان سیاست متعارف پولی بانک های مرکزی 
و بلکه مهمترین سیاســت اقتصادی از دهه ۱۹۹۰ به بعد، بالاخره 
دست کم بصورت رسمی و صوری از سوی بانک مرکزی کشور در 

پیش گرفته شد.
رئیس بانک مرکزی اخیراً با اعلام رسمی موضوع، هدف تورمی 
۲۲ درصد با دامنۀ انحراف ۲ درصدی را به عنوان هدف رسمی اعلام 
کرد. ابزار سیاستی بانک مرکزی برای تحقق این تورم هدف، بازی با 
نرخ بهره )نرخ سود( است که نماد آن در نرخ بهره بین بانکی تجلی 
یافته است. توسل به ابزار نرخ بهره برای تحقق هدف تورمی، از قضا 
دقیقاً همان رویۀ جاری در کشورهای پیشــرفته است؛ شعار این 
سیاست عبارت اســت از »یک ابزار؛ یک هدف: ابزار نرخ بهره برای 

تحقق هدف تورم اعلام شده«.
هدف گذاری تورم دربردارندۀ جزئیات زیادی اســت که قصد 
بیان آن را نداریم. مسلماً این جزئیات در بســیاری از نوشته های 
محققان ذکر شده یا خواهد شــد. اما بگذارید پیشاپیش، قضاوتی 
دربارۀ شــانس موفقیت این تدبیر ارائه کنیم. کنار هم گذاشــتن 
مختصات هدف گــذاری تورم و شــرایط جاری اقتصــاد ایران، 
خوش بینــی اولیه به ایــن تدارک سیاســتی جدیــد را تعدیل 
می کند. چرا باید در تأیید و خوش بینی نســبت به درپیش گیری 

هدف گذاری تورم در اقتصاد کشور محتاط بود:
هدف گذاری تورم معمولاً به عنوان رژیم سیاســتی موفق در 
دنیای سیاست گذاری شناخته می شود، چرا که از زمان کاربست 
آن نرخ تورم در جهان بطور معنی داری افت کرده است. اگر از سایر 
عوامل مؤثر بر افت تــورم در این دوره )قیمت هــای ملایم انرژی، 
ظهور کشــورهای نوظهور با تولید کالای انبوه ارزان، پیشــرفت 
در ارتباطات و حمــل و نقل و جابه جایی عظیــم کالا، نیروی کار، 
سرمایه، تکنولوژی ...( بگذریم، اساســاً تورم پایین فی نفسه یک 
هدف غیرغایی و متوسط است که خود به دنبال تمهید »ثبات« با 
هدف »عملکرد بهتر بخش حقیقی« اقتصاد است. با این حال دورۀ 
کاربست این سیاست از حیث معیار ثبات و عملکرد بخش حقیقی، 
وضعیتی بهتر از ربع قرن کاربرد سیاست های کینزی پس از جنگ 

را نشان نمی دهد.
ابزار مرسوم یا لنگر اسمی برای تحقق نرخ تورم هدف، نرخ بهره 
است. بســیار خوش بینانه اســت اگر تصور کنیم بازی با نرخ بهره 
سیاستی در ایران به ســادگی باعث مهار تورم خواهد شد. جنس 
تورم در اقتصاد ایران با تورم های متعارف به طور مشهودی متفاوت 
است. تورم مرســوم در اقتصاد که هدف گذاری تورم برای علاج آن 
آمده، تورمی از ناحیۀ فشار تقاضای مصرفی و سرمایه  گذاری است. 
با افزایش در نرخ بهره که یا در حکم هزینۀ فرصت مخارج یا هزینۀ 
صریح اســتقراض اســت، این تورم فروکش می کند. در ایران اما 
بسیاری از شوک های قیمتی در کالا و خدمات مصرفی در شرایطی 
مشاهده می شود که از قضا توان مخارج خانوار تحلیل رفته و مخارج 
سرمایه گذاری رو به افول است. این نوع تورم، یا »تورم رکودی« از 
پدیده های کمترشناخته شده بویژه در ایران است. مسبب افزایش 
چندبرابری قیمت لبنیات، دوچرخه، مبلمان، بلیط قطار و هواپیما و 
...، هجوم مردم برای خرید آنها نیست. یک ارزیابی مقدماتی از اغلب 
این بازارها حاکی از تقاضای افسرده در عین وجود قیمت های رو به 
بالاست. چنین پدیده ای که با اثرات صریح یا ضمنی تغییر قیمت 
ارز و مستغلات مرتبط است و کمتر از جانب تقاضای مصرف کننده 

تأثیر می گیرد، با دستکاری نرخ بهره درمان نخواهد شد.
فرض کنید بانک مرکزی بخواهد برای کاهش تورم دست به کار 
شود. او برای این کار باید نرخ بهره را در سطحی بالا قرار دهد. برای 
اقتصادی با مختصات جاری کشور، نرخ بهرۀ هر چه بیشتر به منزلۀ 
تشدید رکود است. برای اقتصادی با واقعیت تورم رکودی، هزینه 
کاربست سیاســت های مدیریت تقاضا برای کاهش تورم به غایت 

گزاف است.
نرخ بهره در اقتصاد ایران اثر زیادی از بخش های رانتی و ســود 
فعالیت های دلال مسلکی و تجارت می گیرد. این قبیل فعالیت ها 
پیشران نرخ های بهره اند. وقتی بافت اقتصاد چنین است، افزایش 
در نرخ بهره  برای کاستن از انگیزۀ چنین فعالیت هایی، عملًا حکم 
به اضمحلال و تنگنای شدید برای بخش های مولد اقتصاد خواهد 
کرد. سیاســت پولی متعارف در هدف گذاری تورم، برای کاهش 
جدی در نرخ تورم جاری کشور، پیشنهاد رویه ای به شدت انقباضی 
با نرخ بهرۀ بالا می دهد. اقتصادی با یک دهه نرخ ســرمایه گذاری 

منفی، تاب تحمل نخواهد داشت.

بازی با نرخ سود تورم را مهار می کند؟

پذیرش نمایندگی فعال در شهرستان ها
     روزنامه اقتصاد پویا از سرپرستی های نشریات در شهرستان ها نماینده فعال می پذیرد.

09334453817   021  - 66907488

روزنامه اقتصادی- اجتماعی صبح ایران

گزارش اقتصاد پویا از رویارویی دو رییس جمهور  برای مقابله با تحریم ها

 

 آگهی مناقصه 

شهرداری سمنان در نظردارد براساس بودجه ســال 1399 پروژه های ذیل را با مشخصات و شرایط مندرج در اسناد مناقصه واگذار نمایند اشخاص 
حقوقی واجد شرایط در صورت تمایل به همکاری می توانند جهت دریافت اســناد مناقصه به اداره پیمان و رسیدگی شهرداری سمنان به آدرس: 

سمنان - بلوار سعدی- شهرداری مرکزی سمنان- طبقه همکف مراجعه نمایند.

1-جهت خرید اسناد مناقصه می بایست مبلغ 500/000 ریال به شماره حساب 1006261464 نزد بانک شهر شعبه سمنان بنام شهرداری سمنان واریز گردد
2-مهلت دریافت اسناد مناقصه از زمان درج آگهی تا پایان وقت اداری مورخ 99/4/4 می باشد 

3-مهلت ارسال پیشنهادات تا پایان وقت اداری مورخ 99/4/5 و فقط از طریق پست پیشتاز امکان پذیر می باشد 
4-مهلت پاسخگویی تا پایان وقت اداری مورخ 99/4/4 از طریق شماره تلفن 33329102-023 داخلی 121 و 158 می باشد 

5-پیشنهادها در ساعت 14:30 مورخ 99/4/8 در شهرداری مرکزی سمنان بازگشایی می شود
مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری سمنان

مبلغ تضمین )ریال(برآورد        اولیه   )ریال( و        رتبه  صلاحیتعنوان پروژه ردیف
۱۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰5۰۰/۰۰۰/۰۰۰حداقل راه آسفالت دستی در سطح مناطق۱
۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰۱/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰حداقل  ابنیه اجرا و احداث دریاچه گومش و محوطه آن ۲

 آماده سازی و بهسازی ورودی شرقی سمنان۳
۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰۱/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰حداقل ابنیه)از مسیر دانشگاه تا پل شهید ترحمی(

6/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰حداقل ابنیه بهسازی پیاده روهای سطح منطقه  یک4

                                                         چاپ اول

نوبت اول آگهی مناقصه عمومی 

شهرداری بابل در نظر دارد پروژه زیر را با مشخصات  و شــرایط کلی از طریق مناقصه عمومی به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط 
واگذار نماید:

لذا متقاضیان محترم می توانند از تاریخ 99/04/02 تا تاریخ 99/04/11  همراه با معرفی نامه به واحد قراردادهای شهرداری مراجعه  و اسناد را 
دریافت  و پس از بررسی ،پیشنهاد خود را به همراه ضمانت نامه بانکی به مبلغ مندرج در جدول فوق  و یا فیش واریزی  به همین مبلغ به حساب 

0105707039007 نزد بانک ملی واریز و به همراه برگه پیشنهاد قیمت تحویل دبیرخانه شهرداری نمایند.
آخرین مهلت تحویل اسناد تا ساعت 14  روز چهار شنبه  مورخ 99/04/11 می باشد. 

بازگشایی پاکات رسیده در روز چهارشنبه مورخ 99/04/11 راس ساعت 14/30 می باشد.
به پیشنهادات مبهم و مخدوش و فاقد سپرده ترتیب اثر داده نخواهد شد .

شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.
تلفن تماس جهت اخذ اطلاعات 35156225- 011 می باشد.

http://www.babolcity.ir                       سید مجتبی حکیم- شهردار بابل
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سیاست 
روزنامه اقتصادی- اجتماعی صبح ایران

امنیت آبی، تروریسم و بحران اقتصادی چالش مشترک عراق و کویت
- نخست وزیر عراق و وزیر امور خارجه کویت در مذاکرات خود در بغداد، امنیت آبی، 
تروریسم و بحران اقتصادی را چالش مشترک دو کشور دانستند.دفتر نخست وزیری 
عراق با انتشــار بیانیه ای اعلام کرد که »مصطفی الکاظمی« نخســت وزیر این کشور 
و »احمد الناصر المحمد الاحمد الصباح« وزیر خارجه کویت، امنیت آبی و تروریســم 
به علاوه بحران اقتصادی و افت قیمت جهانی نفت را چالش های پیش روی دو کشــور 

دانستند.به نوشته این بیانیه، وزیر خارجه کویت در این دیدار گفت که بحران اقتصادی با 
تلاش و کمک نهادهای بین المللی و همپیمانان مشترک در حوزه همکاری توسعه ای و 
سرمایه گذاری و تلاش منطقه ای از طریق همکاری با شورای همکاری خلیج فارس قابل 
حل است.احمد الناصر الصباح افزود که می توان با بهره گیری از شورای همکاری خلیج 

فارس، شبکه برق و دیگر بخش ها را به عراق هم پیوند داد.

بیانیه نخســت وزیری عراق حاکی اســت که در این دیدار نامه امیر کویت تقدیم 
مصطفی الکاظمی شد.

به نوشته بیانیه دفتر نخست وزیر عراق، احمد الناصر الصباح بر عمق روابط دو کشور 
اشــاره کرد و گفت که امیر کویت به گســترش روابط با عراق و ضرورت مصون کردن 

نسل های آینده )دو کشور( از مشکلات گذشته و حاضر اهمیت می دهد.

ضبط کالا و جریمه؛ سرانجام 
قاچاق لوازم یدکی خودرو

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان ایلام از جریمه 
میلیاردی و ضبط کالای متهــم پرونده قاچاق لوازم 

 یدکی خودرو خبر داد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و تشــریفات 
ســازمان تعزیرات حکومتی، علیرضا لطفی در این 
باره اظهار کرد: مأمورین انتظامی پل سیمره موفق 
به شناسایی یک دستگاه کامیون حامل بار قاچاق در 
این منطقه شدند و با توقیف این خودرو و بازرسی از 
آن مقادیر زیادی لوازم  یدکی خارجی خودرو کشف 
شد که برای بررسی های بیشتر، این محموله ضبط 
و پرونده ای در این رابطه در تعزیرات حکومتی ایلام 

تشکیل شد.
وی افــزود: پرونده در شــعبه دوم اداره تعزیرات 
حکومتی ایــلام بررســی و متهم ایــن پرونده، به  
صراحت اعتراف کرد که محموله قاچاق از دبی وارد 
شده و قصد انتقال آن به شهر مهاباد را داشته است که 

در بین راه به دام قانون گرفتار شده است.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان ایلام تصریح 
کرد: با محرز شــدن تخلف، شعبه رسیدگی  کننده 
متهم را به ضبــط کالا و پرداخت یک میلیارد و ۳۳۰ 

میلیون تومان جریمه نقدی محکوم کرد.

دیوان عدالت اداری:
کاهش زمان رسیدگی به 

پرونده ها در دیوان عدالت اداری
دیوان عدالــت اداری اعلام کرد: متوســط زمان 
رسیدگی به پرونده ها در شعب بدوی و تجدید نظر 
طی سال گذشته نسبت به ســال قبل از آن کاهش 

چشمگیری داشته است.
به گزارش ایسنا دیوان عدالت اداری اعلام کرد:

متوسط زمان رســیدگی به پرونده های شعب 
بدوی دیوان از ۱7۸ روز در سال ۱۳۹7 با کاهش ۳5 

روزه به ۱4۳ روز در سال ۱۳۹۸ رسید.
براساس این گزارش متوسط زمان رسیدگی به 
پرونده ها در شــعب تجدیدنظر از ۱5۰روز در سال 
۱۳۹7 با کاهش ۳۳ روزه به ۱۱7 روز در سال ۱۳۹۸ 

تقلیل یافت.
براین اساس میانگین متوسط زمان رسیدگی به 
پرونده ها در شعب بدوی و تجدیدنظر دیوان عدالت 
اداری از ۱64 روز در سال ۱۳۹7 با کاهش ۳4 روزه به 

۱۳۰ روز در سال ۱۳۹۸ رسید.
این گزارش همچنین حاکی از کاهش متوســط 
زمان ماندگی پرونده های رسیدگی نشده در شعب 
بدوی و تجدیدنظر دیوان عدالت اداری است. زمان 
ماندگی پرونده های رسیدگی نشده در شعب بدوی 
دیوان عدالــت اداری در پایان ســال ۱۳۹7 معادل 
۱۳۸ روز بــود که با کاهش ۱۲ روزه بــه ۱۲6 روز در 
پایان ســال ۱۳۹۸ تقلیل یافت.همچنین متوسط 
زمان ماندگی پرونده های رسیدگی نشده در شعب 
تجدیدنظر دیوان از ۱۳۰ روز در پایان ســال ۱۳۹7 
با کاهــش ۳۲ روزه به ۹۸ روز در پایان ســال ۱۳۹۸ 
رسید.بر این اساس متوســط زمان ماندگی پرونده 
های رسیدگی نشده در شــعب بدوی و تجدیدنظر 
دیوان عدالت اداری از ۱۳4 روز در پایان سال ۱۳۹7 
با کاهش ۲۲ روزه به ۱۱۲ روز در پایان ســال ۱۳۹۸ 

تقلیل یافت.

مقتدایی تشریح کرد
ردپای دلارهای نفتی سعودی و نفوذ 
آمریکا در گزارش گوترش علیه ایران

نماینده مردم اصفهان در مجلــس با بیان اینکه 
گزارش اخیر سازمان ملل علیه ایران ارزش حقوقی 
نــدارد، گفت: ایــالات متحده آمریکا و عربســتان 
ســعودی تلاش دارند تا وجهه جمهوری اســلامی 

ایران در سطح بین الملل را مخدوش کنند.
عباس مقتدایی در گفت و گو با خانه ملت، ضمن 
انتقاد از گزارش دبیرکل ســازمان ملل درباره ایرانی 
بودن تسلیحات حمله به عربســتان گفت: سازمان 
ملل متحد ســازمانی اســت که برای حفظ صلح و 
امنیت بین المللی ایجاد شد تا جلوی جنگ جهانی 
ســوم را بگیرد و حفظ روابط دوستانه میان کشورها 
جزء وظایف اصلی این سازمان است اما متأسفانه از 
همان ابتدای تأسیس تحت تأثیر قدرت های بزرگ 
قرار داشت.نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای 
اسلامی در ادامه تصریح کرد: اعطای یک امتیاز ویژه 
به نام وتو که از آن تحت عنــوان حق وتو نام برده می 
شود )در حالی که حق نبوده و امتیازی به کشورهای 
پیروز جنگ جهانی بود(، نشــان مــی دهد قدرت 
ســازمان ملل از ابتدا در دست کشــورهای خاصی 
بوده است.وی افزود: استقرار سازمان ملل در آمریکا 
از یک سو و تأمین بودجه آن از طرف آمریکا، از سوی 
دیگر بر رفتار دبیران کل ســازمان ملــل تأثیر گذار 
اســت.مقتدایی در ادامه با بیان اینکه ایالات متحده 
آمریکا بیش از ۲۰ درصد بودجه سازمان ملل را می 
دهد و بخشــی از حقوق و مزایای کارکنان سازمان 
ملل تحت تأثیر بودجه ای اســت که ایالات متحده 
آمریکا می پردازد، عنوان کــرد: در برخی مواقع این 
کشور بدهکارترین کشور به سازمان است که نوعی 
گروکشی برای دستیابی به گزارش هایی است که مد 

نظر آنها است.

نماینده مردم رودسر و املش :
صنایع تبدیلی بهره وری بخش 
کشاورزی را افزایش می دهد

نماینده مردم رودسر و املش در مجلس، گفت: در 
زمینه فرآوری محصولات کشاورزی و صنایع تبدیلی 
کم کاری صورت گرفته، لازم اســت برای رسیدن به 
بهره وری بیشتر در بخش کشاورزی، صنایع تبدیلی 

رونق بیشتری داشته باشند.
محمد صفری ملک میان نماینده مردم رودسر 
و املش در مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو 
با خبرنــگار خبرگــزاری خانه ملــت، در خصوص 
اولویت های بخش کشــاورزی، گفت: بــا توجه به 
فرمایشات مقام معظم رهبری باید در حوزه تولید، 
رونق داشته باشیم و امســال نیز به نام جهش تولید 

نامگذاری شده است.
این نماینده مردم در مجلس شــورای اسلامی 
با اشاره به اینکه سیاست های اتخاذی وزارت جهاد 
کشاورزی و دولت از نظر اجرا و مجلس از نظر قانون 
گذاری باید کمکــی در جهت ارتقــا کمی و کیفی 
صنعت کشــاورزی باشــد، ادامه داد: متاسفانه در 
زمینه رونق تولید محصولات کشاورزی غفلت شده 

و عملکرد قابل قبولی نداشته ایم.
نماینده مردم رودسر و املش در مجلس شورای 
اســلامی با تاکید بر اینکه یکی از ضعف های موجود 
در حوزه کشاورزی در زمینه تحقیقات است، عنوان 
کرد: اگر اقدامات و برنامه های انجام شــده بر مبنای 
تحقیقات و آمایش سرزمینی صورت می گرفت امروز 
شــرایط تولیدات و بازرگانی محصولات کشاورزی 
ضعیف نبــود، باید موسســات تحقیقاتی پیرامون 
وزارت جهاد کشــاورزی به تولید، بازرگانی و توزیع 

محصولات کشاورزی کمک کنند.
نماینده مردم رودسر و املش در مجلس شورای 
اسلامی با تاکید بر اینکه باید در جهت صنعتی شدن 
تولیدات کشــاورزی گام برداریم، خاطرنشان کرد: 
در زمینه فرآوری محصولات کشــاورزی و صنایع 
تبدیلی کــم کاری صورت گرفته، لازم اســت برای 
رســیدن به بهره وری بیشــتر در بخش کشاورزی، 

صنایع تبدیلی رونق بیشتری داشته باشند.

وزارت صنعت با افزایش قیمت 
سیمان موافقت کرد

دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت سیمان از 
موافقت وزارت صنعت با افزایش قیمت سیمان خبر 
داد و گفت: تا چند روز آینده قیمت نهایی تصویب و 

اعلام می شود.
عبدالرضا شــیخان در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه صادرات سیمان در دو ماه ابتدای سال جاری 
نســبت به زمان مشابه گذشــته حدود یک درصد 
افزایش داشته است؛ گفت: با توجه به ادامه رکود در 
بازارهای جهانی همین که صــادرات این محصول 
کاهش نداشته بسیار برای این صنعت حائز اهمیت 
است. مجموع صادرات ســیمان و کلینکر در دو ماه 
ابتدای ســال  ۱۳۹۹ به حدود دو میلیون تن رسیده 
است که عمده صادرات کلینکر به کشورهای حوزه 
خلیج فارس بوده و صادرات ســیمان به کشورهای 
افغانستان، قزاقســتان، عمان، هند، قطر، امارات و 
آذربایجان صورت گرفته کــه در مجموع صادرات 

کلینکر بیشترین ارزآوری را به ارمغان آورده است.
دبیر انجمن کارفرمایان صنعت ســیمان ادامه 
داد: ۱7 میلیون تن صادرات سیمان و کلینکر هدف 
صادراتی شرکت های تولیدکننده سیمان برای سال 
۱۳۹۹ اســت که این میزان نســبت به سال ۱۳۹۸ 
تغییر قابل توجهی ندارد. با توجه به مشکلات تحریم، 
کرونا و ادامه رکود داخلی باید همین میزان را بطور 

خوشبینانه جامه عمل بپوشانیم.

سرلشکر باقری :
ناشناخته بودن کرونا مقابله با آن 

را سخت کرده است
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: نیروهای 
مسلح با یک وقفه کوتاه مدت از ابتدای اردیبهشت ماه 
فعالیت های خود را در حوزه های مختلف آموزشی، 
رزمایشی، تمرینی و دیگر مأموریت های عادی آغاز 

کرده است.
به گزارش ایلنا، سرلشــکر محمد باقری رئیس 
ستاد کل نیروهای مسلح در نشست قرارگاه بهداشتی 
درمانــی امام رضا )ع( نیروهای مســلح کــه امروز 
یکشنبه در این ســتاد برگزار شد، با اشاره به اهمیت 
پیشگیری و مقابله با ویروس کرونا اظهار داشت: آنچه 
که تاکنون در مواجهه با بیماری کرونا استنباط شده، 
این است که این ویروس، ناشناخته، مرموز و غیر قابل 
پیش بینی است.وی با بیان اینکه این ویروس همواره 
می تواند خود را با شــرایط مختلف وفق دهد، افزود: 
ناشناخته بودن این ویروس، کار را برای مقابله با آن 
دشوارتر می کند؛ همچنان که تجربه تاکنون نشان 
داده که نمی توان بــه پیش بینی ها در این رابطه اتکا 
کرد.سرلشکر باقری در خصوص نحوه مقابله با این 
ویروس در آینده عنوان کرد: ســازمان های مختلف 
نیروهای مســلح تاکنون در این رابطه فعالیت های 
تحقیقاتی لازم را در دستور کار داشــته اند و در این 
نشست از تجمیع فعالیت ها برنامه ای راهبردی احصا 

خواهد شد.

نماینده دادستان در پرونده اکبر طبری و همدستانش 
گفت که حجم مبالغ رشوه پرداخت شــده در این پرونده 
شــاید به ۲۰۰ میلیارد تومان برســد. رســول قهرمانی 
همچنین گفت در پرونده طبری هیچ مدرکی از لیسانس 

پیدا نشده و حتی کارشناسی او هم محل تردید است.
مرکز رســانه قوه قضاییه اعلام کرد: ســومین جلسه 
رسیدگی به اتهامات اکبر طبری معاون اجرایی سابق حوزه 
ریاست قوه قضاییه و متهمان دیگر این پرونده، صبح دیروز 
به ریاســت قاضی بابایی در شــعبه 5 دادگاه کیفری یک 

استان تهران در حال برگزاری است.
در ابتدای این جلســه، رئیــس دادگاه از متهم طبری 

خواست در جایگاه حاضر شود.
طبری گفت: مطالب خود را در جلســه قبل گفته ام و 

وکیلم بقیه مباحث را بیان می کند.
قاضی بابایی اظهار کرد: امروز دفاعیات وکیل شما نیز 
استماع می شود، یکی از اتهامات شــما در اراضی کلاک، 
پولشــویی از طریق 4۲ میلیارد ریال به آقای مشایخ برای 

خرید سهام است، آیا قبول دارید؟
متهم مدعی شد: خیر قبول ندارم و تکذیب می کنم.

قاضی بابایی بیان کرد: این ادعای شماســت، چرا که 
صندوق امانات که اســناد داخل آن بوده باز و صورتجلسه 

شده و در پرونده موجود است.
طبری مدعی شــد: طی ۱۰ سال گذشته وجوهی بین 
من و مشایخ تبادل شــده که مربوط به کارهای ساخت و 
ساز است، مشایخ هیچ پرونده ای در دادگستری نداشته و 
ادعایی نیز درباره لواســان ندارد، در مورد وکالت سهام هم 

بی خبرم.
نماینده دادســتان در ادامه پاســخ داد: کدام منطق 
اقتصادی این حجم سهم را به نام شــخص دیگری بدون 

اطلاع وی مینماید؟
طبری گفت: مبلغ 4 میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان در 
سال ۹۰ طی یک نامه به مشایخ پرداخت کردم و مقرر شد 
مابقی پول را یک واحد آپارتمان در برج روما برای مشــایخ 
خریداری کنم که البته دو واحد خریدم. سهام برای نجفی 

است.
رییس دادگاه گفت: تحت پوشــش مشایخ اقدامات را 

انجام دادید.
متهم طبری پاسخ داد: قبول ندارم.

قاضی بیان کرد: برابر دســت نوشــته در ســال ۹۰ و 
اقاریرتان مبلغ ۸ میلیارد و 4۰۰ میلیون تومان از مشــایخ 
گرفتید که 4 میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان را طی دو فقره 

چک به او برگرداندید، درباره استرداد مبلغ توضیح دهید.
متهم طبری گفت: پول اضافه بود که آن را پس دادم.

قاضی سوال کرد: این پول کجا اضافه آمد.
متهم پاسخ داد: در ساخت و ساز.

رییس دادگاه اظهار کرد: تعداد ســهامی که خریداری 

شــده 4۲ میلیون و ۳۸ هزار و 7۱6 سهم بوده که مبلغ آن 
با مبلغی که به مشایخ دادید مطابقت دارد.

متهم طبری گفت: به کسی نگفتم ســهام بخرد و در 
هیچ دفترخانه ای حضور نداشته ام که امضا کنم. ما مدارک 

همدیگر را داشتیم.
قاضی گفت: آن نوشته صوری است و سهام به نام شما 

خریداری شده است.
متهم طبری پاسخ داد: قبول ندارم و در نامه نیز نوشتم 

که پول را پس می دهم.
قاضی با اشــاره به اظهارات مشــایخ گفت: مشایخ در 
اظهاراتش گفته زمانی که طبری متوجه شــد ســازمان 
بازرسی از ارتباطات من و طبری و حسن )نجفی( پیرامون 
اراضی کلاک آگاه شده، وجوه استردادی را سهام خریدم و 
زمانی که طبری متوجه شد، درخواست وکالت نمود و به 

طبری وکالت دادم.
در ادامه نماینده دادســتان گفت: شما در سال ۸4 تا 
۸6، مبلغ ۸ میلیارد و 4۰۰ میلیون تومان را گرفتید و تا 
سال ۹۰ از این پول استفاده کردید، اما حسب اظهارات 
مشایخ در سال ۹۰ ســازمان بازرسی درباره ارتباط شما 
با آقای مشایخ حساس شده و پیرامون آن سوال می کند. 
لذا آقای طبری سال ۹۰ این صورتجلسه را تنظیم کرد و 
در آن عنوان می کند بنده این مبلغ را از مشایخ گرفته ام 
و 4 میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان نیز به او تحویل داده و 
مابقی مبلغ را نیز در برج روما واحدی را برای او خریداری 

می کنم.
وی ادامه داد: مشــایخ برای طبری سهمی می خرد که 
الان این سهم نجومی شده اســت، عقل کدام انسان اقتضا 

می کند با پول خودش برای دیگری سهام بخرد.
متهم پاسخ داد: از خود آقای مشایخ سوال کنید.
نماینده دادستان گفت: شما چه پاسخی دارید؟

متهم طبری گفت: من آن را قبول ندارم.
نماینده دادســتان در ادامه به موضوع قــرارداد زمین 
لواسان اشــاره کرد و گفت: این ملک برای خواهران نجفی 
بوده که به آقای مشــایخ داده بودند. در اظهارات مشــایخ 
عنوان شــده نجفی با او تماس گرفته و گفته  ملک را به نام 
طبری بزن؛ اما امروز آقای طبری مدعی است در این زمینه 
قرارداد دارند. هیچ اقتصاددانی نمی تواند اینگونه سود کند. 

شما در پرونده نجفی۲۰۰ میلیارد تومان سود کردید.
این متهم خطاب به نماینده دادستان بیان کرد: اعداد و 

ارقام را بالا نبرید.
در ادامه نماینده دادستان درباره ملک سانا گفت: ملک 
سانا یک مجتمع بزرگ تجاری اداری است و الان متری 5۰ 
میلیون تومان اســت. آقای طبری یک واحد را به نام خود 
می خرد و واحد روبرویی نیز به نام پســر آقای نجفی است 
که این ملک نیز در تصرف آقای طبری بوده است تا جایی 
که به دختر او اختصاص داده اند و آن را برای کار عکاســی 

دخترشان در نظر گرفته بودند.
وی افزود: ما به اتحادیه عکاسان رفتیم و متوجه شدیم 
طبری ملک را به دختــرش اجاره داده ، شــما اگر مالک 
نیستید چگونه ملک را اجاره دادید؟ این در حالی است که 
آقای طبری در ابتدا مدعی بود ملک برای او نیست، اما بعد 
عنوان کرد من مالک هســتم و فقط این دو واحد را با آقای 

نجفی عوض کردیم.
نماینده دادستان گفت: اگر شما ملک را با نجفی عوض 
کردید مستند شما کجاست؟ از ســوی دیگر واحد آقای 
طبری ۸۹ متر و واحد آقای نجفی ۱۱۱ متر است. همچنین 

تمام شارژ واحدی که به نامتان نبوده را نیز پرداخت کردید.
بعد از پایان صحبت های نماینده دادســتان قاضی از 
متهم فرهاد مشایخ خواســت در جایگاه قرار گیرد و بعد از 
تفهیم اتهام به وی از او خواست ابتدا در باب موضوع اراضی 
کلاک دفاع کند، سپس از او پرسید که آیا اتهامات وارده را 

قبول دارد؟
متهم مشایخ پاســخ داد: خیر، این مسائل اصلا به من 

ارتباطی ندارد.
این متهــم در باب موضوع اراضــی کلاک گفت: آقای 
طبری دوســتی دیرینه ای با آقای نجفی داشــت. نجفی 
زمینی در لواسان داشت که با مشکلاتی مواجه بود، لذا در 
ســال ۸5 به بنده گفت با طبری صحبت کرده  و باید بنده 
با طبری قراردادی ببندم. بر اساس آن ۳۰۰ متر زمین را به 
نام او کردم و آن زمان ۸ میلیارد و 4۰۰ میلیون تومان هم از 

حساب شخصی خودم به آقای طبری واریز کردم.
وی افزود: طبری کارهای مربوط به کمیسیون ماده 5 و 

استانداری را تلفنی پیگیری می کرد.
در ادامه قاضی از متهم پرسید: ۸ میلیارد و 4۰۰ میلیون 
تومــان را از کجا آوردیــد و چرا به آقای طبــری پرداخت 

کردید؟
این متهــم گفت: این مبالغ از ســوی نجفــی به بنده 
پرداخت می شــد و من هم برای طبــری واریز می کردم 
که از بابت قراردادهای انجام شــده پیرامون زمین کلاک و 

کمیسیون ماده 5 صورت می گرفت.
در ادامه قاضی از متهم پرسید: شرکت سیمان خمسه 

متعلق به چه کسی است؟
این متهم گفت: از سال ۸7 تا سال ۹۳ من مدام یا مدیر 

عامل بودم یا رییس شرکت، بخشی از سهام شرکت برای 
بنده و بخشی برای برادران نجفی و دیگران بود.

وی گفت: ســال ۸۹، آقای طبری 4 میلیــارد و ۲۰۰ 
میلیون تومان به بنده داد تا برای او سهام بگیرم و سپس در 

سال ۹۳ به بنده گفت سهام را به نامم بزن.
نماینده دادستان پرســید: آیا واقعا او کار کارشناسی 

انجام داد؟
این متهم پاسخ داد: نمی دانم، اما پیگیری می کرد.

قاضی از متهم مشایخ پرسید: مگر نجفی شماره حساب 
طبری را نداشت که مستقیماً پول را برای او واریز کند.

متهم مشایخ پاســخ داد: شماره حســاب را داشتم و 
همینجاست که من اصلًا اطلاعی نداشتم و اقرار کرده ام که 

اشتباه نموده ام.
قاضی پرسید درباره ساخت و احداث زمین کریم خان 
به دستور چه کسی انجام شد؟ متهم مشایخ پاسخ داد: به 
دستور نجفی صورت گرفت و به نام من منتقل شد و پس از 

آن، آن را به طبری منتقل کردم.
قاضی بابایی پرسید: متهم منصوری را چه کسی معرفی 

کرد؟
نماینده دادستان پیش از پخش فیلم مواجهه حضوری، 
تصریح کرد: ردپای مشایخ را در همه جا دیدیم در موضوع 
کلاک، در موضوع روما، در پرونده ســرخوش و در پرونده 
صدوقی که خارج از کیفرخواست است هم مشایخ واسطه 

بود.
در این بخــش از دادگاه فیلم مواجه حضوری متهمین 
پخش شد که در آن مشایخ و طبری حضور داشتند، متهم 
مشایخ در بخشــی از فیلم مواجهه حضوری که در دادگاه 
پخش شد، گفت: منصوری را در دفتر طبری دیدم و مشکل 
کلاک را به منصوری گفت. همچنین قرارداد کاری بین من 

و طبری امضا شد.
در بخش دیگــری از مواجهه حضوری متهم مشــایخ 
خطاب به طبری، گفت که در چشمان من نگاه کن و بگو که 
آیا در دو نوبت 4۰۰ میلیون پول دادی یا خیر؟ )در دو نوبت 

۲۰۰ میلیون تومانی(
پس از پخش فیلم مواجهه حضــوری در دادگاه قاضی 
بابایی با اعلام ختم جلســه دادگاه بیان کرد: جلسه بعدی 

متعاقبا اعلام می شود.

گزارش قوه قضاییه از سومین دادگاه معاون اجرایی سابق قوه قضاییه

قاضی منصوری با500هزار یورو رشوه هم قانع نبود
خبرخبر

رئیس جمهور با بیان اینکه اولویت نخست دولت 
در کنترل عوارض اقتصادی کرونا، مراقبت از معیشت 
و اقتصاد خانوار به ویژه اقشار کم برخوردار است، گفت: 
نظارت و مراقبت دقیق و واکنش به هنگام در مقابل 
افزایش قیمت ها از وظایف خطیر همه مســئولان، 
تولیدکنندگان، اصناف و فروشندگان است و کوتاهی 

و اهمال در این خصوص به هیچ وجه پذیرفته نیست.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهور، روز یکشنبه در جلسه ستاد 
اقتصادی دولت، مشارکت و همکاری مردم را موثرترین کمک و عامل در مسیر مقابله با تنگناها و تکانه های 
اقتصادی در همه شرایط خواند و گفت: در این روزها که ایران نیز مانند همه کشورهای دیگر جهان درگیر 
عوارض اقتصادی ناشــی از همه گیری کرونا است، معضلات پیش رو با مشــارکت جدی مردم قابل حل 

خواهد بود.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه مردم شریف ایران می دانند، در حالی درگیر عوارض اقتصادی کرونا شده 
ایم که کشورمان تحت سخت ترین و غیرانسانی ترین تحریم ها است، افزود: خوشبختانه دولت از همان 
ابتدای بروز این بیماری برای رفع عوارض اقتصادی کرونا با دقت برنامه ریزی کرده و با طراحی سیاست های 

خاص، تلاش کرده است با اتکا به مردم و با قدرت در برابر این وضعیت دشوار تاب آوری داشته باشد.
روحانی اظهار داشت: اگر چه متخصصان اقتصادی معتقدند عوارض اقتصادی کرونا ماندگارتر و آسیب 
زننده تر از خود کرونا است، اما دولت تلاش کرده با تمهیدات خاص مانع از وارد شدن عوارض و آسیب های 

جدی به مردم و اقتصاد کشور از این ناحیه شود.
رئیس جمهور اولویت نخست در کنترل عوارض اقتصادی کرونا را مراقبت از وضعیت معیشت و اقتصاد 
خانوارها به ویژه اقشــار حقوق بگیر و کم برخوردار عنوان و تصریح کرد: کنتــرل قیمت ها و تامین اقلام 
ضروری زندگی مردم اولویت اصلی برنامه های اقتصادی دولت بوده و خوشبختانه مردم عزیز کشورمان 

شاهد بوده اند در تامین اقلام مورد نیازشان کمترین مشکل را داشته ایم.
روحانی مرحله بعدی اقدامات را کنترل قیمت ها دانســت و با بیان اینکه کنترل بازار صرفا با دستور، 
بخشنامه و ابلاغ های اداری ممکن نیست، افزود: تمام دستگاه ها و وزارتخانه های اقتصادی باید در شرایط 
اقتصادی خاص این روزها با مراقبت و حساسیت بیشتری در کنار مردم حضور داشته باشند و بر بازار نظارت 
کنند. نظارت و مراقبت دقیق و واکنش به هنگام در مقابل افزایش قیمت ها از وظایف خطیر همه مسئولان، 

تولیدکنندگان، اصناف و فروشندگان است و کوتاهی و اهمال در این خصوص به هیچ وجه پذیرفته نیست.

وزیر آموزش و پرورش با اســتناد به سند تحول 
بنیادین آموزش و پرورش و با اشــاره به نحوه تدوین 
و تصویب آن این ســند را مبنای تحولات آموزش و 
پرورش دانست و گفت: سخن گفتن از اسنادی مثل 
۲۰۳۰ در شرایطی که سند مذکور مبتنی بر نیازهای 
جامعه و ارزش های انقلابی و اسلامی است، سخنی 

گزاف و بیهوده است.
به گزارش ایسنا، محسن حاجی میرزایی در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی ضمن تبریک به خاطر 
آغاز به کار یازدهمین دوره مجلس شورای اســلامی گفت: آموزش و پرورش فراگیرترین نهادی است که 
با بیشترین بخش جامعه در ارتباط است و مســئولیت آماده کردن نسل نو برای زندگی فعال و مستقل را 

برعهده دارد. مجلس نیز به عنوان خانه ملت صالح ترین نهاد برای پرداختن به آموزش و پرورش است.
وزیر آموزش و پرورش دولت دوازدهم ضمن تشــکر از پیام مقام معظم رهبری به مجلس گفت: مقام 
معظم رهبری در آن پیام در کنار تقدم بخشیدن به اقتصاد مقاومتی، تلاش مجدانه برای گسترش و ژرف 
سازی فرهنگ اسلامی را جزو اولویت های فوری مجلس دانستند. این نقطه عزیمت مهمی برای توسعه 

همکاری های دولت و مجلس برای تحقق این اولویت است.
حاجی میرزایی  آموزش و پرورش را نهادی که » بیشترین افراد را در بهترین دوره زندگی در اختیار دارد« 

نامید و به مسئولیت آموزش و پرورش برای آماده کردن افراد اشاره کرد.
وزیر آموزش و پرورش در ادامه ســخنان خود با بیان این کــه » انتقال از آموزگار بــه مربی و از دانش 
آموز به متربی مهمترین ماموریت آموزش و پرورش اســت« گفت: هدف ما آماده کردن افراد برای قبول 
مسئولیت های اجتماعی و مشارکت در زندگی جمعی اســت. در این راستا آمادگی انسان ها برای دفاع از  
ارزش ها و اصول انقلاب اســلامی و دور کردن آنها از اســتیصال و انفعال و درماندگی مهم است. هدف ما 

مراقبت از افراد در مقابل آسیب های اجتماعی است.  
وی در خصوص این شاخص ها تصریح کرد: تحول آفرین بودن برای اصلاح روندها و فرآیندهای موجود، 
قابل مشاهده بودن نتایج و شوق انگیز بودن، قابلیت ســنجش و ارزیابی داشتن همچنین فراگیر باشند و 
قابلیت اجرا را در مدارس مختلف داشته باشند. در خصوص این که هر دانش آموز یک مهارت داشته باشد 
ما از سال ۱۳66 موظف بودیم دانش آموزانی که دوره متوسطه را می گذرانند یک مهارت را نیز آموزش دیده 
باشند. ما در صدد این هستیم که در این حوزه اقدام لازم را انجام دهیم، چرا که موضوع سند تحول موضوع 

اولویت ما است.

روحانی در جلسه ستاد اقتصادی دولت:
کوتاهی در برابر افزایش قیمت ها به هیچ عنوان پذیرفته نیست

حاجی میرزایی: 
در نظام آموزشی با کمبود معلم روبرو هستیم 

سیاست های دستوری برای قیمت گذاری در صنعت لبنیات اگرچه 
با هدف کنترل تورم،  افزایش مصرف ســرانه و ســلامت جامعه انجام 
می شــود، اما در عمل باعث خروج ۱.۱ میلیارد دلار ارز از کشور و ایجاد 
مابه التفاوت ۲.۳ هزار میلیارد دلاری ارز 4۲۰۰ تومانی و ارز نیمایی شده 

است.
7۰ ســال پیش صنعت لبنیات ایران پا در مســیر صنعتی شــدن 
گذاشت. تا پیش از آن شیر و محصولات لبنی به شیوه های سنتی تولید 
می شد و به دست مصرف کننده می رســید. اما با افزایش جمعیت و به 
دنبال آن رشــد مصرف محصولات لبنی، صنعتی شدن در این صنعت 
بیشتر احساس شــد.تا آنجا که صنعت لبنیات ایران بعد از عبور از فراز و 
نشــیب های فراوانی،  اکنون به عنوان آغازگر صنعتی شدن زنجیره در 
خاورمیانه می تواند بازار بزرگی از منطقه را تحت پوشش قرار دهد.با این 

حال اتخاذ سیاست های مختلف مانند قرار گرفتن ۱۲ محصول لبنی در 
گروه یک کالایی و قیمت گذاری دستوری شــرایط را با نوسان رو به رو 
کرده استالبته نگرانی هایی مانند افزایش قیمت ناگهانی شیر، ماست و 
پنیر و تاثیر بر تورم،  تاثیر منفی بر میزان مصرف لبنیات و تاثیر منفی بر 
ذهنیت و سلامت مردم باعث شده تا دولت وارد قیمت گذاری دستوری 
لبنیات شود.در پاسخ به این انتقادات باید گفت که تاثیر قیمت لبنیات در 
تورم تقریبا ناچیز است. بر اساس داده های سازمان آمار کشور،  اثر تورمی 
بخش پنیر،  شــیر و تخم مرغ اثری ۰.7 درصدی اســت. این عدد نشان 
می دهد اگر باقی فاکتورهای موثر بر تــورم را در یک ماه ثابت نگه داریم 
و محصولات لبنی ۱۰۰ درصد افزایش قیمت داشــته باشند،  نرخ تورم 
تنها ۰.7 درصد در آن ماه افزایش خواهد داشت بنابراین تاثیر رشد قیمت 
لبنیات بر نرخ تورم کمی دور از واقعیت است و از همین رو در شرایطی که 

کشور با کمبود منابع ارزی رو به رو است، تخصیص ارز مرجع برای واردات 
نهاده های دامی با هدف کنترل قیمت و کنترل تورم قابل توجیه نیست.

در خصوص نگرانی نسبت به کاهش مصرف با افزایش قیمت نیز اگرچه 
در چند دهه گذشته، کنترل قیمتی فرآورده های لبنی با هدف افزایش 
سرانه مصرف صورت گرفته اما آمارها نشــان می دهد که کاهش سرانه 
مصرف لبنیات، بیش از آنکه از تــورم در فرآورده های لبنی تاثیر پذیرد، 

متاثر از روند کلی تورم است.
آنچه بیشــتر از تورم و افزایش قیمت بر مصرف جامعه و سلامت آن 
تاثیرگذار است،  خروج آرام شیر از اذهان جامعه به دلیل توقف برنامه های 
ترویجی ملی، دولتی و خصوص و از آن خطرناک تر حمله های رسمی و 
غیررسمی به محصولات لبنی مانند شایعه وجود آفلاتوکسین و وایتکس 

در شیر و خروج دولت از برنامه ای حمایتی نظیر شیر مدرسه است.

بایدها و نبایدهای قیمت گذاری محصولات لبنی
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سخنگوی ستاد آزادسازی سهام عدالت:
دریافتی مشمولان از فروش سهام 

۲.۵ تا ۵ میلیون تومان است 
سخنگوی ســتاد آزادسازی ســهام عدالت گفت: 
مبلغ دریافتی مشمولان سهام عدالت آنهایی که سهام 
5۰۰ هزار تومانی و یک میلیــون تومانی دارند، از محل 
فروش ۳۰ درصد ســهام، حدود دو میلیون و 5۰۰ هزار 
تومان تا 5 میلیون تومان خواهد بود.حسین فهیمی در 
گفت وگو با یلنا درباره نگرانی مشمولان سهام عدالت که 
اقدام به فروش سهام خود کرده اند اما مبالغ کمی )کمتر 
از 4۰۰ هزار تومان( به حساب آنها واریز شده  است، اظهار 
داشت: سفارش هایی که برای فروش سهام در بانک ارایه 
می شود به صورت تجمیع شده به کارگزار داده  می شود 
و ممکن است که به دلیل شرایط بازار کارگزار نتواند این 
سهام را به صورت یکجا بفروشد بنابراین این سهام را به 
صورت تدریجی در بازار عرضه می کند تا از افت قیمت 
جلوگیری و از ایــن طریق بتواند از مصالــح دارندگان 
ســهام عدالت دفاع کند.وی ادامــه داد: نمی توان یک 
زمان مشخصی را تعیین کرد و این مدت زمان بستگی 
به شرایط بازار دارد با در نظر گرفتن شرایط بازار، منافع 
فروشندگان سهام عدالت و هماهنگی با ناظر بازار اقدام 

به فروش سهام عدالت می شود.

اولین اثر مصوبه  پایان وس
کاهش دریافت وس از 4.5 میلیــون به هزار نفربه 
گفته وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات، فقط در یک 
اپراتور تلفن همراه، هر روز به طور متوســط از حساب 
4.5 میلیون مشترک برای ارزش افزوده مبالغی کسر 
می شد که این عدد هم اکنون به هزار نفر کاهش پیدا 
کرده است.به گزارش ایســنا، خدمات ارزش افزوده 
)Value Added Services( کــه به اختصار 

VAS نامیده می شوند، شامل مواردی غیر از خدمات 

اســتاندارد اپراتورها همچون تماس صوتی و پیامک 
معمول اســت. مهم ترین موضوعات خدمات ارزش 
افزوده تلفن همراه شــامل مســابقات و رای گیری، 
تبلیغات موبایلی، پرداخت موبایلی، تلویزیون آنلاین، 
پخش یا دانلود موســیقی، زنگ انتظار تماس، بازی 
آنلاین، خدمات ورزشــی و اطلاع رســانی این قبیل 
سرویس ها می شود.اگرچه اســتفاده از این خدمات 
ارزش افزوده باید اختیاری و توسط کاربر انتخاب شود، 
اما ارائه این خدمات برای برخی از شــرکت های ارزش 
افزوده، به روشی برای کلاهبرداری از کاربران تبدیل 
شد و به دلیل هزینه نســبتا بالایی که این خدمات در 
مقایسه با تماس و پیامک دارند، در دو سال گذشته به 
شکل حل نشدنی به بالا رفتن قبض های گوشی و تمام 

شدن شارژ پولی کاربران تبدیل شده بود.

آغاز صادرات مجدد کالا از بندر 
خرمشهر به بنادر کویت

مدیر کل بنــدر و دریانوردی خرمشــهر گفت: 
صادرات مجــدد کالاهــای صادراتی کــه به دلیل 
پیشگیری از ویروس کرونا اجازه ورود به به بنادر کویت 
را دریافت نکرده بودند با تغییر در شیوه بسته بندی 
آغاز شــد.به گزارش ایلنا، نوراله اسعدی در خصوص 
توقف شناورهای پر صادراتی برگشتی از بنادر کویت 
در اســکله های بندر خرمشــهر تصریح کرد: پس از 
شیوع کرونا وممانعت کشور کویت از ورود شناورها 
به بنادر این کشــور ۲۸ فروند شــناور ایرانی حامل 
کالاهای صادراتی از بندر خرمشهر در لنگرگاه کویت 
در انتظار پهلوگیری بود اما موفق به ورود و انجام تخلیه 
کالا نشدند.وی افزود: این کشتی ها بعد از چند روز به 
بندر خرمشهر برگشتند و از اسفند ماه سال گذشته 
تاکنون همچنان درانتظار بازگشایی بنادر کویت در  
اسکله های بندر خرمشهر مســتقر بودند.وی اظهار 
داشــت: در پی موافقت بنادر کشــور کویت با ورود 
شــناورهای حامل کالای صادراتی از بندر خرمشهر 
کالاها مجددا تخلیه و پس از تغییر در شــیوه بسته 
بندی به کشــور کویت بارگیری شد.مدیر کل بندر و 
دریانوردی خرمشــهر گفت: از ابتدای سالجاری ۳ 
فروند شــناور به مقصد کویت بارگیری و در بنادر آن 
کشور تخلیه شده است و ســایر کالاها در حال بسته 

بندی و کیسه گری در کانتینر هستند.

برای کاهش تورم و تامین کسری بودجه
دور نظام بانکی را خط بکشید

یک کارشــناس اقتصادی نرخ اعلام شده برای 
تحقق تورم ۲۲ درصدی را منطقی دانست و گفت: 
رسیدن به تورم ۲۲ درصدی به ملزوماتی نیاز دارد 
که اولین الزام آن این اســت که دولت برای تامین 
کســری بودجه دور نظام بانکی را خط بکشد و دوم 
اینکه هزینه های کاهش تورم که شامل افت تولید 
اســت را بپذیرد. البته از آنجاکه بانک مرکزی قصد 
ندارد تورم را به میزان زیادی کاهش دهد، تاثیرات 
منفی کاهش تورم بر تولید هــم کمتر خواهد بود.

کامران ندری در گفت وگو با ایسنا، درباره چگونگی 
تحقق تورم ۲۲ درصدی، اظهار کرد: اگر هزینه های 
کاهش تــورم را قبول کنیم، می تــوان به تورم ۲۲ 
درصد رسید اما در این زمینه دو مسئله جدی وجود 
دارد که اولین مورد آن این است که دولت باید برای 
تامین کسری بودجه دور نظام بانکی را خط بکشد 
و اگر دولت برای خرید اوراق بدهی خود به بانک ها 
فشار بیاورد، منجر به رشد نقدینگی می شود که در 

نتیجه آن تورم خلق می شود.

طرح ملی مسکن، طرحی که می خواهد تمام ناکامی 
های و عقب ماندگی های دولت در حوزه مسکن را جبران 
کند، اما به عقیده اغلب کارشناســان این طرح نمی تواند 

جوابگوی نیازهای کنونی بازار باشد.
گروه اقتصادی اقتصاد پویا/حمیدرضا خدامی؛ حدود 
هفت سال از عمر دولت یازدهم و دوازدهم می گذرد، دولت 
به ویژه وزارت راه و شهرســازی در این مدت برنامه ریزی 
هایی را برای تولید مسکن در کشــور انجام داد، از اجرای 
طرح مسکن اجتماعی گرفته تا طرح بازآفرینی شهری و 
نوسازی بافت فرسوده که متأســفانه اغلب این طرح ها بر 

روی کاغذ باقی ماند.
به طور حتم تولید مســکن و مدیریت این بازار یکی از 
وظایف اصلی دولت اســت، اقدامی که به درستی در سال 
های اخیر محقق نشــده است، بر اســاس آمارها، کشور 
ســالانه به حدود ۸۰۰ هزار تا یک میلیون واحد مسکونی 
جدید نیاز دارد تا نیازهای پیشــین بازار و نیازهای جدید 
از جمله تأمین مســکن زوج های جوان تأمین شــود، اما 
متأســفانه به دلیل عدم برنامه ریزی دولت در این بخش، 

سالانه حدود 4۰۰ هزار واحد مسکونی ساخته می شود.
سردرگمی دولت در کنترل بازار مسکن

زمزمه های تحریم ها تاثیر مستقیمی بر زندگی ایرانیان 
گذاشت در این بین رشــد قیمت ارز و دلار چنان زندگی 
ریالی مردم را تحت تاثیر قرار داده که حقوق های تومانی 
هم توان مقابله با گرانی را نداشــته و مســکن این آرزوی 
پرهزینه از قافله عقب نماند و بالاترین نرخ صعودی خود 
رسید تا جایی که عده ای این فرصت را غنیمت شمرده و 
شروع به سرمایه گذاری در بازار مسکن کردند؛ در بینابین 
این آشفتگی مسئولانی که افزایش قیمت ارز و مسکن را 

باور نداشتند نوید از ترکیدن حباب ارز و مسکن می دادند؛ 
فارغ از اینکه بپذیرند کنترل بازار مسکن از دستشان خارج 
شده اســت؛ ســردرگمی دولت در کنترل بازار مسکن تا 
جایی رسید که شروع به ارائه طرح هایی برای کنترل بازار 

داد؛ یکی از این طرح ها مالیات بر خانه های خالی بود.
مالیات بر خانه های خالی طرحی که در چند سال اخیر 
به در مجلس مطرح  شده این طرح چه میزان توانست در 
ورود خانه های خالی به بازار مسکن موثر باشد جای سوال 
دارد؛ آیا این طرح اجرایی شد یا فقط درقالب قانون کاغذی 

ماندگار شده است.
مالیات بر خانه های خالی از مساکن کوچک هم 

اخذ شود
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: ســازمان امور 
مالیاتی در شرایط کنونی به دنبال اخذ مالیات از خانه های 
با متراژ ۱5۰ متر به بالا اســت، اما به نظر من در این رابطه، 

مساکن کوچک و کم متراژ نیز باید مشمول قانون شوند.
اقبال شــاکری با اشــاره به برنامه ریزی سازمان امور 
مالیاتی بــرای اجرای طرح مالیات بر خانــه های خالی از 
سکنه، گفت: بر اساس برنامه ریزی این سازمان قرار است 
که طرح مذکــور در آینده ای نزدیک عملیاتی شــود، از 
طرفی دیگر طبق گفته معاون ســازمان مربوطه، مالیات 
خانه های خالی معادل ۲۰ درصد مالیات بر اجاره است و به 

خانه های با متراژ ۱5۰ متر به بالا تعلق می گیرد.
نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشهر و 
پردیس در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: قانون مالیات 
بر خانه های خالی در ســال ۹4 مورد تصویب قرار گرفت، 
اما تاکنون اجرایی نشده است، از طرف دیگر سازمان امور 
مالیاتی برای اخذ مالیات از خانه های خالی به قانون مالیات 

های مستقیم استناد می کند.
وی با بیان اینکه قوانین مرتبط با مالیات بر خانه های 
خالی باید اصلاح شوند، گفت: ســازمان امور مالیاتی در 
شــرایط کنونی به دنبال اخذ مالیات از خانه های با متراژ 
۱5۰ متر به بالا است، اما به نظر من در این رابطه، مساکن 
کوچک و کم متراژ نیز باید مشــمول قانون شوند. زیرا در 
شرایط کنونی تقاضا برای خرید مســاکن با متراژ پایین 
بسیار افزایش یافته است. از طرفی ضریب نفوذ مساکن با 
متراژ بالا در قیمت بازار مســکن بسیار کم بوده و بالعکس 
ضریب نفوذ مســاکن کوچک در بازار بالا است، بنابر این 
ساماندهی مساکن کوچک می تواند در قیمت ها اثرگذار 

باشد.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم گفت: البته باید 
مشخص شود که با اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی، 
چند درصد از مساکن موجود به بازار تزریق می شود، ورود 
ماسکن مربوطه چه تأثیری در بازار می گذارد؟ وزارت راه 
و شهرســازی باید به تمام این موارد پاسخ بدهد تا بتوان 
تصمیم درستی برای اصلاح قوانین و امور اتخاذ کرد. از این 
رو قطعا یکی از دستور کارهای نخست کمیسیون عمران 

مجلس بررسی این موارد خواهد بود.
اجرای مالیات بر عایدی سرمایه راه کار مدیریت 

بازار مسکن
نماینده مردم نایین و خور و بیابانک در مجلس، با اشاره 
به ضرورت اجرای مالیات بر عایدی سرمایه مسکن، گفت: 
اخذ مالیات از حوزه معاملات مسکن می تواند از فعالیت 
ســوداگران در این بخش جلوگیری کنــد، از این رو این 

راهکار نقش موثری در کاهش نرخ مسکن خواهد داشت.
الهام آزاد با اشاره به ضرورت هدایت نقدینگی به سمت 

بازار تولید مســکن، گفت: متأســفانه در شرایط کنونی 
نقدینگی سرگردان به جای حرکت به سمت بخش تولید 
کشور به ویژه تولید مسکن، به سمت بخش خرید و فروش 

و سرمایه ای بازار هدایت شده است.
نماینده مردم نایین و خور و بیابانک در مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد:همواره سرمایه دار به گونه ای فعالیت می 
کند که از سرمایه خود بتواند به سود برســد، از این رو در 
سال های اخیر شــاهد تقاضای بالا برای خرید مسکن از 

سوی سرمایه داران هستیم.
وی ادامه داد: یکی از منابع درآمدی کشور، اخذ مالیات 
از بخش های اقتصادی اســت، از این رو توسعه ابزارهای 
مالیاتی در کشور می تواند به کشــور در بحث درآمدزایی 

کمک کند.
آزاد با اشاره به ضرورت اجرای مالیات بر عایدی سرمایه 
مســکن، گفت: اخذ مالیات از حوزه معاملات مسکن می 
تواند از فعالیت دلالان در این بخش جلوگیری کند، از این 
رو این راهکار نقش موثری در کاهش نرخ مسکن خواهد 

داشت.
نماینده مردم نایین و خور و بیابانک در مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: به طور حتم باید راه کارهای مناسب 
برای هدایت نقدینگی کشور به سمت بازار ساخت و ساز 

کشور اندیشیده شود.

اقتصاد پویا از مالیات خانه های خالی گزارش می دهد

از »سقف مالیاتی« تا دیوار بی عدالتی
خبرخبر

میری گفت: هم اکنــون حداقل قیمت هر کیلــو زعفران 6 میلیون 
تومان و حداکثر ۸ میلیون تومان اســت.غلامرضا میــری نایب رئیس 
شــورای ملی زعفران از کاهش 5 تا 6 درصدی صادرات طلای سرخ در 
بازار خبر داد و گفت: هم اکنون حداقل قیمت هر کیلو زعفران 6 میلیون 
و حداکثر ۸ میلیون تومان است.او با اشــاره به اینکه ۸5 درصد زعفران 

تولیدی به بازارهای هدف صادر می شــود، افزود: با توجه به گســترش 
ویروس کرونا و کاهش مراودات تجاری، صادرات افت محسوسی داشته 
که این امر در کنار رکود بازار داخل منجر به کاهش قیمت زعفران شده 
است.میری با بیان اینکه آمار دقیقی از صادرات زعفران طی ماه های اخیر 
در دسترس نیست، گفت: برآوردها حاکی از آن است که میزان صادرات 

طی ماه های اخیر چندان چشمگیر نیست که با اســتمرار روند فعلی، 
قیمت زعفران کاهشی خواهد بود.نایب رئیس شورای ملی زعفران درباره 
آینده بازار طلای سرخ بیان کرد: با توجه به بسته بودن راه ها و نبود پرواز، 
کشــورهای واردکننده زعفران از ایران نمی توانند محصولی خریداری 

کنند که با این وجود آینده بازار صادرات غیرقابل پیش بینی است.

طلای سرخ ارزان شد؛ ۸5 درصد زعفران تولیدی صادراتی است

                             یک مرحله ای با ارزیابی کیفی

 مناقصه عمومی

شرکت توزیع نیروی برق استان لرستان در نظر دارد انجام خدمات خودرویی و سرویس ایاب و ذهاب کارکنان خود را بصورت سود مدیریتی 
ازطریق برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی به شرکتهاي واجد شرایط و تأیید صلاحیت شده واگذار نماید. از متقاضیان 

واجد شرایط دعوت بعمل می آید در صورت تمایل در این مناقصه شرکت نمایند.     
جزئیات وشرایط مناقصه بشرح ذیل میباشد:

*     مناقصه گزار: شرکت توزیع نیروي برق استان لرستان
*      نوع مناقصه : عمومی  یک مرحله ای با ارزیابی کیفی )بصورت فشرده(

*     موضوع مناقصه : عبارت است از انجام خدمات خودرویی وایاب و ذهاب کارکنان بصورت سود مدیریتی

امور پشتیبانی شركت توزیع نیروي برق استان لرستان

نوبت اول

شماره موضوع مناقصهردیف
مناقصه

مبلغ برآورد ریالي
به ریال

مبلغ تضمین شرکت 
مدت اجراي قرارداددرمناقصه به ریال

انجام خدمات خودرویی وایاب و ذهاب 1
از تاریخ 1399/5/1 000/000/ 99/998/000/000/0003/268کارکنان بصورت سود مدیریتی

تا 1400/4/31
مهلت دریافت اســتعلام ارزیابی کیفی و اســناد مناقصــه :  ازتاریخ 

1399/03/25 لغایت 1399/04/3
*طریقه دریافت اسناد مناقصه:

1-مراجعه حضــوری به آدرس خــرم آباد-کوی گلســتان،خیابان 
سنایی،بلوار حج -ساختمان حوزه ســتادی شرکت توزیع برق استان 

لرستان امورپشتیبانی –   قسمت تدارکات و قراردادها
2- ارسال اسناد از طریق پســت الکترونیک با ارائه درخواست کتبی از 

طریق مکاتبه از طریق پست , نمابر یا پست الکترونیک
اطلاعات تماس مناقصه گزار :

تلفن  33228001-066  فکس 066-33201612 
   barghlorestan @ info.ir : پست الکترونیک

www.ledc.ir : وب گاه
3- متقاضیان میتوانند اســنادمناقصه را بصورت فایل PDF ازطریق 

سایت های ذیل دریافت نمایند:
الف- سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس:  

www.setadiran.ir  
ب- سایت شرکت توزیع برق استان لرستان به آدرس :

www.ledc.ir 
ج- شبکه اطلاع رساني معاملات توانیر به آدرس

  www.tender.tavanir.org.ir 
www.iets. د- پایگاه ملی اطلاع رســانی مناقصات بــه آدرس

mporg.ir
ه-انجمن صنفی کارفرمایی شرکتهای توزیع برق به آدرس: 

www.edca.ir
مهلت تحویل پاکات: تا ساعت 14روز شنبه  مورخ 1399/04/14

محل تحویل پاکات مناقصه :  دبیرخانه شــرکت به نشــاني اســتان 

لرستان -شهرستان خرم آباد-کوی گلســتان،خیابان سنایی،بلوار 
حج -ساختمان حوزه ستادی شــرکت توزیع برق استان لرستان کد 

پستی:6817783415 ص.پ 591 
تاریخ  بازگشایي  پاکات :  ساعت 9صبح روز  یکشنبه  مورخ 1399/04/15

مبلــغ خریــد اســناد: مبلــغ 250/000 ریــال واریز حســاب 
جاری0106123340002  بانک ملی  شــعبه برق خــرم آباد بنام  جاری 

شرکت توزیع نیروي برق  استان لرستان 
مبلغ و نوع تضیمن شــرکت در مناقصه: ضمانتنامه بانکي یا واریز 
مبلغ مطابق جدول فوق به حساب جاری 0106123340002  بانک 
ملی  شــعبه برق خرم آباد بنام جاری شــرکت توزیع نیروي برق  

استان لرستان
داشتن گواهي تأیید صلاحیت سال 1398 ازاداره کل کار و امور اجتماعي 

الزامي است. 
متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت  اطلاع رسانی 
معاملات توانیر به نشــانیTender.tavanir.org.ir یا سایت 
 www.ledc.ir شرکت توزیع نیروی برق استان لرســتان به نشانی
 www.iets.mporg.ir همچنین پایگاه ملی مناقصات بــه آدرس
مراجعه فرمایند. بدیهی است این شــرکت در رد یا قبول پیشنهادات 
مختار است .» سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج 

است «.  
به پیشنهاداتي که فاقد سپرده یا امضاء ، مشروط ومخدوش و سپرده هاي 
کمتراز میزان مقرر ، چک شخصي و نظایرآن و پیشنهادهایي که پس از 
انقضاء مدت مقرر در آگهي واصل شــود مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد 
شد . ارائه اســناد مناقصه در پاکات الف، ب و ج بمنزله مطالعه ، تایید و 
مهر و امضاء صاحبان امضاء مجاز مناقصه گر تلقی خواهد شد ، ولو آنکه 

برگهایی از اسناد مذکور فاقد امضاء و مهر باشد.

 

آگهی تملک اراضی و املاک واقع در طرح تقاطع 
غیر همسطح شهید کاوه نبیری) علم الهدی(

شهرداری اراک در نظر دارد به استناد ردیف اعتباری بودجه مصوب شهرداری اراضی و املاک واقع در فاز دوم طرح 
تقاطع غیر همسطح شهید کاوه نبیری )علم الهدی( را در اجرای ماده 8لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک 
برای اجرای برنامه های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 17/11/58وقانون نحوه تقویم ابنیه، املاک و اراضی مورد 

نیاز شهرداری ها مصوب 1370 بر اساس قیمت کارشناسی تملک نماید.
لذا مقتضی است مالک یا مالکین حقیقی و حقوقی که املاک و اراضی آنها در طرح اجرایی فاز دوم پروژه اجرایی تقاطع 
مذکور )انتهای منطقه 9 شهر صنعتی به سمت ورودی نظم آباد ( برابر نقشه ذیل قرار دارد حداکثر تا مدت زمان 15 روز 
از تاریخ درج این آگهی با در دست داشتن اسناد و مدارک مالکیت جهت معرفی کارشناس منتخب و تعیین کارشناس 
مرضی الطرفین به اداره املاک شهرداری اراک واقع در خیابان جهاد سازندگی ابتدای فاز 2 کوی شهید بهشتی مراجعه 
نمایند.در صورت عدم مراجعه و یا معرفی کارشناس مراتب باســتناد قانون تملکات از طریق مراجع محترم قضایی 

پیگیری و نسبت به تملک اقدام خواهد شد.

 شهرداری اراک

 نوبت دوم

وزیر راه و شهرسازی جزییات بسته حمایتی دولت از بازار مسکن را تشریح کرد.
به گزارش ایلنا، محمد اسلامی پس از اتمام جلسه بررسی راهکارهای کنترل بازار مسکن در ستاد اقتصادی 
دولت اظهار داشت: بحث و دغدغه مسکن با رشد حباب گونه ای که این روزها پیدا کرده به دغدغه ملی تبدیل 
شده از این رو رئیس جمهور برای رفع این دغدغه کمیته ای را تشــکیل داده اند تا اجرای راهکارهای موثر برای 
بازار مسکن در دستور ستاد اقتصادی قرار بگیرد.وی با بیان اینکه بخشی از افزایش قیمت مسکن به دلیل رشد 
تقاضای غیرموثر در بازار است، گفت: عده ای برای تبدیل پول به ســرمایه، ورود تهاجمی به بازار مسکن انجام 
دادند و باید محیط دیگری برای این پولها فراهم شود.وزیر راه و شهرسازی با اشاره به لزوم تسهیل سیاست های 
انبساطی در بخش مسکن گفت: سیاست هایی باید در دستور کار قرار بگیرد تا هرچه سریعتر افراد فاقد مسکن 
صاحبخانه شوند. در حال حاضر ۳۰ درصد خانوار کشور مستاجر هســتند که این عدد در تهران به 4۳ درصد 
می رسد.وی ادامه داد: برای کسانی که حقوق ثابت دریافت می کنند شرایط مستاجری سخت تر شده و کرونا 
باعث شد عده ای درآمدهای متصور شــده را نداشته باشــند. بنابراین با وجود تمام این مشکلات امروز درباره 
نقشه حمایتی دولت از این جمعیت تصمیماتی گرفته شد.اسلامی با اشاره به تشکیل کمیته فنی متشکل از 
وزارت اقتصاد، بانک مرکزی، سازمان برنامه بودجه و وزارت شهرسازی برای کنترل بازار مسکن اظهار داشت: 

تسهیلاتی در نظر گرفته شده تا بتوان از بحران فعلی عبور کرد.

سرپرســت وزارت صنعت،  معدن و تجارت )صمت( اعلام کرد که سازمان حمایت مجوز افزایش قیمت ۲۰ 
درصدی لوازم خانگی نسبت به سال گذشته را صادر کرده است.

به گزارش ایسنا، حسین مدرس خیابانی در حاشیه جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با اشاره به اینکه 
ترکیب بازار لوازم خانگی در کشور در حال حاضر متفاوت از قبل اســت و بخش عمده ای از این بازار به جز کولر 
گازی از محل تولید داخل تامین می شــود،   تصریح کرد: در زمینه کولر گازی هم اخیرا سرمایه گذاری خوبی 
در یکی از واحدها انجام شده است.وی به بیان اینکه ظرفیت تولید واحدهای لوازم خانگی دو تا سه برابر وضعیت 
فعلی است، اظهار کرد: بنابراین با تمرکز بر رفع مشکل تولیدکنندگان به راحتی می توانیم بازار داخل را تامین 
کنیم و شکاف ناشی از خروج کالاهای خارجی از بازار در پی ممنوعیت واردات را پر کنیم.سرپرست وزارت صمت 
تامین مواد اولیه کارخانجات را اولویت این وزارتخانه عنوان کرد و گفت: نکته اول در زمینه لوازم خانگی تامین 
مواد اولیه  افزایش تولید و عرضه و نکته دوم بحث تقاضا است. بخشی از فعالان این بخش به دلیل انتظارات تورمی 
از عرضه لوازم خانگی خودداری و کالا را می کنند. بنابراین نظارت و کنترل بیشــتر از انبارها و مراکز نگهداری و 
همچنین نظارت بر قیمت ها در دســتور کار نهادهای نظارتی از قرار گرفته است.مدرس خیابانی با بیان اینکه 
سازمان حمایت در مقطع کنونی مجوز افزایش قیمت ۲۰ تا ۳۰ درصدی را برای  لوازم خانگی صادر کرده،   تاکید 

کرد که در صورت افزایش قیمت بیش از میزان یاد شده با آن برخورد می شود.

وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد:

اعطای تسهیلات به مستاجران در انتظار تصمیم کمیته چهارجانبه
سرپرست وزارت صنعت،  معدن و تجارت :

مجوز افزایش قیمت ۲۰ درصدی لوازم خانگی صادر شد
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به ازای هر هزار تهرانی ۲۷ اهداکننده خون وجود دارد
مدیر کل ســازمان انتقال خون تهران گفت: به ازای هر هزار شــهروند تهرانی ۲7 
اهداکننده خون وجود دارد که یک آمار مطلوب است.به گزارش ایلنا، محمدرضا مهدی 
زاده، مدیر کل انتقال خون اســتان تهران با حضور در صحن شــورا به ارائه گزارشی در 
خصوص وضعیت سازمان انتقال خون استان تهران پرداخت.او در ابتدای صحبت های 
خود گفت: بیش از ۱6۰ بیمارستان و مرکز درمانی پایتخت روزانه با تامین خون از سوی 

مراکز دوازده گانه انتقال خون در نقاط مختلف تهران کار خود را برای نجات جان بیماران 
انجام می دهند.مهدی زاده با بیان اینکه به ازای هر هزار شهروند در تهران ۲7 اهداکننده 
خون وجود دارد ادامه داد: این یک آمار مطلوب است و براساس استانداردهای جهانی می 
توانند ما را در تامین فراورده های خونی به مقصود برساند.مدیر کل سازمان انتقال خون 
استان تهران با بیان اینکه انتقال خون استان تهران یک واسطه امانتدار است، گفت:  این 

سازمان منطبق بر فرهنگ انسان دوستی است.او با بیان اینکه پیچیدگی زیادی در کار 
وجود دارد، اظهار داشت: در این زمینه نیاز به کمک مدیریت شهری داریم تا از ظرفیت 
های تبلیغاتی جهت افزایش اهداکنندگان و داوطلبین برخوردار باشیم.او با بیان اینکه 
چهار مرکز اهدای خــون در پایتخت وجود دارد تصریح کرد: با هــم افزایی می توان در 

مناطق دیگر هم پایگاه احداث کرد.

آگهی
بدینوسیله به  خانم ســمیه )عذرا( رییســی فرزند عباس ش م ۰۰۸۳۰55۱77 
ســاکن بابل میدان حمزه کلا همت آباد روبروی فجر جنوبی ۱۰ ساختمان صدف و 
آقای عباس رییسی فرزند عبدالحسین ش م ۲۰6۲5۹۱۲۸4 ساکن بابل میدان باغ 
فردوس خورشید کلا کوچه مهرگان 4 ابلاغ می شود که بانک ملی شعبه مرکزی بابل 
به استناد قرارداد بانکی شماره 66۰۱۱5۲744۰۰4 مورخه ۹۳/6/۲6جهت وصول 
مبلغ 76/۰۳6/۲۹5 ریال تا تاریخ۰ ۱۳۹۸/۹/۱ به انضمام خسارت تاخیر متعلقه  واز 
تاریخ مذکور تا روز تسویه کامل بدهی طبق مقررات علیه شما اجراییه صادره نموده 
و پرونده اجرایی به کلاسه ۹۸۰۱۸6۲ در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ 
۹۸/۱۱/۲۰ مامور، محل اقامت شما به شرح متن سند شناخته نشده، لذا بنابه تقاضای 
بســتانکار طبق ماده ۱۸ آیین نامه اجرا مفاد اجراییه فقط یکمرتبه در یکی از روزنامه 
های کثیرالانتشار محلی آگهی میشود و چنانچه ظرف مدت ده روز از تاریخ این آگهی 
که روز ابلاغ محسوب میگردد، نسبت به پرداخت بردهی خود اقدام ننمایید، عملیات 

اجرایی جریان خواهد یافت.
 مسئول واحد اجرای اسناد رسمی بابل
محمودرضا علی اکبری کشتلی

آگهی
بدینوسیله به خانم فرشته حاجی آقا نسب ساسی فرزند غلامحسین ساکن بابل 
کمربندی غربی توحید ۹ ابلاغ می شود که بانک ملی شــعبه مرکزی بابل به استناد 
قرارداد بانکی شــماره6۱۰۱۳657۱۸۰۰۳ مورخه ۹۰/۱۰/۲5 جهت وصول مبلغ 
5۸/۱۹۸/6۱۲ ریــال تا تاریــخ۰ ۱۳۹۸/۹/۱ به انضمام خســارت تاخیر متعلقه  واز 
تاریخ مذکور تا روز تسویه کامل بدهی طبق مقررات علیه شما اجراییه صادره نموده 
و پرونده اجرایی به کلاسه ۹۸۰۱۸۸6 در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ 
۹۸/۱۱/۱۹ مامور، محل اقامت شما به شرح متن سند شناخته نشده، لذا بنابه تقاضای 
بســتانکار طبق ماده ۱۸ آیین نامه اجرا مفاد اجراییه فقط یکمرتبه در یکی از روزنامه 
های کثیرالانتشار محلی آگهی میشود و چنانچه ظرف مدت ده روز از تاریخ این آگهی 
که روز ابلاغ محسوب میگردد، نسبت به پرداخت بردهی خود اقدام ننمایید، عملیات 

اجرایی جریان خواهد یافت.
 مسئول واحد اجرای اسناد رسمی بابل
محمودرضا علی اکبری کشتلی

آگهی
بدینوسیله به شرکت افزون ثمر بابل به آدرس بابل- شهرک صنعتی بابلکنار ابلاغ می شود که 
بانک ملت استان مازندران به استناد سند رهنی شماره ۱۹۳۸ مورخ ۸۸/۲/۱7 تنظیمی دفترخانه 
۱7۳ بابل جهت وصول مبلغ ۱۰/5۹۳/67۸/۰۳4 ریال تا تاریخ ۹۸/4/۳۱ به انضمام خسارت تاخیر 
متعلقه و از تاریخ مذکورتا روز تســویه کامل بدهی طبق مقررات علیه شــما اجراییه صادر نموده و 
پرونده اجرایی به کلاسه ۹۸۰۰۹56 در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ ۹۹/۳/6 مامور، 
محل اقامت شما به شرح متن سند شناخته نشده، لذا بنابه تقاضای بستانکار طبق ماده ۱۸ آیین نامه 
اجرا مفاد اجراییه فقط یکمرتبه در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی میشود و چنانچه 
ظرف مدت ده روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب میگردد، نسبت به پرداخت بردهی خود 
اقدام ننمایید، مورد وثیقه مندرج در سند رهنی فوق با تقاضای بســتانکار پس از ارزیابی از طریق 

مزایده فروخته و از حاصل فروش آن طلب بستانکار و حقوقی دولتی استیفا خواهد شد.  
 مسئول واحد اجرای اسناد رسمی بابل
محمودرضا علی اکبری کشتلی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره ۱۳۹۸6۰۳۱6۰۰۲۰۰۲47۱هیأت اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک اســلام آباد  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم عزت گلشاد  
فرزند حیدر   بشماره شناسنامه ۸۹4صادره از اسلام آباد غرب  در ششدانگ یک باب 
ساختمان  به مســاحت 77/5۸ متر مربع پلاک۲64۱ فرعی از ۱ اصلی  واقع در اسلام 
آباد غرب  شهرستانی کوچه ۸ متری شامل مبایعه نامه عادی  و عدم دسترسی به مالک 
اولیه  محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 26/03/1399
تاریخ انتشار نوبت دوم: 11/04/1399 
محمد عباسی رئیس ثبت اسناد و املاک اسلام آباد غرب

یک متخصص تغییر اقلیم و بلایای جوی ضمن بیان 
اینکه آتش سوزی های جنگلی دو پارامتر اقلیمی و انسانی 
دارد، گفت: شکســت ناگهانی دما در کشور خشک شدن 
پوشش انبوه گیاهی را به دنبال داشت و در حال حاضر این 

پوشش انبوه خشک شده مانند انبار باروت است.
سینا صمدی در گفت و گو با ایســنا با اشاره به اینکه 
وقوع آتش  در جنگل هــا در دو بخش عوامل انســانی و 
پارامترهای اقلیمی قابل بررسی است، اظهار کرد: انسان 
در بخشــی از جنگل ها که به آن دسترسی دارد می تواند 
با رعایت نکردن برخی موارد مانند رهــا کردن زباله ها، 
روشــن کردن آتش و... ســبب وقوع آتش شود. از سوی 
دیگر تغییر پارامترهای اقلیمی می تواند به طورکلی روی 
پوشش های سبز و جنگل ها اثرگذار باشد.وی با تاکید بر 
اینکه برای بررســی و مدیریت آتش سوزی های جنگلی 
باید عوامل انسانی و پارامترهای اقلیمی را در کنار یکدیگر 
ببینیم، تصریح کرد: زمانی که با تغییرات اقلیمی مواجه 
باشیم، پارامترهای مختلفی از جمله دما و رطوبت به طور 
ناگهانی افزایش یا کاهش پیــدا می کند و این عامل روی 
پوشش ســطح جنگل ها و مراتع اثراتی را خواهد داشت. 
به طور کلی هرگونه تغییر در پارامترهای اقلیمی و به هم 
خوردن شــرایط نرمال می تواند سبب ایجاد مشکلاتی 

برای ما شود.
مدیر گروه پژوهشی تغییر اقلیم و بلایای جوی مرکز 
اقلیم شناسی سازمان هواشناســی با بیان اینکه یکی از 
تبعات تغییرات اقلیمی افزایش پدیده های حدی است، 
گفت: به طور مثال پدیده های حدی زمانی اتفاق می افتد 
که تغییرات دما با ریتمی نرمال در یک محیط رخ ندهد یا 
تغییرات محسوسی در بارش های یک منطقه ایجاد شود. 
تمامی این موارد ایجاد تغییراتی روی پوشش گیاهی را به 
دنبال دارد. برای مثال منطقه ای که به بارش های متعادل 
و نرمال عادت کرده اســت، در صــورت وقوع بارش های 

شدید ناگهانی با افزایش پوشش سطح مواجه می شود و 
این پوشش سبز انباشته با شکست ناگهانی دما و افزایش 
آن به پوشش خشک انباشــته تبدیل می شود که مانند 

یک انبار باروت عمل می کند.
صمدی در ادامه گفت: پیش از این وزش بادهای گرم 
می توانستند سبب وقوع آتش ســوزی در جنگل های 
کشــور ما شــوند اما در حال حاضر با تغییر پارامترهای 
اقلیمی و بارش های شــدید و گرم شدن سریع هوا وزش 
بادهای ملایم می توانند موجب وقوع حریق در پوشــش 
انباشته خشــک جنگل ها و مراتع شــوند. طبیعت اگر 
شرایط نرمال خود را داشته باشــد پوشش آن به تدریج 
خشک می شود و خود می تواند موارد مختلف دما، رطوبت 
و باد را متعادل کنــد. ما در جنگل های زاگرس شــاهد 
افزایش بارش ها و به تبع آن انباشت پوشش گیاهی بودیم 
به همین دلیل شکست افزایشی ناگهانی دما اکوسیستم 

را برای آتش سوزی مستعد کرد.
به گفته این متخصص تغییر اقلیــم و بلایای جوی، 
طبیعت گاهی برای رسیدن به تعادل اقدام به خودسوزی 
می کند که این نوع از آتش ســوزی می تواند به پایداری 
جنگل کمــک کند اما فرامــوش نکنیم که ایــن نوع از 
آتش سوزی ها طبیعی است و پدیده تغییر اقلیم یا انسان 
سبب وقوع آن ها نمی شود.وی با اشــاره به اینکه تبعات 
تغییر اقلیم در همه نقاط جهان یکســان نیست و برای 
مثال در اروپا افزایش ســطح پوشش گیاهی سبب وقوع 
پدیده بهمن در زمستان ها می شــود، اظهارکرد: گاهی 
اوقات ما در کنار تغییر پارامترهای اقلیمی، دخالت های 
انســانی در طبیعــت را نیز داریــم که شــرایط وقوع 
آتش سوزی را تشدید می کند. در حال حاضر مدل هایی 
که برای پیش بینــی وقوع آتــش در جنگل ها طراحی 
می شوند بر اساس پارامترهای تغییرات اقلیمی و عوامل 

انسانی هستند.

متخصص تغییر اقلیم تشریح کرد

جنگل های غرب مانند انبار باروت است

ایران طی ۹ سال گذشته و طی دوره زمامداری دو رییس جمهوری 
در ایران و آمریکا تحت تحریم های گسترده بانکی، تجاری و نفتی قرار 
گرفته است. سرنوشــت اقتصاد ایران در این دو دوره چه تفاوتی با هم 

داشته است؟
گروه اقتصادی اقتصــاد پویا/ در این مدت ایران توســط دو رییس 
جمهوری آمریکا تحریم های متفاوتــی را تجربه کرد که روش مقابله 
با تحریم ها توســط دو رییس جمهور متفاوت  بوده است بطور مثال 
احمدی نژاد با به وجــود آوردن بابک زنجانی هــا و دور زدن تحریم ها 
مقابل آمریکا ایستادگی کرد اما روحانی با فکر و اینکه راه های اقتصادی 
مقابل این تحریم ها ایستادگی کرد.دوران اوج تحریم ها در دولت دهم، 
سال ۱۳۹۱ بود که تحریم های نفتی و بانکی علیه ایران اعمال شد. در 
دولت دوازدهم نیز سال ۱۳۹7 دوره بازگشــت تحریم ها است. در هر 
دو دوره تحریم ها و ســوءمدیریت داخلی موجب افزایش نرخ ارز شد و 
درنتیجه گرانی ارز، شاهد گران شدن بسیاری از کالاها و خدمات بودیم.

رویارویی اوباما و احمدی نژاد
در پی پیچیده شــدن ابعاد فعالیت های هســته ای ایران، شورای 
امنیت سازمان ملل متحد در ۹ ژوئن ســال ۲۰۱۰ قطعنامه ۱۹۲۹ را 
تصویب کرد.تمرکز این قطعنامه بر ایجاد نظام یکپارچه تحریم ایران 
از طریق تشدید فشــار بر بخش انرژی، مالی و تجارت هوایی و دریایی 
این کشور با هدف جلوگیری از توسعه برنامه های موشکی و هسته ای 
جمهوری اسلامی بود.بلافاصله پس از صدور قطعنامه شورای امنیت، 
باراک اوبامــا، رئیس جمهوری وقــت ایالات متحده بــا امضاء قانون 
»سیســادا« )CISSADA(، قانون تحریم های جامــع ایران را به 
مرحله اجرایی ســپرد. وزارت خزانه داري آمریکا در ۱۹ نوامبر ســال 
۲۰۱۱ )۲۸ آبان سال ۱۳۹۰( بر پایه قانون سیسادا بخش پتروشیمي، 
مالي و زیرســاخت هاي حمل و نقل ایران را به همراه بانک مرکزی این 

کشور تحریم کرد.

سپس تحریم نفت ایران نیز از ژانویه ســال ۲۰۱۲ )دی ماه ۱۳۹۰( 
وارد فاز اجرایی شــد.تحریم های دولــت اوباما علیه ایــران، در دوره 
ریاست جمهوری محمود احمدی نژاد و تا پایان ماه مه سال ۲۰۱۳ )۹ 
خرداد ماه ۱۳۹۲( صنعت خودرو، صنایع کشتی سازی و کشتیرانی، 
شرکت های هواپیمایی، محصولات فلزی، شرکت های بیمه به علاوه 
ده ها فرد حقیقی و حقوقی را در بر گرفت.تحریم هایی که با دامن زدن 
به افت ارزش برابری ریال ایران در برابر دلار آمریکا موجب رشــد نرخ 
تورم، کاهش تولید و صادرات نفت شــد. اما رشد قیمت جهانی نفت 
التیام بخش اقتصاد این کشور گردید، به طوری که با وجود رشد واردات و 
کاهش صادرات غیرنفتی، نرخ رشد اقتصاد از منفی 5.4 درصد در سال 
۱۳۹۱ به منفی ۲.۲ درصد در سال ۱۳۹۲ رسید و نرخ بیکاری کاهش 

یافت.
رویارویی ترامپ و روحانی

دونالد ترامپ، رئیــس جمهوری ایالات متحده در ۸ ماه مه ســال 
۲۰۱۸)۱۸ اردیبهشت ۱۳۹7( آمریکا را به صورت یک جانبه از توافق 
هسته ای سال ۲۰۱5 اعضاء دائم شورای امنیت و آلمان با ایران خارج 
و همزمان احیاء تحریم های مالی، تجاری و نفتی معلق شــده را آغاز 
کرد. این تحریم ها از 5 نوامبر ســال ۲۰۱۸ و با افزودن بخش نفت ابعاد 

وسیع تری به خود گرفت.
با این وجود این بار افت تولید و صادرات نفت ایران با کاهش قیمت 
جهانی نفت همراه شد تا با وجود کوتاه تر بودن دوره تحریم ها، سقوط 
ارزش برابری ریــال و جهش نرخ تورم افزایش یابــد. همزمان با وجود 
مثبت بودن تراز تجاری ایران، صادرات غیرنفتی بر خلاف دوره پیشین 

تحریم ها کاهش یافت.
بدین ترتیب نرخ رشــد اقتصاد ایــران در ســال ۱۳۹7 به منفی 
4.۹ درصد رسید و بنا بر پیشــی بینی صندوق بین الملی پول در سال 

۱۳۹۸ نیز به منفی 6 درصد خواهد رسید.

تفاوت فروش نفت در دوره روحانی با دوره احمدی نژاد
وقتی حرف از تحریم نفت و دور زدن آن می شــود، ذهن ها به سوی 
گرفتاری های دوره قبل از تحریم ها و شــکل گیری پدیده هایی مانند 
بابک زنجانی مــی رود. در آن دوره حتی برخــی از نهادها مانند نیروی 
انتظامی وارد فروش نفت شدند که هنوز مسائل و اختلافات حسابداری 
آن باقی است. در سال های ۱۳۹۱ و ۱۳۹۲ نیروی انتظامی دو محموله 
نفت را به منظور پرداخت حقوق کارکنان خود تحویل گرفته و به فروش 
می رساند و مبالغ حاصل از آن را بدون واریز به خزانه، در نیروی انتظامی 
مصرف می کند.نرسی قربان در این خصوص گفت: شکل برنامه ای که در 
دوره احمدی نژاد پیشنهاد و اجرا شد، متفاوت با طرح کنونی است. آنها 
نفت را برای فروش به افرادی مانند بابک زنجانی می دادند، اما در سیستم 
فعلی نفت را در قبال بدهی افراد می دهند. یکی از موارد قابل تأمل در طرح 
تهاتر بدهی با نفت این است که گفته شده نفت را با قیمت بورس انرژی به 
بدهکاران خواهند داد. این در حالی اســت که بازار نفت در بورس انرژی 
ایران بسیار ضعیف، سطحی و ناموفق بوده است. نبود رقابت در خرید و 
فروش و همچنین حجم بسیار پایین معاملات در آن، امکان شکل گیری 

قیمت واقعی را از این کالا می گیرد.
قربان هم با تأیید این موضوع گفت: بورس های نفت در دنیا وجود دارد 
که در آن قیمت نفت کشف می شــود، اما این بازار در ایران وجود نداشته 
است. بنابراین می شود انتقاد کرد، زیرا قیمت ها در بورس انرژی در چند 
سال گذشته شفاف نبوده است. بنابراین مبنای قیمت گذاری نفت باید 
بر اساس قیمت های قبلی یا توافق باشد، اما باید متذکر شد حتماً لزومی 
ندارد که قیمت بر اساس بورس انرژی باشد، می تواند مطابق فوب خلیج 

فارس یا متوسط فروش نفت سه ماه گذشته دولت باشد.

گزارش اقتصاد پویا از رویارویی دو ریاست جمهوری برای مقابله با تحریم ها

برنده گذار از تحریم ها 
» بهار « یا  » امید« 

فرمانده ستاد مقابله با کرونای تهران:
کرونا حداقل تا پایان سال 

همراهمان است
فرمانده ســتاد مقابلــه با کرونای تهــران ضمن 
تشریح تمهیدات در نظر گرفته شــده برای موج دوم 
کرونا در پاییز از تخصیص تخت های ویژه جدید برای 

بیماری های حاد تنفسی تا پایان مردادماه خبر داد.
»علیرضا زالی« فرمانده ســتاد مقابله با کرونای 
تهران در گفت وگو با ایلنا درباره اقدامات در دست انجام 
برای فصل پاییز که گفته می   شود، شیوع کرونا در آن 
برهه می تواند با شدت بیشتری ظاهر شود، گفت: در 
ستاد مقابله با کرونا، دانشگاه های علوم پزشکی و تلاش 
قابل ستایش معاونان غذا و داروی دانشگاه های علوم 
پزشــکی تهران در حال اتخاذ تدابیر لازم برای تامین 
ذخایر راهبردی وسائل حفاظتی برای پاییز هستیم، از 
این رو دوستانمان در حال خرید و انبار کردن وسایل 
حفاظتی هستند.فرمانده ستاد مقابله با کرونای تهران 
در ادامه با اشــاره به تامین نیروی انسانی مورد نیاز در 
کادر درمان گفت: مهمترین مساله برای ادامه مقابله 
با کرونا که یک بیماری فرسایشی است؛ رضایتمندی 
و بازتوانی نیروهای کادر درمانی است. کمبود نیروی 
انســانی تخصصی به خصوص در حوزه پرستاری در 
سالیان متمادی در تهران به عنوان یک مشکل جدی 
مطرح بوده است. در سال های گذشته یکی از معضلات 
ما در تهران کمبود تعداد پرستار، سهمیه پرستاران و 
همچنین کمبود نیروهای تخصصی و فنی به تعداد 
تخت بیمارســتان ها بوده اســت.زالی درباره جذب 
نیروهای ۸۹ روزه کــه تلاش هــای فراوانی کردند، 
خاطرنشان کرد: ما از ستاد مقابله با کرونا درخواست 
کردیم که چند موضوع در حوزه پرســتاری و نیروی 
انســانی را مورد توجه قرار دهند، اول اینکه پیشنهاد 
کردیم بخشــی از نیروهایی که با قراردادهای موقت 
)۸۹ روزه( در ایــن مــدت کنار ما بودنــد و به خوبی 
شایستگی های خود را نشــان دادند، حتما استخدام 
شوند، زیرا آنها نشان دادند که در سخت ترین شرایط 

کنار ما هستند.

عضو شورای شهر تهران:
تذکر به بازگشایی مهدهای کودک 

غیراستاندارد شهرداری
عضو شورای شــهر تهران نســبت به بازگشایی 
مهدهــای کودک شــهرداری تهران بــه دلیل عدم 
برخورداری از اســتانداردهای لازم به شهردار تهران 
تذکر داد.به گزارش ایلنا، شــهربانو امانی در جریان 
دویست و بیستمین جلسه شورای شــهر تهران در 
تذکری گفت: ۱۲ژوئن روز جهانی مبارزه بادکودکان 
کار است و باید کمک کنیم تا هیچ کودکی به دلیل فقر 
و فلاکت کار نکند.او در تذکری درخصوص بازگشایی 
مهدهای کودک شــهرداری گفت: براساس تصمیم 
گیری ســتاد ملی مبارزه با کرونا از روز گذشته کلیه 
مهدهای کودک در کشور و تهران آغاز به کار کردند.

امانی گفت: این درحالی اســت که بنــده به عنوان 
نماینده مردم شــهر تهران بارها نبود استانداردها در 
مهدهای کودک متعلق به شهرداری تهران را پیگیری 
کــرده و به مســئولان ذی ربط متذکر شــدم و طی 
جلسات متعدد مصادیق عدم رعایت استانداردهای 
خانه های کودک در مناطق ۲۲ گانه شهر تهران را به 
اطلاع معاونت اجتماعی و فرهنگی رساندم و مقرر شد 
گزارش کاملی از اقدامات انجام شده را ارائه دهند.عضو 
شورای شهر تهران افزود: متاسفانه با گذشت یک سال 

از این موضوع گزارشی به دست من نرسیده است.

سردار هادیانفر:
نقل و انتقالات خودرو الکترونیکی 

می شود
رییس پلیس راهور ناجا با اعلام خبر الکترونیکی 
شــدن نقل و انتقالات خــودرو به صــورت پایلوت 
در تهران گفــت: در حال حاضر 5 هــزار و ۸۰۰ نفر از 
ماموران از دست افزارها برای جریمه متخلفان استفاده 
می کنند.به گزارش ایلنا، »سردار سید کمال هادیانفر« 
رییس پلیس راهور کشور در جمع خبرنگاران گفت: 
همانطور که می دانید در راســتای تقویت و تحرک 
پلیس راهور از سال ۹۸ اقدامات گسترده ای با حمایت 
فرمانده ناجا صورت گرفت. بخشــی از اقدامات سال 
گذشــته توســعه خودروهای تاکتیکی ما در ۱۱۱ 
گردنه برف گیر کشــور بود. این خودروها در زمستان 
در این گردنه ها توانســتند انجــام وظیفه کنند.وی 
ادامه داد: خودروهای گشت نامحسوس پلیس راهور 
و خودروهای آشــکار که در ســال گذشته در جهت 
توسعه ناوگان در اختیار پلیس راهنمایی و رانندگی 
و پلیس راه کشور قرار گرفت.رییس پلیس راهنمایی 
و رانندگی کشور گفت: امســال در راستای توسعه و 
تقویت ناوگان هزار دســتگاه خودرو به توان گشتی 
پلیس راهور در سراسر کشور اضافه خواهد شد. امروز 
در این رزمایش شــاهد ۲6۰ دستگاه از این خودروها 
بودیــم که در جاده هــا انجام وظیفــه  می کنند.وی 
خاطرنشان کرد: یکی از اقدامات بسیار جدی پلیس 
راهور تحول سیستمی و هوشمندسازی است و در این 
راستا یکی از موضوعات ما در حوزه 6۰ خدمتی که به 
مردم ارائه می دهیم بحث نقل و انتقالات وسایل نقلیه 
اســت. این نقل و انتقالات مدت ها از همان ســاختار 

قدیمی برخوردار بود. 

معاون وزیر بهداشت:
احتمال بازگشایی مدارس در 
اواخر تابستان بررسی می شود

معاون بهداشــت وزیر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی معتقد است که در صورت بهبود 
شرایط و کاهش آمار مبتلایان به کرونا می توان 
شرایط بازگشایی مدارس در اواخر تابستان را با 
توجه به احتمال شــیوع کرونا به همراه آنفلوآنزا 
در پاییز و تعطیلی مدارس بررسی کرد.علیرضا 
رییســی در گفت  وگو بــا ایرنا دربــاره احتمال 
بازگشایی مدارس پیش از پاییز بیان کرد: در ابتدا 
فکر می کردیم وضعیت شیوع ویروس کرونا در 
تابستان به این شکل نباشد. اگر شرایط در اواخر 
مرداد ماه یا اوایل شهریور ماه به شکلی باشد که 
مدارس و دانشــگاه ها بتوانند کار خود را یک ماه 
زودتر آغاز کنند، این پیشــنهاد را ارائه خواهیم 
کرد تا هم جبران سال گذشته شود و هم وضعیت 
احتمالی آینده و تعطیلی در پاییز یا زمســتان را 
از قبل جبران کنیم.وی ادامــه داد: البته اکنون 
نمی توانیــم چنین اقدامی مقدور نیســت. زیرا 
مدارس و دانشگاه ها باید زیرساخت ها و سیستم 
نظارت و ارزیابی خود را تقویت کنند تا در آینده 
اگر امکان بازگشــایی نبود یا احتمال تعطیلی 
موقت برای دو یا ســه هفته باشد، زیرساخت ها 
برای ارائه آموزش الکترونیک فراهم باشد.معاون 
وزیر بهداشــت اظهار کرد: تقسیم بندی سفید 
و زرد و قرمز برای شهرها انجام شــده و اگر اکثر 
شهرهای یک اســتان سفید باشــند، می توان 
این موضــوع را مطرح کرد. از طرفــی با توجه به 
گرم بودن هوا در مناطق جنوبی کشــور، امکان 
بازگشایی مدارس در استان های جنوبی با توجه 

به شرایط آب و هوایی وجود ندارد.

مدیرعامل سازمان انتقال خون:
پلاسمادرمانی مرگ و میر کرونا 

را ۵۰ درصد کاهش می دهد
مدیرعامل سازمان انتقال خون گفت: نتایج 
کارآزمایی پلاسما درمانی برای بیماران کووید 
۱۹موفقیت آمیز بوده و میزان مرگ و میر و مدت 
بستری در بیمارســتان را در این بیماران حدود 
5۰ درصد کاهش داده اســت.پیمان عشقی در 
نشســت خبری که به صورت ویدئو کنفرانس از 
وزارت بهداشت برگزار شد، افزود: کارآزمایی اول 
پلاسمادرمانی تمام شــده و نتایج خوبی داشته 
اســت. گزارش آن امروز در کمیته علمی ستاد 
ملی کرونا مطرح می شــود نتایج آن این بود که 
در بین حدود ۲۰۰ بیماری که پلاســما گرفته 
بودند در مقایســه با 7۰ نفر گروه شاهد، مرگ و 
میر 5۰ درصد کاهش یافته است و مدت اقامت 
در بیمارســتان هم ۳۰ درصد کاهش پیدا کرده 
بود.وی درباره شــایعه پلاسما فروسی نیز گفت: 
شایعه پلاسما فروشی ســازمان انتقال خون و 
پلاسماگیری برای تولید دارو کذب است. کیسه 
های پلاســماگیری از بهبود یافتگان فقط برای 
انتقال به بیماران کووید ۱۹ اســت.مدیرعامل 
سازمان انتقال خون افزود: نمی دانم چرا برخی در 
فضای مجازی مردم و بهبود یافتگان را از اهدای 
پلاسما برای کمک به درمان مبتلایان به کووید 

۱۹ دلسرد می کنند. مردم بدانند. 

خبر خبر

دیوان عدالت اداری عمارت تاریخی گلســتانه در 
خیابان قزوین را از ثبــت ملی خارج کرده و مالک هم 
مفتخرانه با نصب بنر، خروج آن از ثبت ملی را اعلان 

عمومی کرده است.
در روزگاری کــه نهاد های مختلف در سراســر 
کشور های دنیا ســعی می کنند، آثار تاریخی جامعه 
خود را ثبت ملی کنند تا مایه افتخار مردمانشان شود، 
در کشور ما مالک حقیقی ملکی که ۳ دانگ آن متعلق 

به شهرداری تهران است، با ارائه شکایتی در دیوان عدالت اداری ابتدا خیلی بی سر و صدا این ملک را از ثبت 
ملی خارج کرد و پس از گذشت ۳ سال، در چند روز اخیر با نصب بنری بر روی تراس این عمارت، خروج آن 
از ثبت ملی را مفتخرانه اعلان عمومی کرد.آجر های به کار رفته در نمای این عمارت، منحصربه فرد هستند 
و مخصوص این ساختمان قالب خورده و در کوره با این شــکل پخته شده اند.یکی از همسایگان قدیمی 
این بنا که در سالیان دور در این عمارت رفت و آمد داشــته، در خصوص وضعیت داخل این عمارت گفت: 
گچ بری های بسیار زیبای سقف با طرح های اساطیری و انبوه درختان کاج و حیاط سبز عمارت که به خوبی 
از پنجره های بلند و کشیده سالن پذیرایی مشخص است، نظر هر بیننده ای را جلب می کند.نکته جالب 
اینجاست که شهرداری منطقه ۱۱ به عنوان مالک نیمی از این ملک، هنگام اقدامات مالک حقیقی، از این 
فرآیند اطلاع داشته است. اما به گفته خودشان فکر می کردند مالک شوخی می کند و بعد دیدند اقدامات 
حقوقی او نتیجه داد و شکایتش هم در دیوان عدالت اداری رأی آورد.بله؛ شوخی شوخی و خنده کنان آثار 
ثبت ملی از ثبت خارج می شوند و جدی جدی به برج و پاساژ و مجتمع تجاری تبدیل می شوند، با این تفاوت 
که در هنگام تغییر کاربری و ساخت برج و بارو دیگر خبری از خنده نیست!مدیر کل ادره حقوقی شهرداری 
منطقه ۱۱ تهران با بیان اینکه به رأی صادره ایراد وارد است، گفت: این ملک مشاع بوده و ۳ دانگ حقوقی و 
۳ دانگ حقیقی است که مالک ۳ دانگ حقوقی شهرداری منطقه ۱۱ است و دیوان باید هنگام طرح دعوا از 

سوی مالک موضع ذی نفعان دیگر را هم کسب می کرد.

رئیس ســازمان آمــوزش و پرورش اســتثنایی 
جزئیات و نحوه سنجش سلامت جسمانی و آمادگی 

تحصیلی نوآموزان بدو ورود به دبستان را اعلام کرد. 
به گزارش ایسنا، سیدجواد حسینی در نشستی 
خبری به بیان علل و اهداف اجرای طرح ســنجش 
ســلامت نظیر عمل به قوانین بالادستی پرداخت و 
اظهار کرد: با انجام این طرح وضعیت دانش آموزان را 
تشخیص و قادر به جای دهی مناسب آنها در مدارس 

عادی و یا استثنایی خواهیم شد.وی افزود: به دنبال پاسخ به این سوالات هستیم که آیا همه دانش آموزان 
در بدو ورود متناسب با شرایط هوشی و شخصیتی شناسایی می شوند یا خیر؟، دوم آنکه بعد از شناسایی 
تحت پوشش قرار می گیرند و ســپس مداخلات به نگام و با کیفیت مناســب دریافت می کنند یا خیر؟.

حسینی با اشاره به اینکه سال گذشته پوشش ۹7.۸ درصدی داشتیم و برای امسال پوشش ۹۹ درصدی را 
هدف گذاری کرده ایم گفت: سال گذشته حدود 5۰ درصد پیش دبستانی ها در طرح قرار گرفتند و برنامه 
امسال ما پوشش 6۰ درصدی است. مرکز جامع آزمون ها را نیز برای پوشش و اجرای بهتر طرح در سازمان 
راه اندازی کردیم.رئیس سازمان آموزش و پرورش اســتثنایی ادامه داد: سال گذشته ۱۰.۹ درصد دانش 
آموزان بدو ورود ارجاع تخصصی هوش خوردند. ۲.۱ درصد آســیب دیده شنوایی، حدود 4 درصد آسیب 
دیده بینایی و ۰.۲ درصد آسیب دیده جسمی و حرکتی داشتیم. سالانه 5 تا 6 درصد یعنی 6۰ تا 7۰ هزار 
دانش آموز دیرآموز تشخیص داده می شوند.وی ادامه داد: در بسته تحولی طراحی شده سال جاری توجه به 
دیرآموزها را مدنظر قرار دادیم و بسته های مداخلهای و پذیرش در مراکز مداخله یادگیری را در دستورکار 
داریم.حسینی ادامه داد: مطابق با شاخص های استاندارد نیرو، ۱۲ هزار کمبود در حوزه آموزش و پرورش 
استثنایی وجود دارد. با این حال دانش آموزی نداریم که بخواهد تحصیل کند و امکانات لازم برای او فراهم 
نباشد. برای جبران کمبود نیرو در مهر امسال، اقداماتی در این زمینه صورت گرفته است که از جمله آنها 

می توان به جذب ۱5۰۰ مجوز استخدامی اشاره کرد. 

آموزش و پرورش بدنبال حذف »جهش تحصیلی«خروج عمارت گلستانه از ثبت ملی
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بانک و بیمه
روزنامه اقتصادی- اجتماعی صبح ایران همزمان با شیوع کرونا و در راستای دیجیتالی شدن هر چه بیشتر خدمات صنعت بیمه، داتین با ارائه زیرساخت های روزنامه اقتصادی- اجتماعی صبح ایران

استعلام و صدور آنلاین بیمه نامه شخص ثالث، امکان فروش الکترونیکی بیمه نامه را برای بیمه گزاران شرکت های طرف 
قرارداد خود از ابتدای سال ۹۹ فراهم کرد.فروش آنلاین بیمه نامه، گامی مهم در جهت حفظ سلامتی و صرفه جویی در وقت 
بیمه گزاران است. با این امکان جدید، بیمه گزاران شــرکت های بیمه طرف قرارداد شرکت داتین می توانند بدون مراجعه 
حضوری، اطلاعات اولیه خود را در درگاه الکترونیکی شرکت ها به صورت آنلاین ثبت و بیمه نامه خود را دریافت کنند.فروش 

آنلاین بیمه نامه مطالبه ای بود که بیمه مرکزی همزمان با شــیوع بیماری کرونا و در راستای حرکت در بستر دیجیتال و 
تسهیل دسترسی بیمه گزاران از شرکت های بیمه مدنظر داشــت. داتین به عنوان تامین کننده زیرساخت و نرم افزارهای 
صنعت بیمه که تاکنون راهکار بیمه گری خود را در شرکت های بیمه پاسارگاد، کوثر، حکمت صبا و باران پیاده سازی کرده، 
دیجیتالی شدن تمامی فرایندهای صنعت بیمه و تغییر در ســطح کیفی ارائه خدمات را در دستور کار قرار داده و در تلاش 

است نقش مهمی را در توسعه کسب و کار شرکت های بیمه و افزایش رضایت مندی بیمه گزاران ایفا کند.

داتین فروش و صدور بیمه نامه شخص ثالث را الکترونیکی کرد

گروه صنعتی ایران خودرو 
بالاترین افزایش رضایت مندی 

مشتریان را از آن خود کرد
برمبنــای گزارش شــرکت بازرســی کیفیت و 
استاندارد ایران، گروه صنعتی ایران خودرو توانست 
بیشــترین افزایش رضایت مندی مشتریان از نحوه 
رسیدگی به شکایات را در ســال ۹۸ نسبت به سال 
۹7 از آن خــود کند.گــروه صنعتی ایــران خودرو 
بالاتریــن افزایش رضایت مندی مشــتریان را از آن 
خود کردایکوپرس- به گزارش شــرکت بازرســی 
کیفیت و استاندارد ایران به عنوان مرجع بررسی فنی 
پرونده های خودرویی به نمایندگی از وزارت صمت و 
صنعت استان ها، گروه صنعتی ایران خودرو، ردیف 
نخست جدول رده بندی بیشترین افزایش رضایت 
مشتریان در خصوص نحوه رسیدگی به پرونده ها را 
کسب کرد.این خودروساز توانست با افزایش بیش از 
۳۸ درصدی رضایت از نحوه رسیدگی به شکایات در 
سال ۹۸ نسبت به سال ۹7 را کسب کرده و در ردیف 
نخســت جدول رده بندی جای بگیرد. نتایج کسب 
شده بیانگر جهت گیری های کلان ایران خودرو در 
ارتباط با  امور مشــتریان و برنامه ریزی های جامع با 
هدف افزایش رضایت مندی مشتریان با همکاری در 
حوزه های فروش ،  کیفیت، حقوقی،  خدمات پس از 
فروش، امداد خــودرو و ارتباط با مشــتری در گروه 
صنعتی ایران خودرو است. حوزه ارتباط با مشتریان 
گروه صنعتی ایران خودرو در ســال ۹۹، حل و فصل 
درخواست ها و شکایات مشتریان به صورت مستقیم  
و با اجرای برنامه های توسعه ارتباطی را در دستور کار 
قرار داده تا در اولین فرصت به درخواســت مشتریان 
پاســخ رضایت بخش دهــد. این امر بــا جدیت در 
کمیته عالی رضایت مشتریان و ستاد عالی صیانت از 
مشتریان گروه صنعتی ایران خودرو با حضور مدیران 

ارشد این شرکت دنبال می شود.

آیین رونمایی از اعلام خسارت 
الکترونیکی ثالث بیمه ایران

با حضور دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه 
مرکزی، دکتــر رضایی مدیرعامــل و اعضای هیات 
مدیره بیمه ایران و دکتر کریمی دبیرکل سندیکای 
بیمه گــران، آیین رونمایی و افتتاح اعلام خســارت 
الکترونیکی ثالث بیمه ایران برگزار شــد.به گزارش 
روابط عمومی بیمه ایران، در این مراسم که در مجتمع 
فاطمی بیمه ایران برگزار شد، از سامانه ای رونمایی 
شــد که از این پس بیمه گذاران می توانند ازطریق 
»سامانه بیمه ایران من« به صورت الکترونیکی وقوع 
ســانحه و درخواســت خود برای دریافت خسارت 
را اعلام نمایند.براین اســاس بیمه ایران از این پس 
خســارت زیاندیدگان ثالث اتومبیل را تا ۳۰ میلیون 
ریال بصورت غیرحضوری پرداخت میکند.اعضای 
هیات عامل بیمه مرکزی، معاونیــن و مدیران بیمه 

ایران نیز از دیگر حاضران در این جلسه بودند.

تمجید معاون وزیر اقتصاد از 
سامانه های بانکداری الکترونیک 

بانک ملی ایران
معاون امــور بانکی، بیمه و شــرکت های دولتی 
وزارت امور اقتصادی و دارایی عمکلرد ســامانه های 
بانکداری دیجیتال بانک ملی ایران را مثبت ارزیابی 
کرد.عباس معمار نژاد در گفت و گو با روابط عمومی 
بانک ملی ایران با تقدیر از خدمات این بانک در حوزه 
بانکداری دیجیتال، گفت: بانک ملــی ایران یکی از 
دو بانکی است که نقشــه راه بانکداری آینده و تحول 
دیجیتال خود را تهیــه و به وزارت اقتصاد ارســال 
کرده است.وی با اشــاره به این که بانک ملی ایران در 
حوزه برنامه ریزی و عملیاتی کردن تحول دیجیتال 
بانکداری مشارکت بسیار فعالی داشته است، اظهار 
کرد: ســامانه های بانک ملی ایران به حدی رسیده 
است که می تواند خدمات خیلی خوبی به مردم ارائه 
دهد.به گفته معمارنژاد، حدود نیمی از تراکنش های 
فروش اخیر ETFتوسط بانک ملی ایران انجام شده 
که همه در بستر ســامانه های الکترونیکی این بانک 

بوده است.

نشست هم اندیشی مدیرعامل 
پست بانک ایران با کارشناسان ستادی

نشست هم اندیشی دکتر بهزاد شیری، مدیرعامل 
پست بانک ایران، با جمعی از کارشناسان واحدهای 
ستادی به منظور بررسی و بهبود فرآیند اجرایی بانک 
برگزار شد. به گزارش روابط  عمومی پست بانک ایران، 
دکترشیری در ابتدای این جلسه گفت: آن چه که در 
یک سازمان تجلی پیدا می کند، بی تردید نقطه آغاز  
این تحول از درون سازمان نشــأت می گیرد. هرچه 
توان کارشناسی ســازمان پویاتر، قوی تر و شاداب تر 
باشد سیر تحول و رشد آن ســریع تر خواهد بود.وی 
بدنه ســازمان را متشکل از کارشناســان و لایه های 
میانی برشــمرد و افزود: خلاقیت و دانش محوری در 
یک ســازمان در کوتاه مدت حاصل نمی شود، بلکه 
این آثار در بلندمدت آشکار می شود. از این رو، توجه 
به اندیشه ها و ایده های کارشناسان در بهبود فرآیند 

برنامه های سازمان، نقش محوری دارد.

وزیر اقتصاد در بانک ملی ایران: 
نقش بانک ها در کمک به جهش 

تولید، بی بدیل است
وزیر امور اقتصادی و دارایی بــا تاکید بر این که 
نقش بانک ها در کمک به جهش تولید و ایجاد رونق 
اقتصادی بی بدیل است، سرعت بخشیدن به فروش 

اموال و املاک مازاد نظام بانکی را خواستار شد.
به گزارش روابط عمومــی بانک ملی ایران، دکتر 
فرهاد دژپســند در جلسه هم اندیشــی وزیر امور 
اقتصادی و دارایی با مدیــران عامل و اعضای هیات 
مدیره بانک ها که امروز در ســالن فردوســی بانک 
ملی ایران برگزار شــد با بیان این که تحریم و کرونا 
به طور همزمان به فعالیت های اقتصادی در کشور 
ما فشــار وارد می کنند، اظهار کرد: برخی گرفتاری 
های مزمن مانند کاهش ســرمایه گذاری یا نوسان 
رشد اقتصادی نباید امید ما را تحت تاثیر قرار دهد، 
بلکه باید به دنبال راهکارهایــی برای تجهیز منابع 
و اســتفاده از ظرفیت های موجود برای برون رفت از 

مشکلات اقتصادی باشیم.
وی با تاکید بر این که نظام بانکی باید دغدغه های 
اساسی کشور را درک کند و برای رفع آن ها به کمک 
بیاید، ادامه داد: روان شدن فضای کسب و کار، تزریق 
منابع و خروج از بنگاه داری باید در اولویت های نظام 

بانکی باشد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: بانک ها باید به 
همه کسانی که در حوزه سرمایه گذاری و تولید اقدام 
می کنند، کمک کرده و این کار خود را عبادت تلقی 

کنند.
دژپسند با بیان این که نباید باب اعطای تسهیلات 
و چرخش پول در نظام بانکی بســته شود، ادامه داد: 
بانکداری هوشــمند، باید هدف اصلی نظام بانکی 
باشــد، گرچه بانکداری دیجیتال هم راه رسیدن به 

همین هدف است.

سرپرست بانک توسعه تعاون فارس 
خبر داد:

پرداخت بیش از ۱۴۰۰ فقره 
تسهیلات به کشاورزان فارس

سرپرست مدیریت شــعب بانک توسعه تعاون 
فارس در گفتگو با ایسنا: این بانک سال گذشته بیش 
از ۱4۰۰ فقره تسهیلات به کشاورزان استان پرداخت 
کرده است.غلام رضا حســانی زاده شنبه ۲4 خرداد 
در حاشیه بازدید از یک شرکت تعاونی تولید کننده 
گیاهان دارویی، گفت: مبلغ این تســهیلات بالغ بر 
یک هزار ۲۸۱ میلیارد ریال است که در سال گذشته 
به بخش کشــاورزی استان پرداخت شــد.او افزود: 
تسهیلات پرداخت شده در قالب سرمایه در گردش 
وثابت از محل منابع داخلی و دولتی نظیر رونق تولید، 
اشتغال پایدار روســتایی و تبصره ۱۸ و... متناسب با 
نیاز کشاورزان بوده است.سرپرست مدیریت شعب 
بانک توسعه تعاون فارس با بیان اینکه سرمایه گذاری 
در رشد و توسعه کشاورزی نقش بسزایی دارد و در این 
خصوص حامی کشاورزان در بخش تولید هستیم، 
گفت: توجه به رفاه و معیشت فعالان بخش کشاورزی 
عاملی موثر در بهبود و جهش کمی و کیفی تولیدات 

و محصولات در این بخش است.

در دومین رویداد جذب استارتاپ 
و ایده های نوآورانه، تیم های 

برگزیده ارزیابی شدند
با حمایت بانک پارســیان و همکاری شــرکت 
تامین خدمات سیســتم های کاربردی کاسپین و 
شتابدهنده دیموند، دومین رویداد جذب استارتاپ 
و ایده های نوآورانه روز سه شنبه۲۰ خرداد ماه سال 
جاری و به صــورت آنلاین درمحل دانشــکده فنی 
دانشگاه تهران برگزار شد.در این رویداد که فرصت 
شبکه ســازی و خلق فرصت های همکاری با بانک 
پارسیان، شرکت کاسپین و سایر شرکت های وابسته 
به بانک پارســیان امکان پذیر خواهد بود، تیم های 
منتخب ضمن ارائه کوتاه از کسب وکار خود، توسط 
تیم داوری ارزیابی شــدند و طی مراسمی در هفته 
آینده جوایز به تیم هــای برگزیده اهدا می شــود.

گفتنی است؛ مراحل ثبت نام،ارزیابی اولیه تیم های 
ثبت نامی و جلسات ارزیابی مجازی تیم های منتخب 
از بهمن ماه سال ۱۳۹۸ برگزار شده و از میان آن ها، 
شــش تیم به رویداد نهایی بینو راه پیــدا کرده اند.

مسعود پشــم چی، معاون فناوری های نوین مالی و 
اطلاعاتی بانک پارسیان که به صورت ویدئویی در این 
رویداد سخنرانی کوتاهی داشت، هدف از برگزاری 
این رویداد را شناخت و تعامل سازنده هرچه بیشتر 
بانک با شرکت ها و کسب وکارهای نوآورانه فین تک 
دانست و افزود: »این همکاری از ارائه API گرفته تا 
همراهی گروه ها و ایجاد مشــارکت های راهبردی و 
سرمایه گذاری صورت خواهد گرفت.گفتنی است؛ 
رویداد »بینو«، دومین رویداد ارائه ایده ها، محصولات 
و راهکارهــای نوآورانه و فناورانه توســط صاحبان 
ایده و یا محصول با محوریــت حوزه های فین تک، 
اینشــورتک، بانکداری باز، بلاکچین و … است که 
توسط شرکت تأمین خدمات سیستم های کاربردی 
کاســپین وابســته به بانک پارســیان با همکاری 

شتاب دهنده دیموند برگزار شده است.

خبر خبر

دکتر برات کریمــی، مدیرعامل بانک دی و دکتر میرحســین 
کولیوند، رییس بیمارســتان خاتم الانبیاء در نشســتی مشترک 
بر تقویت همکاری هــای فی مابین در زمینه هــای مختلف تاکید 

کردند.
به گــزارش روابط عمومــی بانــک دی، دکتر بــرات کریمی، 
مدیرعامل بانــک دی در این دیدار که در راســتای تداوم همکاری 
ها و  حمایت از نظام ســلامت کشور انجام شــد، با تاکید بر اهمیت 
حوزه ســلامت به عنوان یک بخش اقتصادی که به سرمایه گذاری 
برای رشــد و توســعه  نیاز دارد گفت: بانک دی در زمینه گسترش 
ارائه خدمات بانکی، تجهیز باجه ، طراحــی و تولید ابزارهای مالی 
مورد نیاز بیمارستان خاتم الانبیاء و حمایت از نظام سلامت کشور 

آمادگی کامل دارد.
مدیرعامل بانک دی با اشــاره به نقش تاثیرگــذار کادر درمانی 
بیمارستان های کشــور در خط مقدم مبارزه با ویروس کرونا گفت: 
مدافعان سلامت کشور این روزها رسالت و تعهد سنگینی در قبال 
سلامت جامعه به عهده دارند و در این راستا سلامتی خود را نیز در 

کف اخلاص گذاشته اند که این فداکاری شایسته قدردانی است.
کریمی با بیان اینکه بانک دی همواره توجه ویژه ای به توســعه 
نظام سلامت کشور داشــته اســت، گفت: در طراحی محصولات 
اعتباری مختلف بانک دی تلاش شده شرایط ویژه ای برای پزشکان 
و کادر درمانی کشــور در نظر گرفته شود که از آن جمله می توان به 
اجرای طرح دیدار دی در چند ماه گذشته اشاره کرد که با استقبال 

خوبی از سوی جامعه هدف مواجه شد.
دکتر کولیوند، رییس بیمارستان خاتم الانبیاء نیز در این دیدار 
ضمن قدردانی از توجه ویژه بانک دی به حوزه ســلامت کشــور با 
اشاره به ظرفیت های بالای بانک دی خواستار افزایش حمایت ها و 

توسعه همکاری های متقابل شد .
وی، همچنین با بیان این که بانک دی به دلیل خدمت رســانی 
به خانواده معزز شــهدا و ایثارگران از جایگاه ویژه ای در نظام بانکی 
برخوردار است، گفت: خانواده های شهداء و ایثارگران، فداکارترین 
اقشار جامعه هستند و رســیدگی به مســائل آن ها علاوه بر اینکه 
فضیلت بزرگی به شــمار می رود یک وظیفه شرعی و عرفی است و 
خدمت به این عزیزان افتخار بزرگی محســوب می شود که باید از 

این فرصت برای ادای دین به آنان بهره جست.
گفتنی است در این دیدار، سید حسین میناکار، مدیر امور روابط 
عمومی و حوزه مدیریت، ابوالفضل رضایی، مدیر امور شعب و جواد 
افتخاری، رییس اداره بازاریابی و بانکداری شرکتی بانک دی، دکتر 

کریمی را همراهی کردند.

دیدار مدیرعامل بانک دی با رییس بیمارستان خاتم الانبیاء

مدیرعامل بانک ســینا در بازدید از 
شعب اســتان مرکزی، ضمن قدردانی 
از زحمات و تلاش های همــکاران در 
راســتای تحقق اهداف، عملکرد بانک 
ســینا در زمینه درآمدهای عملیاتی را 

مطلوب ارزیابی کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک سینا، 
دکتر ایمانی که برای دیدار با همکاران 
و اطلاع از آخریــن وضعیت عملکردی 
شعب شهر اراک به این شهر سفر کرده 
بود، گفت: خوشــبختانه با پشــتکار و 
جدیت همکاران بانــک در ۳ ماهه اول 
سال جاری شاهد رشــد ۱۰ درصدی 
در حوزه تجهیز منابع بودیم که این امر 
با وجود شــیوع ویروس کرونا در جهان 
و ایران که بسیاری از کســب و کارها را 

تحت تاثیر قرار داد و مراجعات به شعب 
کاهش یافته بود، قابل تقدیر است.

وی تصریح کرد: در حــوزه اعطای 
تســهیلات نیز بــا تدویــن و اجرای 
سیاســت هــای اعتباری مناســب و 
متنــوع، همچنین بازاریابــی و تعامل 
خوب همکاران با مشــتریان در جهت 
معرفی بهینه محصولات، شــاهد رشد 
۸ درصدی عملکردهــا در ۳ ماهه اول 
سال هستیم که لازم اســت مناطق و 
شعب با تداوم رعایت بهداشت اعتباری 
و ضوابط و مقررات اعتبارسنجی نسبت 
به تخصیص منابع جذب شــده و ارتقاء 
ســهم بازار بانک، تــلاش مجدانه ای 

داشته باشند.
مدیرعامل بانک سینا در عین حال 

تاکید کــرد: آنچه مــی تواند به جهش 
در عملکردها به ویــژه کاهش قیمت 
تمام شده پول در این بانک کمک کند، 
توسعه خدمات غیرمشاع و برنامه ریزی 
و هدفگذاری برای تحقــق اهداف این 

بخش اســت. با امکاناتی که بانک سینا 
در زمینه ایجاد و توســعه زیرساختها 
و بســترهای الکترونیک انجــام داده و 
همچنین ظرفیت و پتانســیل واحدها 
و شــعب ارزی، این امر دور از دسترس 

نیست.دکتر ایمانی با بیان آنکه آنچه که 
حاصل شده، نتیجه ی زحمات همکاران 
شــعب و باجه ها به عنوان نقطه اتصال 
بانک با جامعه هدف است، اظهارداشت: 
امیدوارم با تکمیل زیرساخت ها و اصلاح 
شاخص های مهم بانکی چون کفایت 
سرمایه و اصلاح ســاختار، شاهد تداوم 
و تثبیت روند ســودآوری و درآمدزائی 

بانک سینا باشیم.
گفتنی اســت در این سفر معاونین 
»شــعب و مناطــق« و »مهندســی و 
پشــتیبانی« و مدیران »امــور حوزه 
مدیرعامل و روابط عمومی«، »بازرسی« 
و مدیر منطقه مرکزی، لرستان و قم نیز 
حضور داشتند و مدیرعامل بانک سینا را 

همراهی کردند.

تقدیر مدیرعامل بانک سینا از تلاش ها و زحمات کارکنان

رشد مطلوب درآمدهای عملیاتی بانک سینا در 3 ماهه ابتدای سال

نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک با اشاره به اینکه کاهش صدور 
پروانه های ساختمانی تهدیدی بر تولید و در نهایت قیمت مسکن است 
گفت: ســهم بیش از 6۰ درصدی زمین در قیمت مسکن از عوامل بالا 

بودن رشد بهای ملک است.
به گزارش پایگاه خبری بانک مســکن- هیبنا ، بــا توجه به اینکه 
عوارض صدور پروانه های ساختمانی ۲۰ تا ۳۰ درصد افزایش یافته به 

نظر می رسد بهانه جدیدی برای گرانی مسکن باشد.
بر اســاس این گزارش، اگر نرخ عوارض اینگونــه افزایش پیدا کند 
امسال نیز برخی ســازندگان می توانند با این بهانه که عوارض صدور 
پروانه ســاختمانی افزایش دارد یا بر قیمت نهایی خود اضافه خواهند 

کرد و یا اینکه اقدام به ساخت و ساز نکرده و تنها نظاره گر خواهند بود.
بر اســاس گزارش هایی که هنوز به طور رسمی از سوی شهرداری 
تهران منتشر و اعلام نشده است گفته می شــود نرخ عوارض برای هر 
متر مربع از 6۰۰ هزار تومان تا دو و نیم میلیــون تومان متغیر خواهد 
بود و قطعا این افزایش ۲۰ تا ۳۰ درصدی عوارض صدور پروانه می تواند 
دستاویز جدیدی برای کاهش تولید در برابر رشد تقاضا و در نهایت رشد 

قیمت مسکن باشد.
حسام عقبایی نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک در گفت و گو با 

خبرنگار هیبنا، در پاسخ به این پرسش که برای مدیریت بازار مسکن 
چه اقداماتی نیاز است گفت: یکی از اصلی ترین شاخص های افزایش 
تولید مسکن بحث زمین است. ســهم زمین از قیمت مسکن بیش از 
6۰ درصد است. پس وقتی ســهم زمین باعث می شود قیمت مسکن 
افزایش یابد و تولید مســکن را تحت تاثیر خود قــرار دهد متوجه می 
شویم که دولت و مجلس باید راهکاری برای حذف زمین از بهای تمام 

شده مسکن بیاندیشند.
وی با اشــاره به اینکه برخی از تولیدکننده های مسکن در شرایط 
کنونی تماشاگر هســتند و برخی نیز واقعا خود را با شرایط وفق داده و 
به احداث مسکن مشغول هستند ادامه داد: دولت می تواند با در اختیار 
گذاشتن زمین برای تولیدکنندگان واقعی به نوعی هم به حذف سهم 
زمین از بهای تمام شــده کمک کند و هم اینکه به تولید مسکن رونق 

دهد.
ارائه تسهیلات با نرخ سود تک رقمی به ساخت

نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک یکی دیگر از راهکارهای کاهش 
قیمت مسکن و رونق تولید را ارائه تسهیلات بانکی با نرخ سود تک رقمی 
دانســت و گفت: با ارائه تسهیلات بانکی با نرخ ســود تک رقمی هم به 

بخش تقاضا و هم عرضه و تولید می توان هر دو بخش را تحریک کرد
تاثیر مثبت مالیات بر عایدی مســکن و اخــذ مالیات از 

واحدهای خالی بر بخش مسکن
عقبایی با بیان اینکه برای مدیریت بهتر بازار مســکن باید قوانین 
مالیاتی اجرایی شود ادامه داد: برای مدیریت بهتر بازار مسکن دولت و 
مجلس باید هر چه سریعتر مالیات بر عایدی و اخذ مالیات بر واحدهای 
خالی از سکنه را عملیاتی کنند. قطعا با اجرای این قوانین مالیاتی می 

توان در کنترل قیمت مسکن موفق عمل کرد.
وی افزود: اجرایی شدن مالیات بر خانه های خالی از سکنه می تواند 
به حرکت دادن اصل سرمایه و افزایش عرضه کمک کند و از سوی دیگر 

با اجرایی شدن مالیات بر عایدی مسکن از کالای سرمایه ای به مصرفی 
تبدیل خواهد شد.

عقبایی اضافه کرد: متاسفانه برخی از سوداگران مسکن با خالی نگه 
داشتن واحدهای مســکونی و عدم عرضه آن به بازار مسکن، قیمت ها 
و اجاره بها را تحت تاثیر قرار می دهند، بنابراین چنانچه این قوانین به 

خوبی اجرا شود می تواند به افزایش عرضه کمک کند.
وی با بیان اینکه رونمایی از سامانه املاک در بهمن ماه پارسال یک 
گام رو به جلو برای شناســایی واحدهای خالی از سکنه و اخذ مالیات 
از این واحدها خواهد بود خاطر نشــان کرد: ورود وزیر امور اقتصادی و 
دارایی به این موضوع می تواند ما را به این موضوع امیدوار کند که دولت 

جدیت خوبی برای این اقدام مهم و تاثیرگذار در بخش مسکن دارد.
عقبایی تاکید کرد: البته شاید دلیل تعلل در عملیاتی نشدن سامانه 
املاک و اخذ مالیات از واحدهای خالی از ســکنه برای این باشــد که 
سازمان امور مالیاتی به این اقدام چندان به شکل درآمدزایی نگاه نمی 
کند و به همین دلیل است که عزمی برای اجرایی شدن آن نشان نمی 

دهد.
وی ادامه داد: شــاید درآمدزایی هدف قانونگذار نباشد اما قطعا این 
برنامه می تواند به افزایش عرضه واحدهای مسکونی که تولید شده اند و 
به هر دلیلی وارد بازار مسکن نمی شوند کمک کند. پس متعادل شدن و 
متوازن شدن بازار مسکن یک هدف مهم است که می تواند در نهایت به 

نفع اقتصاد کشور و مصرف کننده و مردم باشد.
وی در خصوص تولید مسکن اســتیجاری و کمک به بخش اجاره 
گفت: ارائه مشوق های تولید می تواند انگیزه تولیدکنندگان واحدهای 
مسکونی استیجاری را افزایش دهد پس اگر دولت به سرمایه گذاران 
سازنده واحدهای استیجاری مشوق های لازم ایجاد کند و یا به عنوان 
مثال آنهــا را از دادن مالیات معــاف کند قطعا می توانیم با ســاخت 

واحدهای مسکونی استیجاری کمک خوبی به بخش اجاره کنیم

نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک:

کاهش صدور پروانه های ساختمانی چالش اصلی بخش مسکن

بانک اقتصادنوین بــا اوج گرفتن دوباره شــیوع 
ویروس کرونا در برخي استان هاي کشور، مشتریان 
را به اســتفاده از خدمات بانکــداري الکترونیکي و 
پرهیز از مراجعه حضوري به شــعب دعوت کرد.به 
گزارش روابط عمومي بانک اقتصادنوین، در راستاي 
صیانت از سلامت مشتریان و همچنین براي کمک 
به قطع زنجیره انتقال ویروس، زیرساخت هاي لازم 
براي استفاده مشتریان از سامانه هاي غیرحضوري 

www.enbank. فراهم است و مشتریان این بانک مي توانند با مراجعه به وب  ســایت بانک به آدرس
ir و بهره مندي از خدمات اینترنت بانک، اینترنت بانک همراه، سامانه همراه نوین، اپلیکیشن رمز ساز ارس 
و ... بیشــتر خدمات مورد نیاز خود را به  صورت غیرحضوري دریافت کنند.عملیات انتقال وجه، پرداخت 
قبوض، دریافت صورت  حساب و موجودي، دریافت شماره شبا، خرید شارژ، مدیریت چک و دسته   چک، 
نمایش چک  هاي واگذار شده به ســپرده، دریافت رمز دوم پویا و پرداخت و مشاهده اقساط تسهیلات در 
سامانه اینترنت بانک و اپلیکیشن همراه  نوین به سهولت براي مشتریان محترم قابل انجام است.تلفن بانک 
اقتصادنوین نیز با شــماره ۸4۲۹۲ خدماتي مانند دریافت موجودي و ســه گردش آخر کارت و سپرده، 
دریافت صورت  حساب، پرداخت قبوض، مسدود کردن کارت و دریافت شماره شبا را به مشتریان گرامي 
ارائه مي دهد.همچنین مشتریان حقوقي این بانک مي توانند از خدمات مدیریت انتقال وجه سپرده هاي 
حقوقي )کارپوشه( همراه  نوین که به  تازگي در این اپلیکیشــن فراهم  شده است، بهره مند شوند.علاوه بر 
خدمات یاد شده، کارشناسان مرکز ارتباط با مشتریان بانک اقتصادنوین به شماره 4۸۰۳۱۰۰۰ – ۰۲۱ به 

 صورت ۲4 ساعته در تمامي ایام هفته پاسخگوي سوالات و ابهامات مشتریان ارجمند هستند.

اســامی 6۸ برنده یک میلیارد ریــال جوایز نقدی 
مرحله ســه ماهه دوم طرح »همراهــی« صاپ بانک 

صادرات ایران اعلام شد.
به گــزارش روابط عمومی بانک صــادرات ایران، 
مرحله سه ماهه دوم طرح »همراهی« با هدف تشویق 
مشتریان به نصب و ترویج اســتفاده از نرم افزار صاپ 
بانک صادرات ایران، در بازه زمانــی ۳ ماهه از ابتدای 
اسفندماه۹۸ تا پایان اردیبهشــت ماه سال ۹۹ به اجرا 

درآمد.
بر مبنای این طرح تمامی هموطنان و مشتریان بانک صادرات ایران و سایر بانک های عضو شبکه شتاب 
می توانند ضمن معرفی و دعوت به عضویت دوستان و سایر کاربران برای نصب اپلیکیشن »صاپ«، امتیاز 
کسب کرده و با تداوم این دعوت در طول دوره های سه ماهه، بدون قرعه کشی از پنج تا ۲۰۰ میلیون ریال 

جوایز این طرح برخوردار شوند.
بنابر این طرح، پنج نفر اول هر دوره به ترتیب ۲۰۰ میلیون ریال، ۱5۰میلیون ریال، ۸۰ میلیون ریال، 
5۰ میلیون ریال و ۳۰ میلیون ریال جایزه دریافت خواهند کرد. نفرات ششم تا دهم نیز هرکدام ۲۰ میلیون 
ریال، نفرات یازدهم تا ســی ام هر کدام ۱۰ میلیون ریال و نفرات سی ویکم تا شصت و هشتم هر یک پنج 

میلیون ریال جایزه می گیرند.
 انتخاب 6۸ نفر کاربر برتر این طرح به مناسبت شصت وهشتمین ســال فعالیت بانک صادرات ایران 

صورت گرفته است.
طرح همراهی تا پایان مردادماه ۱۳۹۹ ادامه دارد.

 اسامی برندگان یک میلیارد ریال جوایز نقدی دعوت مشتریان به استفاده از خدمات بانکداری الکترونیکی
مرحله دوم طرح »همراهی« صاپ اعلام شد
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خاموشی برنامه ریزی شده داریم؟
سخنگوی صنعت برق کشور گفت: قطعاً با رعایت صرفه جویی در مصرف برق در ساعات 
اوج مصرف برای پاسخگویی به رشد متعارف مصرف نیازی به خاموشی برنامه ریزی شده 
نخواهد بود.مصطفی رجبی مشــهدی ، با بیان اینکه پیک مصرف روز گذشته به 55 هزار 
مگاوات رســید و این هفته احتمالاً پیک مصرف به بیش از 56 هزار مگاوات خواهد رسید، 
اظهار کرد: براورد حداکثر مصــرف 5۸ هزار و 5۰۰ مگاوات با مدیریت مصرف اســت که 

با همراهی مردم و مشترکان در کاهش مصرف در ســاعات اوج مصرف از ساعت ۱۳ تا ۱7 
مشــکلی در تامین برق نخواهد بود.وی افزود: توصیه اصلی تنظیم دمای کولرها ی گازی 
در دمای آســایش  ۲5 درجه  و استفاده از دور کند کولرهای آبی اســت. البته بهتر است از 
وسایل پرمصرف نظیر لباسشویی ظرفشویی، جاروبرقی و اتو بخار در این ساعت استفاده 
نشود و همچنین اگر هر مشــترک تنها یک لامپ اضافی را خاموش کند نیز تاثیر بسزایی 

دارد.سخنگوی صنعت برق کشور با بیان اینکه برای مشترکان خوش مصرف پاداش در نظر 
گرفته شده است، تا جایی که حتی مشترکان می توانند با مدیریت مصرف قبوض برق خود 
را رایگان کنند، تاکید کرد: اگر مردم صرفه جویی کنند هیچ محدودیتی برای اهدا پاداش 
وجود ندارد، دو شرط برای اهدا پاداش در نظر گرفته شــده است، مشترک باید زیر الگوی 

مصرف منطقه خودش مصرف کند و نسبت به سال قبل کاهش مصرف داشته باشد.

روز چهارشــنبه ۲۱ خردادماه یک جوان اهوازی به نام عمران محمدی 
روشن، خود را در محدوده چاه نفتی شــماره ۱۹ در میدان نفتی یادآوران به 
دار آویخت. ابتدا اعلام شــد او به دلیل عدم پرداخت حقوق ماهیانه از سوی 
پیمانکار خود را به دار آویخته است اما مؤسسه نظم آفرینان ایمان در واکنش 
به این موضوع با انتشار اطلاعیه ای که در سایت وزارت نفت نیز منتشر شده 
است، جزییاتی درباره فعالیت های مرحوم روشنی مقدم ارائه داد و اعلام کرد 
که پرداخت حقوق کارکنان شرکت فقط شش روز به تاخیر افتاده است که 

نمی تواند دلیل خودکشی باشد.
گروه انرژی اقتصاد پویا/ در این اطلاعیه آمده اســت: »حقوق و مزایای 
ماه اسفند و عیدی و سنوات مرحوم محمدی روشن به طور کامل و براساس 
قانون کار و قرارداد منعقده پرداخت شــده است که مدارک روزهای حضور 
ایشان در محل کار و اسناد پرداختی در پیوست یک ارائه شده است. در تاریخ 
۲۹ اسفند ۱۳۹۸ قرارداد ایشان به دلیل یک مشکل شخصی تمدید نشد و 
بازگشت به محل کار ایشان منوط به حل آن مشکل شد که بر اساس مدارک 
موجود که در صورت نیاز قابل ارائه است، متعاقبا مرحوم به مدت ۲۱ روز در 
مؤسسه شــفا تحت مداوا قرار گرفته و پس از طی این دوران با مساعدت این 

مؤسسه به محل کار خود بازگشته است.
لازم به ذکر است که موعد پرداخت حقوق اردیبهشت، بر اساس روال در 
پانزدهم ماه بعد یعنی نیمه خرداد بوده است که تا به امروز با شش روز تاخیر 
و دیرکرد مواجه شده است؛ حال قضاوت با افکار عمومی و وجدان های بیدار 
است که آیا شــش روز دیرکرد می تواند انگیزه ای برای ارتکاب به خودکشی 
آن هم در محل کار باشد؟ قطعاً علل و عوامل و انگیزه وقوع این حادثه تلخ را 
باید در جای دیگری به جز محیط کار جست و ضروری است بار دیگر متذکر 
شــویم که علل و عوامل وقوع این حادثه تلخ ارتباطی به محیط کار و مسائل 

کاری ندارد.
همچنین مؤسسه نظم آفرینان ایمان کلیه مدارک و مستندات موجود 
و مورد درخواست مقامات قضایی را تحویل مســئولین ذی ربط داده است. 
این مؤسسه خود را مؤظف به ادای تمامی حق و حقوق قانونی در قبال همکار 
مرحوم و خانواده محترم ایشان دانســته و از انجام هیچ وظیفه ای فروگذار 

نخواهد کرد. »
نماینده مردم آبادان در مجلس گفت:دولــت و وزارت نفت باید تضمین 

کنند که پیمانکاران دیگر از کارگر همچون »برده« کار نکشد.
سید محمد مولوی با اشاره به خودکشی یکی از کارگران چاه های نفتی، 
از نحوه رسیدگی به معیشــت کارگران نفتی انتقاد کرد و گفت: تا زمانی که 
نگاه وزیر و وزارتخانه نفت به خوزستان مهربانانه نیست کارگران نفتی و بومی 
با بدترین مشکلات مالی دست و پنجه نرم می کنند، این در حالی است که 
کارگران ۱4 روز به دور از خانواده به حفاری چاه و ســخترین کارها مشغول 
هستند اما حقوق و مزایای شان براســاس قوانین مشاغل سخت و زیان آور 
نیست و پیمانکاران در نهایت بی انصافی از آن ها بهره کشی می کنند، درواقع 
ظلمی که پیمانکاران به کارگران می کند ماحصل سودی است که به دست 

می آورند.
نماینده مردم آبادان در مجلس شورای اسلامی با طرح این سوال از وزیر 
نفت مبنی بر اینکه »دفاتر مدیریت طرح هــای عمرانی مناطق نفت خیز« 
در تهران چه می کنند، افــزود: گرفتن این موقعیــت از متخصصان بومی 

بزرگترین ظلم به خوزستان است.
وی با تاکید بر اینکه قوانین کار باید حساست ویژه اصلاح شوند، ادامه داد: 
اگر دولت می خواهد اقتصاد مقاومتی را اجرای کند و به جهش تولید رســد 

باید کارگر را به عنوان نوک پیکان تولید مورد توجه ویژه قرار دهد.
مولوی تصریح کرد: دولــت و وزارت نفت باید تضمیــن کنند که دیگر 
پیمانکار از کارگر همچون »برده« کار نکشد، البته باید از آن ها پرسید؛ چه 
خدماتی برای کارگر در نظر گرفته اند؟ در حالی که غذا و پوشــاک کارگران 
نفتی نیز به درستی تامین نمی شود و چنان به کارگران فشار می آورند که یک 

کارگر جوان به نتیجه ای جزء حلق آویز کردن خود نمی رسد.  
نماینده مردم آبادان در مجلس شورای اسلامی با طرح این پرسش مبنی 
بر اینکه سیستم های نظارتی کجا هستند؟، اضافه کرد: مجلس به جد به این 

موضوع ورود خواهد کرد.
دستور ویژه زنگنه برای پیگیری حادثه

این موضوع تــا آنجا پیش رفت کــه وزیر نفت در حکمــی محمدرضا 
شمســایی، مشــاور امور عمرانی خود را برای پیگیری علت واقعی حادثه 
خودکشی یکی از کارکنان شاغل در شرکت پیمانکاری دست دوم تأسیسات 
میدان نفتی یــادآوران مأمور کرد تا موضوع را از جوانب مختلف بررســی و 
گزارش آن را به همراه پیشــنهاد خود ارائه کند. در این حکم آمده است: »با 

توجه به حادثه تاسف بار خودکشی یکی از کارکنان حراستی شاغل در یکی از 
پیمانکاران دست دوم در منطقه یادآوران، بدینوسیله به جنابعالی مأموریت 
داده می شود که به اتفاق آقای فهیمی تبار، مدیرکل منابع انسانی وزارتخانه، با 
فوریت برای شناخت علت واقعی حادثه، نسبت به بررسی میدانی موضوع از 
جوانب مختلف و کسب اطلاعات از دستگاه ها و مقامات مرتبط، اقدام کرده و 
نتیجه را همراه با پیشنهاد، مستقیماً به اینجانب گزارش نمایید. علاوه بر این، 
ضمن دلجویی حضوری از بازماندگان محترم مرحوم عمران روشنی مقدم، 

لطفاً مراتب تسلیت اینجانب را نیز به ایشان ابلاغ فرمایید.«
علت خودکشی تاخیر در پرداخت حقوق نبود

تورج دهقانی مدیر عامل شرکت مهندســی و توسعه نفت در این رابطه، 
اظهار کرد: پس از شنیدن این خبر بسیار متاثر شدیم و به این قضیه به صورت 
مستقیم ورود کردیم و بر اساس اطلاعاتی که همکاران بنده در منطقه دادند 

این مساله ریشه یابی شد.
وی افزود: موضوع عدم پرداخت حقوق متوفی را که عامل خودکشــی 

عنوان شده بود به صورت دقیق بررسی کردیم.
مدیر عامل شرکت مهندسی و توسعه نفت گفت: وی تا پایان سال گذشته 
تمام حقوق و مزایای خود را دریافت کرد و اکنون به دلایلی که هنوز برای بنده 
روشن نشده است یک ماه و نیم اول سال مراجعه به کار نداشتند، سپس در 

اردیبهشت ماه، پیمانکار مجدداً وی را پذیرش کرده است.
دهقانی افزود: با توجه به اینکه یک ماه الی یــک ماه نیم فعالیت مجدد 
خود را با شرکت از سرگرفته است به نظر می رسد علت خودکشی دیرکرد در 

پرداخت حقوق نبوده است و قابل تایید نیست.
وی با بیان اینکه مراجع مختلف موضوع را پیگیری خواهند کرد، عنوان 
کرد: اما بررسی ها نشان می دهد قصوری در تعهدات پیمانکار وجود نداشته 
که بتواند به خودکشی دســت بزند و با توجه به یک ماه و نیم کارکرد ایشان 

حقوق ایشان در حال پرداخت بود.

گزارش اقتصاد پویا از ماجرای خودکشی کارگر نفتی

به همت متخصصان داخلیکارگر  ،نوک پیکان  جهش تولید است
بزرگ ترین برج واحدهای 

متانولی به صورت یکپارچه در 
کشور ساخته شد

به عنــوان   MP METHANOL بــرج 
بزرگ تریــن بــرج در واحدهای متانولی به دســت 
متخصصان داخلی برای طرح متانول ســیراف انرژی 

طراحی، ساخته و به صورت یکپارچه حمل شد.
به عنــوان   MP METHANOL بــرج 
بزرگ ترین بــرج در واحدهــای متانول، به دســت 
متخصصان داخلی شــرکت فاتح صنعت برای طرح 
متانول ســیراف انرژی طراحی، ســاخته و به صورت 
یکپارچه حمل شــد که اجــرای آن از خــروج ۳ تا 5 

میلیون دلار ارز از کشور جلوگیری کرد.
در این برج که دارای 7۰ متر طول ، 7 متر قطر و 4۰۰ 
 Valve تن  وزن است، با جای گذاری ۸۰ عدد سینی
Tray، متانول با خلوص کمتر از پایین وارد و با خلوص 

بالاتر از بالا خارج می شود.
ســاخت برج هایی در این ابعاد به صورت یکپارچه 
افزون بر حفظ کیفیت ساخت که به دلیل تحت کنترل 
بودن عملیات ســاخت در کارخانه سازنده تجهیزات 
است، ســبب کاهش قابل توجه زمان، هزینه نصب و 
در نهایت راه اندازی سریع تر واحدها می شود که اکنون 
این سیاست در کشورهای پیشرفته نیز دنبال می شود 

و کارهای سایت را به حداقل می رساند.

در ماه می؛
صادرات نفت سعودی ها ۳۲ 

درصد کاهش یافت
نفت خام صادرشــده از پایانه های عربستان در ماه 

می نسبت به ماه پیش از آن ۳۲ درصد کاهش یافت.
نفت خام ارســال شــده از پایانه های عربستان در 
ماه مه نســبت به ماه پیش از آن با یک سوم کاهش به 
کمترین میزان ثبت شــده در این خبرگزاری رسید، 
زیرا مطابق توافق کاهش تولید ســازمان کشورهای 
صادرکننده نفــت )اوپک( و متحدانش، موســوم به 
»اوپک پلاس« عربستان سعودی باید در ماه گذشته 
میلادی ۸ میلیون و 4۹۰ هزار بشــکه در روز از تولید 

خود می کاست.
محموله های ارسال شده از عربســتان در ماه مه، 
6 میلیون و ۲۸۰ هزار بشــکه در روز بود که از کاهش 
۳۲ درصدی صادرات این کشــور در این ماه حکایت 
دارد. این مقدار کمترین صادرات ثبت شده ریاض در 
داده های آرگوس مدیا به شمار می رود که از اوت سال 

۲۰۱7 ثبت شده است.
مقدار صادرات عربســتان در ماه مه در مقایسه با 
صادرات روزانه ۹ میلیون و ۲۲۰ هزار بشــکه ای این 

کشور در ماه آوریل کاهش چشمگیری داشته است.
پس از شکســت توافق اوپک پلاس در ماه مارس، 
عربستان نفت را به صورت سیل آســا روانه بازار کرد و 
افزایش تولید بی سابقه ای را به ثبت رساند. این ائتلاف 

اواسط ماه مارس به توافق دیگری دست یافتند.
رقم صادرات ماه مه شامل صادرات نفت خام منطقه 
بی طرف مشترک عربستان و کویت که تولید آن اخیراً 
از سر گرفته شــده است، نمی شــود. مقدار صادرات 
منطقه بیطرف میدان خفجی در مــاه مه با ۱۲ درصد 
افزایش به ۱۲7 هزار بشــکه در روز رســیده است که 
احتمالاً شامل نفت خام تولیدشده در ماه های گذشته 

هم می شود.
وزیران نفت و انرژی کشــورهای عضو و غیرعضو 
ســازمان کشــورهای صادرکننده نفت )اوپک( در 
دهمین نشست فوق العاده خود از طریق وبینار در ۱۲ 
آوریل )۲4 فروردین ماه( متعهد شــدند تولید روزانه 
خود را از یکم ماه مه )۱۲ اردیبهشــت ماه( ۹ میلیون و 

7۰۰ هزار بشکه در ماه های مه و ژوئن کاهش دهند.

کاهش ۳٨درصدی فروش در 
پتروشیمی اصفهان

میزان فروش ماهیانه شرکت پتروشیمی اصفهان 
در اردیبهشت ماه امســال 55.۹میلیارد تومان بوده 
است که نســبت به فروردین ماه، افت ۳۸درصدی را 

نشان می دهد.
در میان گزارش های عملکرد منتشر شده بر روی 
کدال در روز جاری، اطلاعیه شــرکت پتروشــیمی 

اصفهان نیز به چشم می خورد.
مطابق با گزارش منتشــر عملکرد ماهیانه منتشر 
شده، شرکت پتروشیمی اصفهان در اردیبهشت ماه 
مجموعا 55.۹ میلیارد تومان فروش محصول داشته 
که این عدد نســبت به ماه فروردین، افت ۳۸ درصدی 

را نشان می دهد.
همچنین شصفها در اردیبهشت ماه سال جاری، 
5۹ درصد کمتر از مدت مشــابه ســال قبل محصول 

فروخته است.
البته فروش داخلی شرکت در ماه اردیبهشت 45.۱ 
میلیارد تومان بوده بوده که ۳۸ درصد نســبت به ماه 
قبل کمتر است و به نظر می رسد دلیل آن کاهش نرخ 

فروش نسبت به فروردین باشد.
اما فروش صادراتی شــرکت در اردیبهشــت ماه 
سال جاری افت بیشتری را تجربه کرده و به رقم ۱۰.۸ 
میلیارد تومان کاهش یافته که نسبت به فروردین ماه 

55 درصد کاهش  یافته است.

همراهی برزیل با تحریم های 
اقتصادی واشنگتن بر ونزوئلا

شــرکت دولتی نفت برزیل »پتروبــراس« در 
تصمیمی که نشــانه پیروی این کشــور آمریکای 
جنوبــی از تحریم هــای دولــت ایالــت متحده 
علیه ونزوئلاســت، به شــرکت های اجاره دهنده 
کشتی های نفتکش ابلاغ کرده از شناورهایی که در 
۱۲ ماه گذشته در بندرهای آن کشور پهلو گرفته اند، 

استفاده نخواهد کرد.
واشنگتن در ســال جاری کشتی های نفتکش 
و شــرکت های کشــتیرانی را که با ونزوئلا تعامل و 
دادوستد داشته اند با هدف کاهش دادن درآمدهای 
نفتی این کشور آمریکای لاتین، تحریم و تهدید کرده 
که می تواند موارد بیشــتری را به فهرست تحریمی 
خود بیفزاید. این اقدام ممکن است با افزایش شدید 
هزینه اجاره کشتی ها، به تبادلات بازرگانی دریایی 

آسیب زیادی برساند.
در بیانیه پتروبراس آمده اســت: ما به تازگی به 
شــرکت های تامین کننده کشــتی های نفتکش 
برای این شــرکت تاکید کرده ایم که پیشنهادهای 
به کارگیری کشــتی هایی را که در دوره تحریم ۱۲ 

ماهه در ونزوئلا فعالیت کرده اند، نمی توانیم بپذیریم.
براســاس این بیانیه، این شــرکت برای پرهیز 
از اجاره کردن کشــتی ها برخلاف مقــررات دفتر 
کنترل دارایی هــای )اوفــاک( وزارت خرانه داری 
)دارایی( ایالات متحده، بندی به قراردادهای اجاره 

کشتی های نفتکش افزوده است.
در دوره ریاســت جمهوری ژائیر بولســونارو در 
برزیل که خود را پیرو سیاســت های دونالد ترامپ 
رئیس جمهوری آمریکا توصیــف می کند، برزیل و 
شرکت دولتی نفت آن )پتروبراس( از ونزوئلا فاصله 

گرفته اند.
تارنمای بلومبرگ نیز به نقــل از یک منبع آگاه 
نوشت: واشنگتن در راســتای تلاش های خود برای 
قطع تجارت آزاد میان ایران و ونزوئلا، قصد دارد 5۰ 

فروند نفتکش دیگر را تحریم کند.

بورس انرژی میزبان عرضه انواع 
فرآورده پالایشی و پتروشیمی می شود

رینگ داخلی و بین الملل بورس انرژی ایران امروز 
شــاهد عرضه انواع فرآورده پالایشی و پتروشیمی 

است.
رینگ داخلی این بورس، امروز )یکشــنبه، ۲5 
خردادماه( شــاهد عرضه کالاهای آیزوریسایکل، 
پروپان و نفتای سبک پالایش نفت تهران، میعانات 
گازی پالایش گاز ایلام، نرمال هگزان پالایش نفت 
شازند و نفتای سبک پالایش نفت بندرعباس است 
و نفتای ســبک پالایش نفت کرمانشــاه در رینگ 
بین الملل عرضه می شود.روز  شنبه )۲4 خردادماه( 
کالاهای آیزوریســایکل پالایش نفــت اصفهان، 
آیزوریســایکل، آیزوفید و حلال 4۰۲ پالایش نفت 
تبریز، بلندینگ نفتــا پالایش نفــت بندرعباس، 
بلندینــگ نفتــا حــلال 4۱۰ و نفتای ســنگین 
تصفیه نشده پالایش نفت شیراز در رینگ داخلی و 
گاز مایع مجتمع گاز پارس جنوبی )شرکت ملی گاز 
ایران( در رینگ بین الملل بازار فیزیکی بورس انرژی 

ایران معامله شد.
در ایــن روز بیــش از ۲۳.۸7۸ تــن فــرآورده 
هیدروکربوری به ارزش بیــش از ۱.۰75میلیارد و 
6۰۲ میلیون ریال در بازار فیزیکی بورس انرژی ایران 

دادوستد شد.

توسعه گازرسانی به صنایع خراسان 
رضوی در سال جهش تولید

مدیرعامل شرکت گاز استان خراسان رضوی 
از توسعه گازرســانی به صنایع این استان در سال 
جهش تولید خبر داد.حسن افتخاری با بیان اینکه 
در برنامه های مصوب امسال قرار است ۲۲4 روستا 
را گازدار کنیم، گفت: با این اتفــاق، در این بخش 
نسبت به سال گذشــته افزایش عملکرد داریم، از 
ســویی در بخش صنایع نیز بر اساس برنامه ریزی 
67۰ واحد صنعتــی که 56۰ واحد آن مشــمول 
مصوبه شورای اقتصاد اســت، گازدار می شوند که 
۱۱۰ مورد آن از محل منابع داخلی و قراردادهایی 
است که با خود صنایع امضا می شود.وی با اشاره به 
سال جهش تولید، تصریح کرد: امسال تلاش کردیم 
به صنایع توجه بیشتری کنیم، زیرا به نظر می رسد 
گازرســانی به واحدهای تولیدی و صنعتی، یکی 
از راهکارهای مؤثر در جهش تولید باشــد، چراکه 
صنعتگران و تولیدگــران می توانند این جهش و 
تغییر را به درستی ببینند، ضمن آنکه تغییر سوخت 
مصرفی از سوخت فســیلی به گاز طبیعی، هم در 
افزایش کیفیت محصول و هم در کاهش هزینه ها 
و قیمت تمام شده و هم ملاحظات زیست محیطی 
مؤثر است.مدیرعامل شرکت گاز استان خراسان 
رضوی با اشــاره به قدمت بســیار بــالای برخی 
شبکه های سراسری در این استان اظهار کرد: بحث 
نگهداشت و صیانت از این تأسیسات برای ما بسیار 
مهم است، به ویژه با توجه به حساسیت هایی که این 
استان دارد؛ ما باید نگهداشت و تعمیرات  را بیشتر و 
بهتر انجام دهیم که این مورد نیز از اهم اقدام های ما 

خواهد بود.

خبر خبر

در صورت سرمایه گذاری، اســتفاده  از تکنولوژی به 
هنگام، تزریق و رسیدگی، دستیابی به ظرفیت 5 میلیون 

بشکه در روز طی یک فرایند ۳ تا 5 سال میسر است.
فریدون برکشــلی در گفت وگو با ایلنــا، درباره فراز و 
فرود تولید و صادرات نفت ایران، اظهار داشت: ایران، طی 
دهه های گذشته به طور سنتی، پس از عربستان سعودی، 
دومین تولیدکننده اوپک و چهارمین تولیدکننده بزرگ 
جهان بوده اســت. این ظرفیت از تولید بــه ایران اجازه 

دستیابی و بهره برداری از شرایط ممتازی می داد و همچنین منشا قدرت و نفوذ مهمی در منطقه خاورمیانه و جهان 
بوده است، به طوری که قدرت تولید نفت برای ایران برای سال های زیادی یکی از پارامترهای امنیت ملی محسوب 

می شده است.
وی افزود: چنانچه به تاریخچه سیاســت های تحریمی امریکا علیه جمهوری اسلامی ایران مراجعه کنیم، از 
اردیبهشت ۱۳5۸ یعنی مدت بســیار کوتاهی پس از پیروزی انقلاب، اولین تحریم های امریکا در دوره ریاست 
جمهوری کارتر، صنعت نفت و بازار نفت ایران را نشــانه رفت. تمام روســای جمهور امریکا، تحریم های جدیدی 
علیه صنعت نفت ایران وضع کردند. البته برحسب شرایط بین المللی و وضعیت بازار جهانی نفت، مرتبا تحریم ها 
را مدیریت می کردند. در واقع این نشان از این واقعیت دارد که امریکا از اوایل دهه ۱۹5۰ میلادی به این جمع بندی 

رسیده بود که صنعت نفت رگ حیاتی اقتصاد ایران است.
وی تصریح کرد: این که میزان تولید مطلوب برای ایران چه میزان اســت، منبعث از سرمایه گذاری، فن آوری، 
تزریق گاز و رسیدگی مستمر و بی وقفه به چاه ها است. میادین نفتی ایران عموما به نیمه دوم عمر خود رسیده اند. 
افت طبیعی تولید بالایی دارند و به اصطلاح به خرج افتاده اند. از نظر میزان ذخایر شرایط خوبی داریم، اما نفت باید 
به سطح زمین بیاید و امکان بازاریابی و عرضه بین المللی داشــته باشد. شرکت نفت در سال ۱۹77 اولین شرکت 
ملی نفت جهان بود و در میان 5 شــرکت بزرگ نفتی جهان قرار داشت. در سطح کشورها مانند ایران و شرکتی به 
اهمیت و قدرت شرکت ملی نفت ایران نیست که مخفیانه و از انواع روش ها برای بازاریابی و فروش استفاده کند و 
دست آخر برای دریافت پول آن هم با مشکلات عدیده روبرو باشد.نماینده اسبق ایران در اوپک تاکید کرد: موضوع 
مهم دیگر در صنعت نفت ما ضریب برداشت است. به زبان ساده میزان برداشت ما از ذخایر نسبت به حجم ذخایر در 
استانداردهای جهانی پایین تر است. کشوری با ۱5۰ میلیارد بشکه ذخایر قابل استحصال نباید در بهترین شرایط و 
تحت شرایط عادی و غیرتحریمی در مرز 4  میلیون بشکه در روز متوقف بماند. در صورت سرمایه گذاری، استفاده  از 
تکنولوژی به هنگام، تزریق و رسیدگی، دستیابی به ظرفیت 5 میلیون بشکه در روز طی یک فرایند ۳ تا 5 سال میسر 
است. این سقف از تولید، ایران را کماکان در موقعیت دومین تولیدکننده اوپک مستحکم خواهد کرد.وی ادامه داد: 
اکنون عراق برای مقام اولی در اوپک برنامه ریزی کرده اســت و با حجمی از سرمایه گذاری و مشارکت بین المللی 
شاید هم تا ۲۰۳۰- ۲۰۳5به چنین موقعیتی دست پیدا کند.برکشلی گفت: بازار جهانی نفت و تولید ایران را نباید 
از منظر شرایط کنونی ارزیابی کرد. در دســامبر ۲۰۱۹ مصرف جهانی نفت از مرز ۱۰۰ میلیون بشکه در روز عبور 
کرد. به گزارش دبیرخانه اوپک در وین در فوریه ۲۰۲۰ مصرف جهانی به کمتر از 7۰ میلیون بشکه در روز رسید. این 
یعنی ۳۰ درصد کاهش تقاضا. در عین حال سطح ذخیره سازی ها هم در بالاترین حد در نیم قرن گذشته است، اما 
صنعت نفت با دشواری های زیادی روبرو بوده و آنها را پشت سر گذارده است.وی ادامه داد: آخرین سهمیه ایران در 
اوپک در ۲۰۱7 به میزان ۳.76 میلیون بشکه در روز بود. در نظام سهمیه بندی اجلاس ۹ ژوئن ۲۰۲۰ اوپک پلاس، 
ایران به همراه ونزوئلا از نظام سهمیه بندی خارج اســت، اما بر اساس سهمیه قبلی، تولید ایران قاعدتا بایستی به 
حدود ۳.4 میلیون بشکه در روز کاهش پیدا می کرد.مدیر گروه مرکز مطالعات انرژی وین خاطرنشان کرد: در هر 
حال ایران به طور فزاینده ای مصرف کننده تولید نفت خام خود می شود. ظرفیت پالایشی و همچنین پتروشیمی 
ایران دائما در حال افزایش است. این وضعیت قطعا ابعاد مثبتی دارد، اما در عین حال بخش مهمی از ظرفیت تولید، 
به مصرف داخلی می رسد. این روند در تمام کشورهای عضو اوپک دیده می شود و سازمان اوپک به طور فزاینده ای 

مصرف کننده نفت خام خود می شود. به این ترتیب بازار جهانی هم سهم خود از عرضه اوپک را از دست می دهد.

یک اقتصاددان معتقد است با وجود تحریم هایی 
که بر میزان درآمدهای ارزی ناشــی از فروش نفت 
تأثیر گذاشته، ارقام منفی بزرگ تر از آنچه برای رشد 

اقتصادی اعلام  شده نیز نباید تعجب برانگیز باشد.
مرکز آمار ایران و رئیس کل بانک مرکزی به طور 
جداگانه عدد و رقم های رشد اقتصادی در سال ۱۳۹۸ 
را اعلام کرده اند. بر این اساس، رشد اقتصادی بدون 
احتســاب نفت توســط مرکز آمار منفی ۰.6 درصد 
و توســط بانک مرکزی ۱.۱ درصد محاســبه شده 

اســت. با وجود این اختلاف، در هر دو آمار اعلام  شده توســط مرکز آمار ایران و رئیس بانک مرکزی، رشد 
اقتصادی در سال ۱۳۹۸ با در نظر گرفتن نفت، منفی اعلام شده است. بر اساس محاسبات مرکز آمار ایران 
اقتصاد ایران با در نظر گرفتن نفت، در ســال گذشــته هفت درصد کوچک شده است. عبدالناصر همتی 
نیز رشد اقتصادی سال ۱۳۹۸ با احتســاب نفت را منفی 6.5 درصد اعلام کرده است.در محاسبات رشد 
اقتصادی، نفت به عنوان یکی از زیربخش های صنعت قرار دارد. رشد در گروه استخراج نفت و گاز طبیعی 
در زمستان سال گذشته ۲6.۸ درصد کاهش داشته که یکی از پایین ترین عملکردها در بخش صنعت است. 
یک اقتصاددان معتقد اســت با وجود تحریم هایی که بر میزان درآمدهای ارزی ناشی از فروش نفت تأثیر 
گذاشته اند، ارقام منفی بزرگ تر از آنچه برای رشد اقتصادی اعلام  شده است نیز نباید تعجب برانگیز باشد.

لطفعلی  بخشی، اقتصاددان در این رابطه گفت: در اقتصاد کشور ما دو نقش اساسی برای گروه نفت وجود 
دارد که در رشــد اقتصادی تأثیر گذارند: یکی از آنها تأمین نفت و گاز مصرفی کشور و دیگری تأمین ارز و 
درآمد ارزی برای کشور است که در واقع نقش دوم آن یعنی ارزآوری، در حال حاضر با توجه به تحریم ها با 
مسئله مواجه شده است.وی افزود: با این حال، تأمین سوخت مصرفی کشور مطابق گذشته در حال انجام 
است، اما با این وجود طبیعی اســت که وقتی نقش درآمدزایی ارزی از بخش نفت کشور حذف شود، رشد 
منفی در این بخش وجود داشته باشد و بر رشد کل اقتصاد تأثیر بگذارد. بنابراین حتی اگر این رقم منفی 
بیش از اعداد اعلام شده نیز بود، موجب تعجب تحلیل گران نمی شــد.با وجود اینکه هم در گزارش مرکز 
آمار ایران و هم در یادداشت رئیس بانک مرکزی، رشــد اقتصادی با احتساب نفت در سال گذشته منفی 
بوده، رشد بدون نفت جهتی متفاوت را نشــان می دهد. مرکز آمار می گوید اقتصاد ایران سال گذشته را 
حتی بدون نفت در یک مسیر رکودی گذرانده و برای رشــد اقتصادی بدون نفت رقم منفی ۰.6 درصد را 
اعلام کرده است. این در حالی است که عبدالناصر همتی رقم ۱.۱ درصدی را به عنوان رشد اقتصادی بدون 
نفت در سال ۱۳۹۸ مطرح کرده که شاید بتواند آغازگر مســیر رونق و خروج از رکود باشد.بخشی درباره 
این اختلاف آماری اظهار داشت: حل این موضوع و رفع این اختلاف آماری کار پیچیده ای نیست، چرا که 
محاسبه این گونه آمارها و شاخص های اقتصادی، کاری تخصصی است و بحثی در آن وجود ندارد. این دو 
نهاد می توانند در کنار یکدیگر روش محاسبه و یافته های خود را مورد بررسی قرار داده و به یک هماهنگی 
و یک رقم واحد برســند.با وجود تناقض آماری بین مقدار رشد اقتصادی و همچنین علامت آن که نشان 
دهنده استمرار رکود یا احتمال ورود به دوره رونق است، هر دو شاخص اعلام شده توسط مرکز آمار ایران 
و رئیس کل بانک مرکزی در رابطه با رشد بخش کشاورزی علامت مشابهی دارند.در آمارهای اعلام  شده 
توسط مرکز آمار ایران، بخش کشاورزی در سال ۱۳۹۸ رشد سه درصدی را تجربه کرده است. این آمار بر 
اساس آنچه رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرده ۸.۸ درصد بوده است. بخشی در رابطه با رشد مثبت بخش 
کشــاورزی که در آمارهای هر دو نهاد مشاهده می شــود گفت: بارندگی های به نسبت خوبی که در سال 
گذشته در کشور رخ داده موجب حاصلخیز شدن زمین های کشاورزی و در نتیجه افزایش تولید در بخش 
کشاورزی شده است. شاید بتوان گفت رشد بخش کشاورزی چندان متکی بر نیروی انسانی نبوده و باید آن 
را از الطاف طبیعت برای کشور و بارندگی هایی دانست که موجب حاصلخیزی و به ثمر نشستن زمین ها و 

محصولات کشاورزی شده است.

نرخ منفی رشد اقتصادی با وجود تحریم نفتی قابل پیش بینی بودخیز عراق برای مقام اولی اوپک
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رییس بازرسی فنی پالایشــگاه گاز ایلام از بازرسی 
فنی و کنترل کیفی هشت هزار اقلام خریداری شده این 

پالایشگاه خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی پالایشــگاه گاز ایلام، بهزاد 
پرچم پور اظهار داشت: این واحد فنی با استفاده از علم روز 
و دانش و تخصص، سلامت تجهیزات برای پایداری تولید 

را تضمین می کند.
وی، با اشــاره به اینکه با اســتفاده از سیســتم های 
کنترلی، نظارتی، ایمنی و ســلامت تجهیزات، راه برای 
تولید مستمر و پایدار هموار می شود، افزود: بازرسی فنی 
با اعمال بازرســی در مراحل خرید تجهیزات و قطعات و 
در زمان نصب با انجام تســت های عملکردی، حضوری 
فعال دارد و به همین سبب احتمال بکارگیری و استفاده 

از تجهیزات و قطعات غیر استاندارد به حداقل می رسد.
وی اظهار داشت: بازرســی فنی به منظور دستیابی 

به حصول اطمینان از انجام صحیــح و کامل تعمیرات و 
همچنین انجام تمامی موارد برنامه ریزی شــده در تمام 
مراحل تعمیرات اساسی طبق استانداردهای بین المللی 
و روش جاری شرکت ملی گاز ایران حضور فعال و مستمر 

دارد.
پرچم پور گفت: به منظور استفاده حداکثری از توان 
داخلی، متخصصان بازرسی فنی با استفاده از روش های 
اســتاندارد و تستهای فنی، امکان اســتفاده از کالاهای 

داخلی را در اولویت قرار می دهند.
رئیس بازرسی فنی شــرکت پالایش گاز ایلام با بیان 
اینکه در تعمیرات اساسی سال گذشته بیش از 65 تجهیز 
مورد بازرسی قرار گرفته است، گفت: نظارت بر نصب چهار 
تجهیز حساس و کلیدی شامل کلدباکس ، ریبویلر دی 
متانایزر ، نصب مبدل جدید واحــد بازیافت اتان و نصب 

مبدل ریبویلر واحد شیرین سازی انجام شده است.

پرچم پور افزود: بازرسی ۱۲7 عدد ترموول تجهیزات 
ناحیه فرآیندی و نظارت بر تســت و کالیبراسیون ۱۱5 
عدد شیر اطمینان تنها گوشه ای از اقدامات بازرسی فنی 

در تعمیرات اساسی سال گذشته بوده است.
وی افزود: بازرســی داخلــی از 6۰ تجهیز فیکس ، 
تعویض نشت بند سقف شناور ، رنگ آمیزی و انجام آزمون 
نشت شار مغناطیسی کف مخزن اســتوانه ای میعانات 
گازی،  انجام تست قابلیت سرویس دهی برج های جذب 
و تجهیز جداکننده گاز ورودی، انجام تعمیرات پیت واحد 
بازیافت گوگرد، بازرسی تیپ فلر از جمله اقدامات واحد 

بازرسی فنی در تعمیرات اساسی سال جاری خواهد بود.
پالایشــگاه گاز ایلام یکی از اصلی ترین منابع تامین 

کننده گاز در منطقه غرب کشور است.
منطقه غرب کشور از نقاط حساس شرکت ملی گاز 
ایران است و استمرار تولید پالایشگاه گاز ایلام به عنوان 

تنها پالایشــگاه تولید کننده گاز در غرب کشــور دارای 
اهمیت زیادی است.شرکت پالایش گاز ایلام به منظور 
تامین گاز مصرفی استان ایلام و استان های غربی کشور 
و همچنین تامین خوراک پتروشیمی ایلام و تقویت فشار 
گاز غرب کشور در ۲5 کیلومتری شمال غرب شهرستان 
ایــلام و ۱۲ کیلومتــری غــرب بخش چوار به دســت 

متخصصان جوان ایرانی راه اندازی شده است.
ظرفیت اســمی پالایشــگاه گاز ایلام 6.۸ میلیون 
متر مکعب در روز اســت که خوراک آن از مخزن گازی 
تنگ بیجار واقع در استان ایلام به فاصله 4۰ کیلومتری 

پالایشگاه تامین می شود.
طی ۱۲ ســال گذشــته از زمان راه اندازی پالایشگاه 
ایلام تاکنون بطور کلی فروش ال.پی.جی خام نزدیک به 
۸5 هزار تن بوده که 75 هزار تن آن در سه سال اخیر تولید 

شده است.

مدیرکل آموزش و پرورش اســتان مرکزی از برگــزاری حضوری 
امتحانات نهایی پایه نهم و دوازدهم در مدارس این استان خبر داد.

شــهریار فولادوند اظهار کرد: امتحانات پایانی پایه نهم و دوازدهم با 
رعایت فاصله گذاری از ۱7 خرداد ماه جاری شــروع می شود و تا ۱6 تیر 

ماه ۹۹ ادامه دارد.
وی ادامه داد: براســاس دســتورالعمل وزارت آمــوزش و پرورش، 
امتحانات پایه نهم و دوازدهم با رعایت تمامی دســتورالعمل بهداشتی 

برگزار می شود.

مدیرکل آموزش و پرورش اســتان مرکزی گفت: معلمان و مدیران 
متوسطه اول نیز از 6 الی ۳۰ خرداد ماه فرصت دارند تا با برنامه ریزی لازم 

تکلیف امتحانات دانش آموزان را روشن کنند.
فولادوند اظهار کــرد: امتحانــات دوره اول و دوم ابتدایی به صورت 
ارزشــیابی و در اختیار معلمان اســت تا با توجه به وضعیت تحصیلی 
دانش آموزان در مدت حضور در مدرســه، فعالیت در گروه های مجازی 
کلاس ها و امتحاناتی که در این مدت از آن ها گرفته اند، ارزیابی کیفی را 

انجام بدهند.

کنترل کیفی هشت هزار اقلام پالایشگاه گاز ایلام 

به گزارش دفتر روابط عمومی و آموزش همگانی 
شــرکت آب و فاضلاب اســتان گیلان، جلســه 
هماهنگی رفع نشت خط انتقال شرق گیلان و اتصال 
مدول دوم تصفیه خانه بزرگ آب گیلان در ســالن 

اجتماعات استانداری گیلان برگزار شد.
 سید محســن حســینی رئیس هیأت مدیره و 
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان گیلان با 
اشاره به اهمیت موضوع تامین آب سالم و بهداشتی 
افزود: مدول دوم تصفیه خانه بــزرگ آب  گیلان با 
ظرفیت ۳ مترمکعب در ثانیه و بهسازی مدول اول 

آن با ظرفیت ۳ مترمکعب در ثانیــه که بزرگترین 
پروژه شــرکت آب و فاضلاب گیلان است و به روش 
BOT در مجمــوع بــا ظرفیــت 6 مترمکعب به 

زودی با اعتباری بالغ بر ۱6۸۲۰۰۰میلیون ریال به 
بهره برداری خواهد رسید.مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان گیلان در ادامه با اشاره به لزوم اجرای 
مقدمات ایــن اتفاق میمون و مبــارک گفت: برای 
اینکه بتوانیم بزودی شاهد این رخداد بزرگ باشیم 
لازم است با همکاری نیروی انتظامی و دستگاه های 
ذیربط اتصال این مجموعه ارزشمند به شبکه انتقال 

را در کوتاهترین زمان ممکن به انجام برسانیم.وی با 
ارائه گزارشــی از روند رفع نشت رینگ بتنی تامین 
فشــار رشــت  به عنوان عملیاتی که با هماهنگی 
مسئولین و همکاری مردم رشت  ۱۲ ساعت زودتر 
از زمان پیش بینی،  پایان یافته یــاد کرد و تصریح 
کرد: پروژه اتصال مــدول دوم تصفیه خانه بزرگ به 
خط انتقال شرق گیلان نیز از جمله همین همکاری 
هاست که انتظار است قبل از زمان پیش بینی شده 
امکان ۳مترمکعب آب دیگررا به  شهرهای برخوردار 
از خط انتقال شــرق شامل شــهرهای  سیاهکل، 

آســتانه و کیاشــهر، لاهیجان و رودبنه، لنگرود و 
کومله، شــلمان، اطاقور فراهم نماید.وی پروژه رفع 
نشت خط انتقال ۱۲۰۰ میلیمتری شرق گیلان در 
بســتر خمام رود را نیز از دیگر طرح های لازم و مهم 
شرکت عنوان کرد و اظهار داشت: با اجرای همزمان 
این دو طرح تلاش است از هدررفت قابل توجه آب 
شرب ، کمبود آب در شــهرهای برخوردار در شرق 
گیلان علی الخصوص در تابستان و امکان گسسته 
شدن لوله و قطع دراز مدت آب شهرهای برخوردار 

جلوگیری شود

آغاز شمارش معکوس اتصال فاز دوم تصفیه خانه بزرگ آب گیلان

عدم توجه کافی به مناطق فرسوده و  کم درآمد یکی از مشکلاتی 
است که بسیاری از ســاکنان این مناطق را جهت اعلام نارضایتی 
به سمت شهرداری ســوق داده بود. با حمایت و نگاه ویژه شهردار 
محترم جهت بهره برداری از تــالاب ۲۰ هکتاری موزیرج، امیدی 
تازه در دل اهالی این منطقه روشن شد.سیدمجتبی حکیم شهردار 

بابل در مراســم بهره برداری این تالاب بیان داشت: بی تردید نگاه 
شهرداری  بابل در احیای بافت های فرسوده و بکار گیری از ظرفیت 
و  پتانســیل موجود در این مناطق نگاه ویژه ایی اســت.وی افزود: 
شــهرداری بابل جهت بهسازی بافت های فرســوده برنامه های 
گسترده  و متنوعی را در دستور کار خود قرار داد که از جمله آنها می 

توان به احیای تالاب ۲۰ هکتاری موزیرج در غرب بابل  اشاره نمود.
شهرداربابل تصریح کرد: تالاب بزرگ موزیرج یکی از پتانسیلها و 
ظرفیت هایی است که برای سالهای بســیاری زیاد در غرب بابل 
به حال خود رها شــده بود و  هیچ بهره برداری بهینه از این نعمت 

خدادادی صورت نگرفته بود.

بهره برداری از تالاب ۲۰ هکتاری موزیرج با اعتباری بالغ بر ۲۰ میلیارد ریال

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار 
مازندران تاکید کرد:

بهره گیری از ظرفیت سواحل 
موجب رونق اقتصادی استان 

رازجویان: استفاده از ظرفیت سواحل مازندران 
در راستای توسعه اســتان یکی از برنامه های مهم 
و در دستور کار است / گردشــگری دریایی و اسکله 
های تفریحی گردشگری در سواحل که با پیگیری 
و حمایت استاندار در حال انجام است، می تواند باعث 

توسعه و رونق اقتصادی در استان شود.  
مهدی رازجویان، معاون هماهنگی امور عمرانی 
استاندار مازندران در جلســه کارگروه ساماندهی و 
مدیریت سواحل مازندران به پیگیری های استاندار 
جهت اخذ مجوز اسکله های گردشگری اشاره کرد 
و افزود: احداث اسکله های گردشگری و بهره گیری 
از ظرفیت ســواحل باعث رونق اقتصادی در استان 

می شود.
وی با تاکید بر راه اندازی و توســعه گردشــگری 
دریایــی در مازنــدران، اظهــار داشــت: حضور 
سرمایه گذاران توانمند بخش خصوصی در راستای 

استفاده از ظرفیت دریا و سواحل ضروری است.
رازجویــان تصریح کــرد: با برنامه ریــزی بهتر 
می توان از بنادر اســتان به صورت بهتری استفاده 

نمود.
وی با اشــاره به ضرورت آزادســازی ســواحل 
در اســتان مازندران، اظهار داشــت: انتظار می رود 
صدور مجوز احداث اسکله های تفریحی برای تمام 

شهرستان های ساحلی مازندران انجام شود.
وی ادامــه داد: در حال حاضــر از دریا تنها فقط 
صید ماهیان انجام می شود در صورتیکه گردشگری 
دریایی و اســکله های تفریحی گردشــگری که با 
حمایت و پیگیری اســتاندار در حال انجام اســت، 
می تواند باعث توســعه و رونق اقتصادی در استان 

شود.

در راستای حمایت های عباس رجبی از 
ورزش زورخانه ای انجام شد :

تقدیر هیات ورزش های زورخانه ای و 
کشتی پهلوانی استان از شهردار ساری

به مناسبت بزرگداشــت هفته پهلوانی ، از سوی 
هیات ورزش هــای زورخانه ای و کشــتی پهلوانی 
استان، شال پهلوانی به عباس رجبی شهردار ساری 
اهدا شــد به مناسبت بزرگداشــت هفته پهلوانی ، 
حسین دلیری معاون ورزش های همگانی اداره کل 
ورزش و جوانان مازندران، روح الله طور سوادکوهی 
رییــس هیات ورزش هــای زورخانه ای وکشــتی 
پهلوانی اســتان، دانشــور قهرمان پیشکســوتان 
پاورلیفتینگ جهان، عبدالله شیرزادی پیشکسوت 
و نام آور ورزش باســتانی، احمد داداشی قهرمان و 
پیشکســوت ورزش باستانی در کشــور و سرهنگ 
نادری از ســپاه کربلای مازندران با حضور در دفتر 
شهردار ساری با عباس رجبی دیدار و شال پهلوانی 
را از ســوی هیات ورزش های زورخانه ای و کشتی 
پهلوانی مازندران به وی اهدا کردنــد.در این دیدار 
، عباس رجبی شــهردار ســاری ضمن قدردانی از 
زحمات و نام آوری های پهلوانان اســتان و خصوصاً 
ســاری در رشــته ورزش های زورخانه ای و کشتی 
پهلوانی،  تاکید کرد: شــهرداری ســاری همکاری 
لازم را جهــت احداث »خانه باســتانی »که در خور 
شان ورزشکاران و پهلوانان این رشته ورزشی باشد، 

خواهد داشت.

فرصت تمام شد، قبوض برق را 
پرداخت کنید

مدیر دفتر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی 
برق گلســتان گفت :با شــیوع ویروس کرونا و به 
منظور همکاري با مشترکان خانگي و تجاري، قرار 
شد تا پایان اردیبهشت ماه براي پرداخت قبوض 
فرصت داده شود که عملا با پایان یافتن اردیبهشت 
ماه این فرصت به پایان رسید و مشترکان موظف 
به پرداخت قبوض خود هستند.رحمت قره خاني 
گفت: مشترکان خانگي و تجاري که توان پرداخت 
قبوض انرژي مصرفي خود را نداشتند در این زمان 
نیز برق هیچ کدام از این مشترکان قطع نشد. وي 
افزود: به منظور اســتمرار خدمــات مطلوب در 
تابستان از تمام مشترکان تقاضا داریم که نسبت 
به پرداخت قبوض برق خود اقدام کنند.وي ضمن 
تشکر از مشترکاني که اقدام به پرداخت قبض برق 
خود کرده اند، گفت: انشاله پرداخت قبوض به روال 
عادي برگردد.مدیر دفتر روابط عمومي شــرکت 
توزیع نیروي برق گلستان با اشاره به روند گرم شدن 
دما هوا و افزایش استفاده از کولرهاي گازي گفت: 
مشــترکان مي توانند با تنظیم درجه کولرهاي 
گازي از هزینه برق خود را کاهش دهند.قره خاني با 
اشاره به اینکه این صنعت، چون متکي به این منابع 
است تحت فشار قرار مي گیرد.گفت: پس از شیوع 
ویروس کرونا جزو دســتگاه هایي بودیم که قبل 
از اینکه از ما خواسته شــود، اعلام شد مشترکاني 
که براي پرداخت قبوض مشــکل دارنــد تا پایان 
اردیبهشت ۹۹ براي پرداخت آن مهلت دارند، اما 
درخواست ما این است کساني که مشکل ندارند، 

قبوض را پرداخت کنند.

مسئول حوزه فنی مهندسی:
٨۰ پروژه عمرانی سرپوشیده و 

روباز استان در دست احداث است 
فیض الهی  مسئول حوزه فنی مهندسی اداره کل 
ورزش و جوانان اســتان ایلام گفــت : در حال حاضر 
تعداد ۸۰ پروژه عمرانی سرپوشــیده و روباز در همه 

شهرستانهای تابعه در دست احداث دارد .
وی افزود : در این بخش در دوسال گذشته نزدیک 
به صد میلیارد تومان از محل اعتبارات ملی استانی نفت 
و بیســت و هفت صدم ارزش افزوده تاکنون بخشی از 

هزینه دریافت  و مابقی فعلا تحقق نیافته است .
فیض الهی گفت :   پروژه های شاخص قابل قبولی در 
سطح کشوری و بین المللی در استان احداث گردیده 
است  که می توان به اســتادیوم پانزده هزار نفری شهر 
ایلام  ، سالن تیراندازی ایلام که استاندارد ترین سالن 
کشورمی باشد با اعتباری نزدیک به ده میلیارد تومان 
و دارای چهل خط مســابقه می باشد در بخش سلاح 

جنگی و بادی بی نظیر می باشد .
وی گفــت : خانه تکوانــدوی ایلام بــا امکانات و 
زیرساختهای مختص ورزشهای رزمی وسالن والیبال 
که همگی از توجهات نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران و دولت خدمتگزار استان میباشد ، ما بازهم برای 
توجه به ورزش استان و رقابت  با سایر استانها  نیازمند 
اعتبار برای احداث اماکن ورزشــی هستیم  . مسئول 
حوزه فنی مهندســی افــزود : اگر اعتبــارات ابلاغی 
عمرانی پروژه و زیرساخت های ورزشی مصوب سال 
۹۸ تا پایان ســال مالی به پروژه عمرانی تزریق نگردد 

شاهد تعطیلی این پروژه خواهیم بود . 

تعمیرات دوره ای کمپرسورهای تاسیسات 
تقویت فشارگازخیرگو به پایان رسید

بوشــهر- خبرنگاراقتصادپویا عملیات تعمیرات 
اساسی تاسیسات تقویت فشــارگاز خیرگو با تلاش 
کارکنان منطقه ده عملیات انتقال گاز در کوتاه ترین 

مدت انجام و به شبکه انتقال گاز کشور بازگشت.
به گزارش روابط عمومی منطقه ده عملیات انتقال 
گاز، حمید خــدری مدیرمنطقه با اشــاره به این که 
تعمیرات اساسی تاسیسات انتقال گاز دارای حساسیت 
ویژه و ریسک بالای عملیات برخوردارمی باشد، گفت: 
همکاران عملیاتی منطقه با بهره گیری تجارب فنی و 
نظارت فنی دقیق موفق به انجام تعمیرات اساسی سه 
دستگاه کمپرســورگاز تاسیســات تقویت فشار گاز 

خیرگو درمدت زمان ۱7 روز کاری شدند.
وی  با بیــان این که  تعمیرات اساســی نقش 
مهمی درجلوگیری از بروزحوادث ناخواســته 
وافزایــش قابلیت اطمینان تجهیــزات خواهد 
داشــت، افزود: درطی تعمیرات یادشده اجزای 
کمپرسورها مورد بازرسی های فنی  قرارگرفته 
و معایبی که بر اثر کارکرد و به مرور زمان بر روی 

قطعات ایجاد شده بودند برطرف گردید.
مدیرمنطقه ده عملیــات انتقــال گاز درادامه با 
اشــاره به این که پس ازانجــام فرآیندهای تعمیراتی 
کمپروسورهای یادشــده به صورت نرمال وارد شبکه 
انتقال گاز کشور شدند، توضیح داد: مهمترین مراحل 
تعمیراتی در این عملیات شــامل؛ دمونتاژ، بازرسی 
تجهیزات، بررســی قطعات داخلی، تعویض قطعات 

معیوب و مصرفی می باشد.

مدیر عامل گاز گیلان تاکید کرد:
لزوم توجه بیشتر به موضوع 

آموزش و اشاعه فرهنگ مصرف 
بهینه و ایمن گاز طبیعی

در اردیبهشت امسال بیش از 4 هزار و دویست 
مشــترک به جمع مشــترکین گاز طبیعی در 

گیلان افزوده شده است. 
به گزارش روابط عمومی گاز گیلان حســین 
اکبر مدیرعامل شــرکت گاز اســتان گیلان از 
جذب 4 هزار و دویست و سی مشترک جدید در 
اردیبهشت امســال خبر داد و گفت: این تعداد 
نسبت به مدت مشــابه سال گذشــته بیش از 
6۸ درصد رشد داشته است.مدیرعامل شرکت 
گاز استان گیلان با اعلام این خبر اظهار داشت: 
با جذب این تعداد مشــترکین جدید، مجموع 
مشــترکین گاز طبیعی در گیلان به بالای یک 
میلیون و یکصد هزار مشــترک رســیده است.

مهندس اکبر اظهار داشــت: خوشــبختانه با 
گازرسانی گســترده به اقصی نقاط استان، همه 
شهرها و دو هزار و ۳5 روستای استان برخوردار 
از گاز می باشــند و متوســط بهــره مندی گاز 
مشــترکین گیلانی به بالای ۹۸ درصد رسیده 
است.وی با اشاره به افزایش تعداد مشترکین گاز 
طبیعی بر لزوم توجه بیشتر به موضوع آموزش و 
اشاعه فرهنگ مصرف بهینه و ایمن گاز طبیعی 
تاکید کــرد و گفت: این شــرکت بــا همکاری 
نهادهای مختلف نظیر استانداری، صدا و سیما 
و همچنین ارتباط مســتمر با اصحاب محترم 
رســانه تمام تلاش خود را در جهــت نهادینه 
کردن فرهنگ مصرف گاز به کار بســته اســت.

مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان در خاتمه از 
همه مشترکین گاز درخواست نمود تا با رعایت 
نکات ایمنی، شرکت گاز را در زمینه ارائه خدمات 

هرچه بهتر یاری نمایند

عضو هیات رئیسه و رئیس کمیسیون فناوری، اطلاعات، ارتباطات 
و اقتصاد رسانه اتاق بازرگانی فارس گفت: پنج اولویت را برای پیشبرد 
صادرات نرم افزار اســتان فارس پیش بینی کرده و دنبال می کنیم تا 
هر چه ســریع تر محصولات فناوری، اطلاعات و ارتباطات استان را به 

بازارهای جهانی نزدیک کنیم.
یلدا راهدار در جلســه فوق العاده کمیســیون فناوری، اطلاعات، 
ارتباطات و اقتصاد رســانه این اتاق در موضوع تسهیل فرآیند اجرایی 
صادرات نرم افزار اســتان فارس که به صورت برخــط )آنلاین( برگزار 
شد، بیان کرد: فضای کسب و کار در حوزه فناوری، اطلاعات و ارتباطات 
استان دارای پتانسیل های بالایی دارد که برای تحقق اهداف این بخش 

نیاز به همگرایی و همدلی تمام فعالان اسن بخش داریم.
وی با تاکید بر تمرکز امسال ما بر صادرات محصولات حوزه فناوری، 
اطلاعات و ارتباطات استان افزود: ظرفیت های خوبی در بخش عرضه 
شامل تولیدکنندگان محتوا و در بخش تقاضا بازارهای خارج از کشور 
برای صادرات محصولات حوزه نرم افزار اســتان وجــود دارد که برای 
تحقق این مهم به دنبال ایجاد مسیرهای مشخص و سالم برای صادرات 
این محصولات استان هستیم.راهدار اظهارداشت: بر اساس رایزنی های 
انجام شــده در حوزه صادرات نرم افزار چند اقدام اساسی برای هموار 

شدن مسیر صادرات محصولات فاوای استان مشخص شده که این گام 
های اساســی را با همکاری فعالان اقتصادی حوزه فناوری، اطلاعات و 
ارتباطات استان تا حصول نتیجه دنبال می کنیم.عضو هیات رئیسه اتاق 
بازرگانی فارس اضافه کرد: نخستین اقدام ما تهیه لیست شرکت های 
فعال در حوزه تولید محتوا و نرم افزار در اســتان است که در این زمینه 
تلاش هایی از سال گذشته انجام شــده اما تا شناسایی کامل فعالان و 
بازیگران حوزه فاوای استان فاصله داریم.وی با اعلام فراخوان شناسایی 
فعالان حوزه فناوری، اطلاعات و ارتباطات استان ادامه داد: تمام افراد و 
فعالان در حوزه تولید نرم افزار و تولید محتوا و نرم افزار در استان به اتاق 
بازرگانی فارس مراجعه و مشخصات خود را به دبیر کمیسیون فناوری، 
اطلاعات، ارتباطات و اقتصاد رسانه اعلام کنند تا بتوانیم از پتانسیل ها 
بهره برداری مناسب کنیم.راهدار،  گام دیگر در حوزه صادرات نرم افزار 
استان را شناسایی شرکت هایی که سابقه صادرات نرم افزار، همکاری 
با نیروی کار غیر ایرانی و یا دفتر کار خارج از کشــور دارند، در ســطح 
استان را عنوان کرد و از شــرکت های فعال و دارای سابقه در این زمینه 
درخواست کرد مشــخصات خود را به اتاق بازرگانی فارس ارائه دهند.

وی اولویت های دیگر این بخش را شناســایی دقیق زیر ساخت های 
استان در حوزه فناوری و اطلاعات و بررسی تشکیل زنجیره صادراتی 
در اســتان، مشــخص کردن مراکز فناوری - پارک ها و پردیس های 
اســتان در حوزه نرم افزار، و تهیه بانک اطلاعاتــی از نیروی کار فعال و 
آماده به کار در حوزه نرم افزار در ســطح استان اعلام کرد.راهدار با بیان 

اینکه ورود به بازارهای صادراتی مقوله ای پیچیــده و نیازمند برنامه 
ریزی دقیق اســت عنوان داشــت: انجام پروژه هایی در حوزه تولید 
محتوا به صورت ســفارش از سوی کشــورهای هدف تعداد زیادی از 
نیروی کار با دستمزدهای دلاری را فعال می کند که در حوزه صادرات 
نرم افزار تنها هدف ما شرکت ها و اســتارتاپ ها نیست و می توانیم از 
نیروی های فارغ التحصیل نیز استفاده کرد.وی تصریح کرد: شناسایی 
تصویر واضحی از هر یک از این بخش ها و دسترســی سریع تر به این 5 
اولویت ما را بر آن می دارد که اســتراتژی و روش های حرکت صادرات 
نرم افزار و بازارهای متناسب با پتانسیل های استان را تعریف و عملیاتی 
کنیم.در ادامه این جلسه مهرداد سهرابی مدیر کل فناوری اطلاعات و 
ارتباطات اســتان فارس نیز گفت: با توج به پتانسیل های بسیار خوب 
و به روز فارس در حوزه نرم افزار، ما در ایــن اداره کل آماده همکاری در 
حوزه تسهیل و گسترش صادرات محصولات حوزه فناوری، اطلاعات 
و ارتباطات استان هستیم.وی افزود: همچنین این اداره کل بسته های 
حمایتی و مشاوره ای در حوزه صادرات نرم افزار در استان را آماده و در 
اختیار فعالان این بخش در استان قرار خواهد داد.سهرابی اظهارداشت: 
این درحالی اســت که اقداماتی در حوزه صادرات نرم افزار در برخی از 
کشورها از جمله افغانستان و ارمنســتان در وزارت فناوری و اطلاعات 
در حال انجام است که تلاش می کنیم نشست هایی را با هدف تسهیل 
و ارائه راهکار در حوزه صادرات مصولات نرم افزار استان با وزارتخانه در 

استان برگزار خواهیم کرد

 پنج اولویت صادرات نرم افزار استان اعلام شد

  فراخوان اتاق بازرگانی فارس برای فعالان 

حوزه فناوری، اطلاعات و ارتباطات 
خبر خبر

پنجمین  دوره انتخابات مجامــع جمعیت هلال 
احمر در شعب استان سیســتان و بلوچستان برگزار 
شــد.به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر 
سیستان وبلوچســتان ؛ رسول راشــکی مدیرعامل 
جمعیت  هلال احمر استان از برگزاری پنجمین دوره 
انتخابات مجامع جمعیت هلال احمر با استقبال پرشور 
داوطلبان ، امدادگران و جوانان فعال و با هدف نهادینه 
سازی مشارکت اعضا و داوطلبان فعال خبر داد.رسول 

راشکی گفت : این انتخابات همزمان با سراسر کشــور در ۱4 حوزه انتخابی اصلی و ۸ حوزه انتخابی فرعی  با 
شرکت ۱۳۲ کاندید شورای  اجرایی و بازرسی برگزار گردید  که در این انتخابات 56 نفر از کاندیدها به عنوان 
اعضای شورای اجرایی شهرستانها و ۱4 نفر بازرسین شورای اجرایی هســتند که با رای اکثریت آرا توسط 
امدادگران ، داوطلبان و جوانان انتخاب شدند.وی اضافه نمود : به استناد ماده ۲4 دستورالعمل اجرایی برای 
هر  5۰۰نفر عضو مجمع دارای حق رای یک صندوق رای پیش بینی شده است که در این استان ۳۳ صندوق 
اصلی و ۱4 صندوق فرعی در ۱4 شعبه و هشت حوزه انتخابی فرعی  در نظر گرفته شد.همچنین مدیرعامل 
جمعیت هلال احمر استان در خصوص شرایط رای دهندگان در این انتخابات عنوان کرد : تابعیت جمهوری 
اسلامی ایران، حداقل سن ۱۸ سال تمام و دارا بودن حداقل 6 ماه سابقه عضویت یا داوطلبی فعال در جمعیت 
هلال احمر شرایط انتخاب کنندگان پنجمین دوره انتخابات مجامع این جمعیت است.وی تاکید کرد: هلال 
احمر یک نهاد داوطلب محور محسوب می شود که داوطلبان در تصمیم گیری ها و عملکرد آن نقش اساسی 
دارند و مجامع هلال احمر بستری مهم  و فرصتی برای ایفای نقش تصمیم ساز اعضا و داوطلبان در جمعیت 
هلال احمر است.راشکی خاطر نشان کرد: جمعیت هلال احمر در همه فعالیت های اجتماعی و امدادی در 
خدمت مردم بوده و فعالیت های ارزشمندی که این جمعیت دارد به طور قطع  مورد توجه مردم است و همواره 

مردم حامی، پشتیبان و مشوق فعالان هلال احمر هستند.

جلســه ســتاد خرید گنــدم در ســال زراعی 
جاری رو ز ســه شــنبه ۱۳ خــرداد ماه بــا حضور 
فرماندارشهرســتان،معاون فرمانداری،نمایندگان 
دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری،مدیر مالی 
اداره کل غله و بازرگانی استان ، مدیر جهاد کشاورزی 
و رییس اداره صمت در محل فرمانداری شهرستان 

آشتیان بر گزار شد 
. در ابتدای این نشســت مدیر جهاد کشــاورزی 

شهرستان آشتیان با تســلیت ایانم ارتحال ملکوتی امام خمینی )ره( ضمن تشکر از حضور اعضا گفت: 
در سال زراعی جدید بیش از ۲۸ هزار هکتار ازاراضی شهرســتان زیر کشت گندم دیم قرار دارد و به لطف 
خداوند انتظار سال پر محصولی را انتظار داریم. وی با اشــاره به نظارت های مستمر و کارشناسی های و 
اقدامات فنی و ترویجی از شروع سال زراعی از جمله اجرای طرح ارتقای امنیت غذایی ، پایش های آفات 
و بیماری های مزارع به خصوص سن غلات که گامی موثر در راستای جهش تولید خواهد بود پیش بینی 
تولید بیش از ۳۰هزار تن گندم را خواهیم داشــت. همچنین با توجه به افزایش نرخ خرید نسبت به سال 
گذشته استقبال کشــاورزان از تحویل محصول خود به مراکز خرید را خواهیم داشت. در ادامه فرماندار 
شهرستان آشتیان ضمن تقدیر از فعالیت های انجام شده بخش کشاورزی همت کلیه دست اندر کاران 
بخش تولید و خرید را به تســهیل در امر خرید و ذخیره ســازی محصول اســتراتژیک گندم در سیلوی 
شهرستان را خواستار شد . مهندس جهان میرزایی اضافه کرد شهرستان به جهت فعالیت های زراعی و دام 
وطیور پتانسیل خوبی داشته و بایستی بهره برداری مناسب با توسعه کشاورزی نوین جز اهداف و سیاست 
های کاری مجموعه باشد . در این جلسه از بر گزیدگان جشنواره ملی زنجیره گندم ،آرد، نان آقایان عارف 
بهمنی به عنوان سیلودار برتر و محمود شاکری به عنوان کشاورزپیشرو در تولیدو تحویل محصول گندم به 

مراکز خرید دولتی تقدیر شد.

 برگزاری پنجمین دوره انتخابات مجامع هلال احمر
 درسیستان و بلوچستان

 جلسه ستاد خرید گندم در سال زراعی جاری 
در شهرستان آشتیان بر گزار شد 

مدیرکل آموزش و پرورش استان مرکزی:
امتحانات نهایی پایه نهم و دوازدهم به صورت حضوری برگزار می شود
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گوناگون

 نگاهی به فیلم »مهمانخانه ماه  نو«
 تصویری از یک ابهام

فیلم »مهمانخانۀ ماه نو« محصول ایران و ژاپن و چهارمین اثر سینمایی که پس از شیوع کرونا 
در شبکه  ویدئوی درخواستی )VOD( نمایش داده شد، به دلیل خلا در فیلمنامه و بازی های 
متوسط رو به ضعیف بیشتر بر ابهامات می افزاید و مخاطب به سختی می توان داستان را دنبال 

کند.
شیوع کرونا، قرنطینۀ  خانگی، اعمال طرح فاصله گذاری اجتماعی و کاهش تعاملات اجتماعی 
شرایطی را ایجاد کرد که شــاید جهان کمتر نمونه و تجربه ای از آن داشت. شرایطی که بسیاری 
مشاغل را به تعطیلی کشاند و البته برخی را رونق تازه ای بخشید. نمونه ای از تعطیل شدن مشاغل 
در این ایام سینماها بودند که در همان روزهای اول تعطیل شدند و این تعطیلی همچنان ادامه 
دارد؛ اما فضای مجازی که پیش از این در مورد اکران آثار سینمای ایران و جهان قدم هایی برداشته 
بود، با رویکــرد تازه ای مواجه و به عنوان فضایی مناســب در غیاب شــرایط حقیقی و تا تحقق 

بازگشت زندگی به روال سابق، با اقبال روبرو شد.
مهمانخانه ماه  نو با نام انگلیســی New Moon Hotel فیلمی به کارگردانی تاکفومی 
تسوتسویی، تهیه کنندگی جواد نوروزبیگی و شهره گلپریان و نویسندگی نغمه ثمینی، محصول 
ســال ۲۰۱۹ اســت. مهمانخانه ماه نو که برای اولین و آخرین بار اردیبهشت ۱۳۹۸ در بخش 
جلوه گاه شرق سی و هفتمین جشــنواره فیلم فجر به نمایش درآمد، بعد از فیلم های سینمایی 
خروج ساخته ابراهیم حاتمی کیا، طلا ساخته پرویز شهبازی و زیرنظر ساخته مجید صالحی، 
چهارمین فیلمی است که پس از شیوع کرونا در شبکه  وی.او.دی به اکران آنلاین درآمده است. 
این فیلم پس از رفتن مهناز افشار )بازیگر این فیلم( از کشور و به رغم تلاش تهیه کننده  اثر جواد 

نوروزبیگی برای ماه ها از اکران بازماند؛ تا این که سرانجام مجوز نمایش خانگی برای آن صادر شد.
قصه فیلم مهمانخانه ماه  نو در مورد مادری به نام نوشین با بازی مهناز افشار است که با دختر 
خود مونا با بازی لالــه مرزبان زندگی آرامی دارد، اما ســفر مردی ژاپنی به نام تاکشــی با بازی 

ماساتوشی ناگاسه به ایران زندگی آن ها را تغییر می دهد.
فیلم نامه مهمانخانۀ ماه  نو ضعف ها و گره های متعددی دارد، شاید یکی از برجسته ترین ایرادات 
آن این باشد که از بسیاری موضوعات حرف می زند یا آنان را تبدیل به جدال های بین شخصیت ها 
می سازد، اما بدون دادن دلیل و توجیهی از آنها می گذرد؛ مثلًا علت تلاش مونا برای مهاجرت به 

کانادا مشخص نیست و تا انتهای فیلم نمی دانیم این شخصیت چه هدفی از تصمیم خود دارد.
بازیگران این فیلم نیز یکی از نقاط ضعف آن محسوب می شوند؛ بازی هایی که بیننده را همراه 
نمی کند و شخصیت هایی که بودونبودشان خللی به داستان وارد نمی کند. مثلًا لاله مرزبان در 
نقش مونا دختر نوشین به  عنوان یکی از بازیگران اصلی، ضربه بدی به فیلم می زند و بازی ضعیفش 
درام داستان را محو می کند؛ اساساً برخورداری از یک چهره با زیبایی طبیعی، نقطه قوت بازیگر 
در قاب تصویر است به شرطی که قابلیت بازیگری و انتقال مفهوم را داشته باشد؛ اما در جایی که 
زیبایی انتسابی و چهره بازیگر با زیبایی اکتســابی و مهارت بازی وی همراه نیست، اثر جذابیتی 
برای دنبال کردن ندارد. بازی ضعیف مرزبان به  اضافه انگلیسی صحبت کردن وی که به کرات از 

سوی منتقدان نقد شده یکی دیگر از نقاط ضعف فیلم مهمانخانه   ماه  نو است.
بازی ضعیف دیگر این فیلم از آنِ ماساتوشی ناگاسه در نقش تاکشی یکی از بازیگران مطرح و 
قدیمی سینمای ژاپن است که برای بیننده ایرانی هم چهره ای آشنا دارد؛ بازیگری که فیلم هایی 
چون گناه نخستین، شمشیر پنهان، پترسون، درخشندگی را در کارنامه کاری دارد؛ اما در این 
فیلم نتوانسته آن  چنان که باید از عهده نقش خویش بربیاید و ابهام و تردید در چهره اش برجسته 

است.
شاید اگر این فیلم را یک کارگردان ایرانی ساخته بود، منتقدان این ضعف بازی ناگاسه )به رغم 
کارنامۀ موفق وی( را به ارتباط نگرفتن درست بازیگر و کارگردان نسبت می دادند اما درجایی که 

کارگردان هم وطن و هم زبان بازیگر است، باید این ضعف را در جای دیگری جست.
یکی دیگر از نقاط ضعف این فیلم، فیلم نامه داستان است که به دلیل تعدد خلأها هرگز شکل 
فیلم نامه منسجم با داستانی مشخص برای روایت را به خود نگرفته است. نغمه ثمینی در فیلم نامه 
فیلم یکســره به بیراهه می رود و از عناصری که می تواند یک داســتان را برای مخاطب جذاب و 

دنبال کردنی کند، دور می شود.
سارا بقایی

نقد
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 اقتصادی- اجتماعی صبح ایرانروزنامه

پنجره 

علی کاکاوند
خوب است آدم بهار به دنیا بیاید و

نهالی باشد در حیاط خانه ی تو
صبح هر جمعه سر و دستش را آب بزنی

بنشینی کنارش درد  دل کنی
خوب اســت آدم نهالی باشد در 

باغچه ی تو
و اختیار ماندن و مردنش دست تو باشد

موهــا و ناخن هایــش را با قیچی 
باغبانی کوتاه کنی

برگ هایش را بشویی
وقتی تشنه ست تو آبش بدهی

خوب است آدم یک هفته تشنگی بکشد وُ
منتظر باشد تا تو از سفر برگردی
و هر روز که از رفتنت می گذرد

او هــم رو بــه زردی و پژمردگی 
برود

شعر

ایرانِ ما؛ روستای تاریخی حیله ور
روستای صخره ای حیله ور مربوط به دوره ایلخانی و در شهرستان اسکو، استان آذربایجان شرقی واقع شده است.

بهزاد عزیزپور 

دیگه چه خبر؟
         نمایی دیده نشده از قبرستان لاکچری لواسان!

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی هوشمندسازی 
را از جمله رویکردهای این دوره وزارتخانه جهت 
تقلیل ۱۳۰ مجوز به کمترین میزان عنوان کرد 
و از ارائه ۳6 خدمــت وزارت فرهنگ به مراجعان 
بدون حضور افراد از ابتدای مهر سال جاری خبر 

داد.
صحــن علنــی مجلس شــورای اســلامی 
میزبــان ســیدعباس صالحی وزیــر فرهنگ و 
ارشاد اســلامی برای ارائه گزارش به نمایندگان 
یازدهمیــن دوره مجلــس بود. وی با اشــاره به 
فعالیت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در چند 
حوزه گفت: در حــوزه اول یعنی؛ حوزه  فرهنگ 
نهاد کتابخانه هــای عمومی به عنــوان یکی از 
نهادهای وابســته بــه وزارتخانــه فعالیت های 

متعدد و متنوعی داشته است.
عضــو کابینه یازدهــم با اشــاره فعالیت این 
نهاد اظهار داشــت: در سه ســال گذشته ۳65 
کتابخانه؛ از جمله 5 کتابخانه مرکزی ســاخته 
همچنین کتابخانه ها به باشــگاه های فرهنگی 
و اجتماعی تبدیل شــده اند، صدها نشســت و 
مسابقات کتابخوانی از جمله مسابقه کتابخوانی 
رضوی با ۲۱ میلیون شرکت کننده برگزار شده 

است.
وی ادامــه داد: نهاد کتابخانــه های عمومی 
اکنون ۳5 پروژه ناتمام دارد که ۳۳ پروژه بیش از 
۳5 درصد پیشرفت دارند و همت مجلس شورای 

اسلامی به پایان این طرح ها کمک می کند.
صالحی با اشــاره به کارکنان این نهاد گفت: 
بیش از هفت هــزار و 4۰۰ کارمنــد در این نهاد 
کار مــی کنند که حقوق ســالانه آنهــا بیش از 
4۰۰ میلیارد اســت، اگر 5۰ درصــد حقوق این 
کارمندان که به برخی یا بســیاری مجموعه ها 
پرداخت شــده بخواهد پرداخت شــود بیش از 
5۰۰ میلیــارد بودجه ســالانه این نهاد اســت؛ 
در حالیکــه بودجه کمکی دولتــی حدود ۲۰۰ 

میلیارد و نیم درصد شــهرداری ها به زحمت به 
زیر ۲۰۰ میلیارد می رسد و مجموعه آن تکافوی 

حقوق کارمندان نهاد را نمی کند.
کمک مجلس بــرای اطمینان معیشــتی به 
کارمندان نهاد تا با افزایش حقوق سالانه هزینه 
های آنها تامین شود بســیار مهم است و در این 
فضا تعامل مجلس و وزارت فرهنگ و دولت می 

تواند بسیار موثر باشد.
وزیــر فرهنگ و ارشــاد اســلامی ادامه داد: 
در بخــش فرهنگ حوزه گســترش کتابخوانی 
و اقتصاد نشــر مــورد توجه معاونــت فرهنگی 
وزارتخانه بوده اســت، اکنون ۳۰ هزار باشــگاه 
کتابخوانی و ۳۰۰ هزار عضو داریم، حدود ۲۰۰ 
میلیارد نمایشگاه کتاب تهران و نمایشگاه های 
استانی در اقتصاد نشر موثر هستند البته امسال 
شــرایط کرونایی ضربه ای به اقتصاد نشــر زد.  
حوزه مروجان کتابخوانی و یارانه های فصلی به 
کتابفروشی  ها کمک به اقتصاد نشر و کتابخوانی 

بوده است.
کسب 205 جایزه بین المللی سینمایی 

در یک سال
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی حوزه سوم 
فعالیت ایــن وزارتخانه را حوزه هنر برشــمرد 
و گفت: در این بخش معاونت هنری و ســازمان 
ســینمایی فعال هســتند و در زمینه رویدادها 
دســتاوردهای قابل توجهی از لحــاظ کمیت و 
کیفیت داریم. در شبکه شــهرهای خلاق ۲66 
شهر ثبت نام کردند تا هر شهری بتواند در یک یا 
چند رشته جایگاه قابل توجه خود را بیابد و با آن 
عنوان شناخته شود و شهرهایی که در آن رشته 
قرار می گیرند از لحاظ زیرساختی حمایت شوند 
تا جایگاه خود را از لحاظ صبغه و نما و برند هنری 

خود بیابند.
وی ادامه داد: در حوزه ســینمایی نیز شاهد 
تحولات مختلــف از لحــاظ اقتصاد ســینما و 

زیرساخت ها و حضورهای بین المللی هستیم، 
از جمله ۲۰5 جایزه بین المللــی که فیلم های 
ایرانی در ســال گذشــته کســب کرده اند. در 
مناطق محروم هم ســاخت و ساز سینمای امید 
و سینماســیارها به فضای گسترش و دسترسی 

محصولات هنری کمک می کند.
صالحــی گفــت: حــوزه چهــارم فعالیت 
وزارتخانه، حوزه رســانه و مطبوعات اســت. در 
یک سال اخیر در ادامه دســتاوردهای پیشین، 
دســتاوردهایی داریم. اکنــون ۱4 کارگروه در 
معاونت مطبوعاتی به شــکل منظــم هر هفته 
جلســات حقیقی و مجــازی دارنــد و نمایه و 
دستاورد آن را در بحث کرونا می بینیم. دبیرخانه 
اطلاع رســانی کرونا در معاونــت مطبوعاتی از 
چهار ماه قبل مستقر شــد و اصحاب رسانه در 4 
ماه اخیر در کنار خدمات اصحاب ســلامت، قرار 
گرفتند.  اینکه شرایط آرام و مناسبی را داریم به 
زیرساخت هایی برمی گردد که در کارگروه های 

۱4 گانه تهیه شده است.  
مردمی کردن امور فرهنگی و هنری

وزیر فرهنگ درباره  موضــوع فضای مجازی 
هم اظهار داشت: وزارت فرهنگ برنامه تحول در 
فضای مجازی را در 7۲ اقدام به مرکز ملی فضای 
مجازی عرضه کرده و از ســال گذشته مقدمات 

آن شروع شــده علاوه بر ۱۸ اقدام قبلی امسال 
۲۰ اقدام دیگر افزوده شده و بخش قابل توجهی 
از بودجه سال ۱۳۹۹ صرف تولید محتوای سالم 
در فضای مجازی شده است. ما به جریان مردمی 
هم توجــه داریــم در برخــی مجموعه ها مثل 
کانون های مســاجد جریان مردمی فعال است 

البته که باید تقویت شود.
وی دربــاره انتقادات بــه نحوه بازگشــایی 
مســاجد با شــیوع ویروس کرونا گفت: شــاید 
می شد با مجموعه ای مقدمات با سرعت مساجد 
را باز می کــرد، امــا احتیاط ها آن را بــه تعویق 
انداخت البته که باز هم بازگشــایی مســاجد و 
بقای متبرک جزو گام های نخست بوده و شاهد 

حضور مردم در اماکن مقدس مذهبی هستیم.
رئیس مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: 
نکته بعدی بحث طولانی شدن تعطیلی مساجد 
و اماکن متبرکه در دوران کرونــا بود که عده ای 
معتقدند بــا رعایــت پروتکل های بهداشــتی 
می شد زودتر از این، این اماکن را بازگشایی کرد 
و انتظار می رفت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و ســازمان تبلیغات اســلامی بهتر از این در این 
حوزه عمل کنند. نکته  بعد بحث تعیین و تکلیف 
محتوای فضای مجــازی، جمعیــت خانواده و 

سبک زندگی است.

وزیر فرهنگ خبر داد:

36خدمت وزارت فرهنگ از پنجره واحد ارائه می شود

داســتان  مجموعــه 
»آن قدر خوب که نمی تواند 
واقعــی باشــد« کــه در 
برگیرنده آثار نویســندگان 

برگزیده جایزه ادبی اُ.هنری در ســال ۲۰۱7 میلادی است 
تلاش می کند تا در قامت ۱7 داســتان کوتاه، اســتحاله 
انسان مدرن در پس فراموشی هویت حقیقی خود زیر سایه 
سنگین زندگی صنعتی،  ماشینی و دیجیتالی شده امروز را به 

نقد و چالش بکشد.
۱۰۲ سال پیش انجمن علوم و هنر ایالات متحده امریکا 
جایزه ادبی را در حوزه تقدیر از نویســندگان داستان کوتاه 
با نام یکی از بزرگ ترین نویســندگان داستان کوتاه جهان، 
ویلیام ســیدنی پورتر که با نام مستعار اُ.هنری شناخته می 

شود، راه اندازی کرد.
اتفاقی که برای نخســتین بار فارغ از حیطه رمان و نوول 
- رمان کوتاه - به عنوان اصلی تریــن جریان های ادبی قرن 
بیســتم به شــیوه ای متفاوت برای تقدیر از نویسندگانی 
پرداخت که این بار قلم شان را بر قالب جهان ادبیات داستان 

کوتاه متمرکز کرده اند.

آن قدر خوب که 
نم تواند واقعی باشد

معرفی کتاب

رییس جمهوری: 
 دولت به عهد خود در مبارزه 

با فقر مطلق پایبند است
صفحه2

وزیر کشور:
روند باروری و سنی جمعیت کشور 

مطلوب نیست
صفحه4

وزیر راه و شهرسازی: 
۱۲ پروژه آزادراهی و ریلی در بازار 

بورس عرضه می شود
صفحه3

سخنگوی دولت: 
 دولت با تمام توان 

برای اداره کشور ایستاده است
صفحه 2

رییس کمیته مستندسازی مقابله با 
کرونا عنوان کرد

همکاری مناسب وزارت خارجه 

 اقتصادی- اجتماعی صبح ایرانروزنامه
دو شنبه  19 خرداد 1399   16 شوال 1441   8 جون 2020  سال شانزدهم  8 صفحه   2000 تومان

اقتصاد پویا از اخاذی تا خفت گیری  گزارش میدهد 

زورگیری های خیابانی
در نخستین جلسه دادگاه اکبر طبری مطرح شد؛

عدالت ؛قابل اغماض و معامله نیست
زاگرس را سوءمدیریت سوزاند

صفحه 2

صفحه6

مدیر پیشین دیسپچینگ شرکت ملی گاز
 ایران شرایط 

فورس ماژور ترکیه را نپذیرفت
مدیر پیشین دیسپچینگ شرکت ملی گاز با تأکید بر 
این که ترکیه تاکنون بر قرارداد خود بــا ایران پایبند بوده 

است، دلایل تأخیر این کشور در...

3961

صفحه 2

رییس کانون بانک های خصوصی:
 نرخ سود بانکی 

حتما کاهش می یابد 
رییس کانــون بانک ها و موسســات اعتباری خصوصی 
گفـــت: برای مثال در حال حاضر که نرخ ســود در بازار بین 

بانکی تعدیل شده، اثر مثبتی بر... صفحه 3

صفحه 4

صفحه 2

برخی افراد هســتند که حاضرند برای پول گرفتن دســت به هر کاری بزنند، به 
خصوص افراد ولگرد و معتادان که چیزی برای از دست دادن ندارند.

یکی از شیوه های جدیدی که در سال های اخیر برای اخاذی کردن این افراد به کار 
برده می شود، ایجاد تصادف ساختگی است. در این مدت با اینکه مردم ساهد افزایش 
دزدی ها  و اخاذی ها هســتند معاون اجتماعی از کم شدن تصادفات ساختگی می 

گوید حتی در برخی از ن تصادفات شاهد خفت گیری رانندگان نیز هستیم.

ســرهنگ عین الله جهانی از کاهش تصادف های صوری و ســاختگی در سطح 
کشور خبر داد.در ماده ۶۱ قانون بیمه اجباری بیمه سال ۹۵ به این مطلب اشاره شده 
است که اگر افراد با انجام اعمال متقلبانه مانند صحنه سازی صوری تصادفات و ایجاد 
خسارت عمدی به خودرو از بیمه، خسارت دریافت کنند جرم محسوب می شود و 
فرد مجرم به حبس تعزیری درجه ۶ و جزای نقدی معــادل دو برابر وجوه دریافتی 

محکوم خواهد شد. ...

یادداشت    روز 

نوذر شفیعی
در روزهای اخیر ایــالات متحده پایان تمدید 
همکاری هــای هســته ای ایران را اعــام و دو 

دانشمند هسته ای کشورمان را نیز تحریم کرد.
سیاســت کلی دونالد ترامپ فشار حداکثری 
بر ایران است. این فشار حداکثری به شکل های 
مختلف نمود پیدا کرده و هــدف اصلی آن وادار 
کردن ایران به مذاکره با ایالات متحده آمریکا به 

دو دلیل عمده است:
۱ - تحمیل شــرایط و خواســته های ایالات 

متحده آمریکا به جمهوری اسامی ایران
2 - اســتفاده از این فرصت به عنوان یک برگ 

برنده در انتخابات ریاست جمهوری 2020
کارزار فشــار حداکثری ایالات متحده آمریکا 
جنبه های مختلفی را نیز در بر گرفته که شامل 
فشــار اقتصادی، سیاســی، فرهنگی، نظامی و 
حتی امنیتی بوده اســت. ترامپ معتقد اســت 
که فشارهای گذشــته حتی اگر جوابگو هم بوده 
باشد، آن پاســخی نیســت که وی از آن انتظار 
داشته اســت. از همین رو او تاش خواهد کرد تا 
با عناوین جدید فشــارهای تازه ای را علیه ایران 

وارد کند.
عدم تمدید همکاری های هســته ای ســایر 
کشورها با ایران، بهانه ای است که مانند شمشیر 
دولبه ایران و متحدانش را هــدف قرار می دهد. 
در همین حال ممکن است تحریم هایی را علیه 
چین و روســیه اعمال کند و بــا وادار کردن آنها 
برای عدم همکاری بــا ایران به نوعــی ایران را 

تحت فشار قرار دهد.
ترامپ در صدد آن اســت تا پرونده ایران را تا 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا به پیش ببرد. 
در این مسیر اگر وی بتواند ایران را به میز مذاکره 
بکشــاند چنین وضعیتــی برایش بــرگ برنده 
محسوب می شــود. در صورت عدم موفقیت در 
این راه او به افکار عمومی آمریکا القا خواهد کرد 
که کشورش بر تداوم کارزار فشار حداکثری علیه 
ایران تاکید دارد. به هر صورت ترامپ می خواهد 
در موضوع ایران چه در وجه ســلبی و یا ایجابی 
در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا استفاده 
کند. بنابراین به نظر می رسد خط فکری و فعل و 
انفعالاتی که در طول دوره اول ریاست جمهوری 

او صورت گرفته از همین منطق پیروی کند.
در این بین سیاســت های چین و روســیه را 
نیز باید مدنظر داشــت. این دو کشور معمولا از 
ایران به عنوان یک کارت در دیپلماسی با ایالات 
متحده آمریکا اســتفاده می کننــد. البته باید 

وضعیت روابط ایالات متحده آمریکا با روســیه 
و چین را نیز تحلیل و بررســی کرد. در خصوص 
چین شاید این وضعیت وجود داشته باشد؛ چرا 
که پکن با واشــنگتن درگیر بوده و ممکن است 
با یک انعطاف و یا همــکاری با آمریکا علیه ایران 
بتواند بخشی از فشــارها علیه خود را بکاهد. اما 
در خصوص روســیه موضوع کمی متفاوت بوده 
و خیلی با ایالات متحده آمریکا درگیر نیســت و 
ممکن است مواضع سرســختانه تری را نسبت 
به آمریکا در قبال ایران بگیــرد. به طور کلی اگر 
چین و روسیه همکاری با ایالات متحده آمریکا 
را برگزینند، به شــدت به اعتبار استراتژیک آنها 
در جهان لطمه خواهد خورد. چرا که اقدام ایالات 
متحده آمریکا غیرقانونی اســت و هیچ قطعنامه 
ای از ســازمان ملل را به همراه خود ندارد. ضمن 
اینکه از وجاهت حقوق بین المللی نیز برخوردار 
نیست. در صورت پشت کردن روسیه و چین به 
ایران کشــورهای دیگر نیز اعتماد خود را نسبت 
به این دو کشور از دست خواهند داد و دیگر نمی 
تواند روی پشتیبانی این دو حســابی باز کنند. 
در مجموع عواملی که چین و روســیه را به عدم 
همکاری با ایالات متحده آمریــکا وادار کند به 
مراتب بیش از عناصر و عواملی اســت که آنها را 

وادار به همکاری با ایالات متحده آمریکا کند.
تصمیمات و راهبرد ایران نیــز در این زمینه 
از اهمیت بسزایی برخوردار اســت. باید در نظر 
داشت که سیاست خارجی آن چیزی است که در 
عمل اتفاق می افتد و نــه آن چیزی که در حرف 
مطرح می شود. جمهوری اسامی ایران در این 
راســتا در یک موضع عکس العملی برجام را رها 
کرده اســت و نیازی به مطرح کردن این موضوع 
که ایران از این توافق خارج شــده نیســت. عدم 
وجود دستاورد در برجام ســبب شد تا ایران نیز 
تعهداتــش را اجرایی نکند. در ایــن برهه نیز در 
صورت عــدم تمدید همکاری های هســته ای 
ایران به هیچ عنوان از برجام خارج نخواهد شــد. 
وقتی ایران برجام را اجرا نمی کند لزومی به اعام 
خروج از آن نیســت. خروج از این توافق بهانه ای 
به دســت آمریکا و اروپا خواهــد داد تا آنها طی 
اقدامی و بر اساس دکترین ماشه تحریم ها علیه 
ایران را برگردانند. ضمن اینکه باید توجه داشت 

که آمریکا نیز به دنبال همین مساله است.
به عنوان جمع بنــدی باید گفت کــه ایران 
ممکن است چندین استراتژی در قبال آمریکا را 
به پیش ببرد بدون اینکه لازم باشد اعام کند که 

از برجام خارج می شود.

نشست شب گذشته شورای عالی کار با دو مصوبه مهم پایان یافت؛ مصوبه 
افزایش 200 هزار تومانی حق مســکن کارگران و مصوبه افزایش ۵ درصدی 

حداقل دستمزد سال ۱۳۹۹ که پایه حقوق کارگران را تغییر داد.
اگر چه افزایش 200 هزار تومانی حق مسکن کارگران در شورای عالی کار در 
دویست و نود و دومین نشست شورای عالی کار به تصویب رسید اما مهمترین 
مصوبه شب گذشته شــورا افزایش ۵ درصدی حداقل دســتمزد سال ۱۳۹۹ 

کارگران بود که باعث شد پایه حقوق کارگران تغییر کند.
در ادامه نشست اعضای شورای عالی کار کاهش ۷۵ هزار تومانی پایه سنواتی 
کارگران را پذیرفتند و مقرر شد به ازای آن ۵ درصد به حداقل حقوق کارگران در 

سال ۱۳۹۹ افزوده شود.
با این مصوبه اگر چه افزایش سنواتی کارگران ۷۵ هزار تومان کاهش یافت 
اما در مقابل حداقل دستمزد کارگران از 2۱ درصد به 2۶ درصد افزایش یافت و 
روی پایه حقوق اعمال شد؛ پایه سنوات کارگران قرارداد موقت و دائم مشمول 
قانون کار با بیش از یک سال ســابقه کار در مصوبه بیستم فروردین ماه شورای 
عالی کار، ۱۷۵ هزار تومان تعیین شده بود که اکنون به ۱00 هزار تومان کاهش 

پیدا کرد.
وزیر کار در خاتمه جلسه شورای عالی کار اعام کرد که تصمیم افزایش 200 
هزار تومانی حق مسکن کارگران با حضور سرپرســت وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، نماینده وزیر امور اقتصادی و دارایی، رئیس ســازمان ملی استاندارد و 
نمایندگان تشکلهای کارگری و کارفرمایی اتخاذ شد و این مصوبه برای اجرایی 

شدن باید به هیات وزیران ارسال شود.
به گفته شریعتمداری، عاوه بر افزایش حق مسکن کارگران، در این جلسه 
برای اصاح حق سنوات کارگران تصمیم گیری و مقرر شد تا مبلغ ۷۸ هزار تومان 

به حداقل مزد کارگران اضافه شود.
وی ابراز امیدواری کرد: نتایج این دو تصمیم در شــورای عالی کار، در سال 

جهش تولید به ایجاد شرایط مطلوب کار و تولید در کشور کمک کند.
افزایش 200 هزار تومانی کمک هزینه مسکن کارگران و افزایش ۵ درصدی 
حداقل دستمزد در حالی به تصویب اعضای شورای عالی کار رسید که پیش از 
این نمایندگان کارگری اعام کرده بودند که افزایش ۱00 تا 200 هزار تومانی 
حق مسکن دردی از هزینه های مسکن و اجاره بهای کارگران دوا نمی کند و به 
آن فکر نمی کنند اما اگر پیشنهاد مناسبی در جلسه شورا ارائه شود، افزایش حق 

مسکن را می پذیرند.
با توجه به آنکه حق مسکن تنها آیتم بسته مزدی کارگران است که برای اجرا 
به تصویب هیات وزیران نیاز دارد چنانچــه این مصوبه از تصویب هیات وزیران 
بگذرد حتی اگر طی چند ماه آینده در دستور کار قرار گیرد و مشمول مرور زمان 
شود،  از فروردین ماه امســال در فیش حقوقی کارگران اعمال و معوقات آن به 

کارگران پرداخت خواهد شد.
پیش از این نمایندگان کارفرمایان در شــورای عالی کار نسبت به تشکیل 
جلسه شــورای عالی کار واکنش نشــان داده و هرگونه افزایش مجدد حقوق 
و دســتمزد کارگران در شــرایط حاضر اقتصاد را به صاح ندانسته بودند. به 
اعتقاد آنها اگرچه افزایش حداقل دستمزد کارگران در سال جاری، 2۱ درصد 
تصویب شده اما حداقل ۳۴ درصد افزایش در حقوق و دستمزد کارگران صورت 
گرفته است. با این حال به دولت پیشنهاد کرده اند که برای کارگران و قشرهای 
آسیب پذیر جامعه کمکهای نقدی و غیر نقدی در نظر بگیرد تا هم فشار زندگی 
بر کارگران کمتر شود و هم بنگاهها و واحدهای کوچک و متوسط قادر به ادامه 

حیات و حفظ اشتغال موجود باشند.

افزایش حداقل دستمزد کارگران ۲۶ درصد شد

 پوشاک آزاد
 در مناطق آزاد

فقر در طولانی مدت قدرت 
خلق فرهنگی را دارد که مدتها 
باقی میماند و در جامعه حیات 
پیــدا میکند و خاصــی از آن 
بسیار مشــکل است.فرهنگ 
فقر، نــوع و منش زندگــی را متناســب با وضعیت 
خانوادههای فقیر و فقــرا تغییر میدهد. در حقیقت 
وقتی خانوادهای خود را بــا فقر درگیر مییابد، ناچار 
اســت نوع زندگی خودرا تا حد زیادی با شرایط فقر 
هماهنگ کند. این هماهنگی به مرور زمان به صورت 
عرف وعادت درآمده و برای حــذف یا کاهش آن در 
جامعه تاش بسیاری لازم اســت و به شدت زمان را 

میکشد.
 بدون تردید فقر و نابرابری های اقتصادی از زمرة 
مهم ترین معضات جامعه بشری است که از جایگاه 
ویژه ای در بین سایر مسائل اجتماعی برخوردار است. 
فقر از بنیادی ترین مشکات و ناهنجارترین دردهای 
زندگی انسان اســت که با وجود پیشرفت و توسعه 
گسترده در زندگی بشری، میزان آن نه تنها کاسته 
نشده بلکه بر طبق آمارهای موجود در حال افزایش 
است. مشکات فقر صرفاً منحصر به پیامدهای خود 
فقر نمی باشد، بلکه مشــکات این مساله اجتماعی 
زمانی شدت پیدا می کند که آن بسترساز انحرافات 

می گردد. 
اصلی ترین وظیفه حکومتها و دولتها از بین بردن 
فاصله طبقاتی و فراهم کردن شــرایط همسان بین 
اقشار مختلف اســت.عدم توضیع مناسب ثروت در 
جامعه باعث می شود که ســالانه تعدادی به ثرمایه 
های هنگفت برســند و تعدادی نیز اندک اندوخته 

خود را از کف بدهند.
 شــکي نیســت که ثروت ســامت را افزایش 
مي دهد زیرا افراد ثروتمند دسترســي بیشتري به 
کالاهاي افزایش دهنده ســامتي دارند ولي آن چه 
از اهمیت بیشتري برخوردار است همانا اثر سامت 
بر کاهش فقر و رشــد اقتصادي هر کشور است زیرا 
ســرمایه فرد نیازمند همان بدن وي مي باشــد و از 
دســت دادن ســامت فرد، منجر به فقــر وي و در 
نتیجه افزایش فقر در جامعه و کاهش رشد اقتصادي 
کشــور مي گردد؛ این امر در گزارش سالانه سازمان 
جهاني بهداشــت این گونه منعکس گردیده است: 
کشــورهایي که افرادي آموزش دیده و سالم دارند و 
داراي وضعیت سیاســي با ثباتي مي باشند، از رشد 

اقتصادي مناسب تري برخوردار بوده اند.
به همین علت است که در کشورهای پیشرفته 
بهداشت نقش موثری دارد چرا که انها به این نتیجه 
رسیده اند که داشتن جامعه سالم و پویا چه تاثیری 
بر آنده جامعه دارد این در حالیست که در کشور های 
عقب مانده پزشکی خود وسیله ای است برای درآمد 
های مراکــز خدمات درمانی یعنی در کشــورهایی 
مثل ما وزارت بهداشت و مراکز دیگر از بیماری مردم 
کسب درآمد می کنند چرا که سالانه میلیاردها هزینه 
بیمارستانی واردات دارو و... وارد جیب دولت می شود. 
هر چند که در دراز مدت همان در آمدها به طور غیر 

مستقیم صرف بیماران تهی دست می شود. 
بنابر این در جامعه فقیر ســامت گفتار و کردار 
و تفکر از بین مــی رود و کرامت شــهروندان در حد 
ســیر کردن شــکم نزول پیدا می کنــد. و همین 
اتفاقی کــه چندی اســت رواج یافته مثــل پدیده 
اتش زدن لاستیک های فرســوده توسط معتادان 
و شهروندانگرســنه برای بدســت اوردن سیم لای 
لاســتیکها که باعث تخریب محیط زیست والوده 
شــدن هوای جنوب تهران شده اســت بطوری که 
شورای شهر و شهرداری مدام در باره آن تصمیم می 
گیرند اما هنوز نتوانســته اند کار اجرایی بکنند. این 
همان دود آتشی است که به چشمان خود مسوولان 

می رود. 

فقر  تبعات 
حسین کریمی 
  

سرمقاله

هدف اصلی آمریکا مقابل ایران

 

نوبت اول ))آگهی مناقصه ((

شهرداری صالحیه در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی شهر صالحیه انجام پروژه ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار 
احد اشرایط واگذار نماید. 

بدینوسیله از کلیه متقاضیان واجدالشرایط دعوت می شود برای دریافت اسناد مناقصه و ارایه پیشنهاد ظرف مدت 10 روز از تاریخ درج آگهی 
نوبت دوم ه آدرس : کیلومتر 26 جاده تهران . ساوه . شهرستان بهارستان . شــهر صالحیه . ساختمان مرکزی شهرداری صالحیه و یا با شماره 

56625042-021 تماس حاصل نماید.
سپرده شرکت در مناقصه معادل 5 درصد مبلغ پیمان به صورت ضمانتنامه معنبر بانکی با فیش واریزی به حساب جاری 310005234000 نزد 

بانک ملی شعبه صالحیه کد 2601 بنام سرده شهرداری صالحیه 
شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار می باشد 

هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه خواهد بود 
در صورت انصراف برنده8 اول و دوم و سوم سپرده شرکت در مناقصه به نفع شهرداری ضبط خواهد گردید .

شرکت کنندگان در مناقصه بایستی با مراجعه به واحد درآمد شهرداری هزینه اسناد نیز واریز نمایند . 
محمد آگاهی مند - شهردار صالحیه سایر موارد در اسناد مناقصه قید گردیده است 

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه )۵ درصد پیمان(        مبلغ پیمان )ریال(                      شرح موضوعردیف 

              ۱/۵00/000/000     ۳0/000/000/000  اجرای بتن RCC خیابان سی متری فشار قوی  ۱    

 نوبت دوم
محمدعلی کشاورز از دنیا رفت

محمدعلی کشــاورز بازیگر سینما، 
تئاتــر و تلویزیون در ســن ۹۰ســالگی 

درگذشت.
محمــد طباطبایــی - مدیرعامــل 
موسسه هنرمندان پیشکسوت - ضمن 
تایید این خبر اعلام کرد: این هنرمند نیم 

ساعت قبل روز ۲5 خرداد ماه از دنیا رفت.
این هنرمند از اوایل خرداد ماه به دلیل عارضه کلیوی در بیمارستانی 
در تهران بستری شده بود.محمدعلی کشــاورز از بازیگران ماندگار و 
پیشکسوت تئاتر، ســینما و تلویزیون ایران در ۲6 فروردین ۱۳۰۹ در 
اصفهان متولد شد. این هنرمند که دارای نشان درجه یک فرهنگ و هنر 
است، در سینما، تئاتر و تلویزیون بارها در نقش ها و ژانرهای گوناگون 
حضور داشــته اســت.او در بازیگری، همراهِ علی نصیریــان، زنده یاد 
جمشید مشایخی، داود رشــیدی و عزت الله انتظامی پنج بازیگر مرد 
ماندگار تاریخ تئاتر و سینما و تلویزیون ایران به شمار می آیند.کشاورز 
تاکنون در حدود 5۰ فیلم ســینمایی، بیش از ۳۰ سریال تلویزیونی 
و چندین تئاتر و تله تئاتر ایفای نقش کرده اســت.از آثار ماندگار او، به 
مجموعه های تلویزیونی دایی جان ناپلئون، آتش بدون دود، هزاردستان 
)در نقش شعبان استخوانی(، ســربداران )در نقش خواجه قشیری(، 
افسانه سلطان و شبان )در نقش خوابگزار اعظم(، پدرسالار و گرگ ها 
می توان اشــاره کرد.این هنرمند ایفاگر نقش های ماندگاری در تاریخ 
سینما بوده است که از جمله آنها فیلم های »خشــت و آینه«، »آقای 
هالو«، »رگبار«، »صادق کرده«، »شــطرنج بــاد«، »کمال الملک«، 
»مردی که موش شــد«، »کفش های میرزا نــوروز«، »مادر«، »پول 
خارجی«، »دلشدگان«، »روز واقعه«، »ناصرالدین شاه اکتورسینما«، 

»خسوف«، »زیردرختان زیتون«، »غزال« بوده است.


